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Je Velenje 
provinca?
Bojana Špegel

V naslovu postavljeno jasno vprašanje ima več odgovorov. Če ga 
boste naslovili na domačine, se s tem zagotovo ne bomo strinjali. 
Ker se preprosto ne moremo. Ne le da smo po velikosti peto največje 
mesto v državi, da smo – ne nazadnje – mestna občina. Smo mesto 
z največjim slovenskim podjetjem in mesto s premogovnikom, ki je 
strateškega pomena za državo. Sami sebi se ne zdimo majhni, oči-
tno pa to ne velja več, ko prestopimo meje, ki se začnejo z avtocesto, 

ki pa je kljub dolgoletnim prizadevanjem še nimamo. Niti še 
ne vemo, kje naj bi nekoč tekla.

Zakaj sploh razpredamo o tem, ali smo majhni ali veliki? 
Zato, ker se zdi, da za mnoge slovenske uradnike, ki verje-
tno še nikoli ali pa že dolgo niso bili v Šaleški dolini, očitno 
veljamo za provinco. Pa ne zato, ker smo dobrih 80 kilome-
trov oddaljeni od prestolnice. Ampak zato, ker se ob raznih 
reorganizacijah nenehno dogaja, da je Velenje med tistimi 
mesti, ki mu režejo pravice. In dostopnost do pomembnih 
služb. To se je spet pokazalo ob predlogu ukinjanja izpitnih 
centrov. Ko sem v slovenskih časopisih brala naslove, v kate-
rih razlagajo, da so vozniški izpiti spravili na noge slovensko 
periferijo, se mi je ob mestih, ki so nam jih postavili ob bok, 
skorajda začelo kolcati. Tolmin, Ilirska Bistrica, Ptuj, Ravne 

na Koroškem … To so vse precej manjša mesta, kot je naše, z veliko 
manj prebivalci. Da je ironija še večja, naj bi Velenje izpitni center 
dobilo v Sovenj Gradcu. Da ne govorimo o tem, da že dolga leta 
sodimo pod zavod za zdravstveno zavarovanje Ravne na Koroškem 
in da se je veliko govorilo tudi o ukinjanju davčnega urada v Vele-
nju ..., ki se zna še zgoditi. 

Velenjski župan Bojan Kontič ima verjetno prav, ko meni, da gre za 
politično odločitev. Zdi se, kot da je Velenje mnogim trn v peti. Kot 
da ga hočejo pogosto odrezati. In to kljub temu, da se lahko prav v 
našem mestu učijo, kako v teh težkih časih uvesti brezplačni mestni 
avtobus, brezplačna mestna kolesa, kako poskrbeti za socialno šib-
ke … Pa za vse to sploh vedo? 

Zdi se mi, da je čas, da začnemo v Velenje namesto tujcev, ki zadnje 
čase radi prihajajo, vabiti domače, slovenske politike in uradnike, 
da jim razkažemo mesto in vse, kar imamo. Morda jim potem 
postane jasno, da nismo majhni in nas ne morejo kar tako »rezati«. 
Sploh, kadar svoje za nas nerazumljive odločitve argumentirajo z 
dejstvom, da po državi vzpostavljajo enakopravnejše pogoje za drža-
vljane. Za nas jih ne, sploh, ker so naše poti do sosednjih mest dolge 
zaradi slabih cest. In to državnih cest! Lokalne so namreč lahko 
vsem za zgled.
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V petek (16/28 0C),  
soboto (15/31 0C)  
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Velenje, 3. avgusta - Nedelja se je prevesila v topel poletni večer, ki je vabil na prosto. Vabilo je še slajše, če vemo, da se bo kaj 
dogajalo. In tokrat se je. Na ploščadi pred kulturnim domom in Titovem trgu. Najprej sta prišli prijazni, malo nerodni žirafi. 
Uro kasneje je zadonela magična glasba, številni obiskovalci pa so lahko uživali v razkošni koreografiji in veličastnih kostumih 
treh umetnikov, ki so ves program izvedli na hoduljah. Nastopi pouličnih gledališč so postali poletna stalnica, ki vedno navduši. 
Več na strani 10.
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Spektakel sredi mesta

Štefančič član uprave 
Premogovnika

Skladno s statutom družbe, ki predvideva do tri člane uprave, je nadzorni 
svet Premogovnika Velenje na svoji seji 28. julija imenoval za člana uprave 
Borisa Štefančiča, ki je v družbi zadolžen za prestrukturiranje.

Pred nastopom te funkcije je zasedal različne vodstvene položae, poslov-
no in finančno prestrukturiranje pa predstavlja pomemben del njegove 
kariere. 

Leta 1992 je na Tehnični fakulteti Univerze v Mariboru pridobil naziv 
univerzitetni diplomirani inženir elektrotehnike, leta 1997 pa v okviru 
centra Brdo IEDC naziv MBA.

n mz

Delavce Gorenja so vse od 24. julija »zamenjevali« vzdrževalci, ki so 
pregledali vse stroje in naprave, opravili pa tudi že nekaj pripravljalnih del 
za začetek proizvodnje pralnih strojev Panasonic, ki bo stekla prihodnje 
leto. Dela je opravljalo od 180 do 200 vzdrževalcev Gorenja in od 200 
do 300 zunanjih strokovnjakov različnih področij. 

Oprema je tako pripravljena, zdaj pa so pred delavci zahtevni meseci, 
saj morajo uresničiti postavljen delovni plan. Še posebej veliko si obetajo 
od vrhunske blagovne znamke Asko, s katero so dosegli v prvih mesecih 
leta kar 13-odstotno rast na svetovnih trgih, najbolj na Daljnem vzhodu, 
v Avstraliji in ZDA.

n mz

Delavcem Gorenja se jutri izteka  
kolektivni dopust

Velenje, 31. avgusta – Direktorica uprave Mestne občine Velenje 
Andreja Katič je bila na nedavnih predčasnih parlamentarnih volitvah 
izvoljena za poslanko državnega zbora. Svoj mandat je začela v petek, 
1. avgusta, po potrditvi na konstitutivni seji državnega zbora. Pravice 
in obveznosti iz delovnega razmerja z Mestno občino Velenje ji bodo 
v času opravljanja poslanske funkcije mirovale. Župan Bojan Kontič 
se za imenovanje novega direktorja uprave ni odločil, ker ocenjuje, 

da je prav, da direktorja imenuje župan, ki bo izvoljen na jesenskih 
lokalnih volitvah. V septembru bo tako objavljen razpis za direktorja 
uprave Mestne občine Velenje, na katerega se bodo lahko prijavili vsi, 
ki bi to delo želeli opravljati. Župan je za vršilca dolžnosti direktorja 
uprave imenoval dolgoletnega sodelavca Antona Brodnika, vodjo 
Urada za komunalne dejavnosti. Nadomeščala ga bo Amra Kadrič, 
vodja Urada za javne finance in splošne zadeve.                                 n

Septembra razpis za direktorja občinske uprave
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Prenavljanje Trga svobode
Šoštanj	–	Tu	so	začeli	prenavljati	Trg	svobode,	ki	bo	močno	

polepšal	podobo	tega	kraja.	Pred	zunanjo	prenovo	pa	je	seveda	
potrebno	obnoviti	tudi	komunalno	infrastrukturo.	Delati	so	pričeli	
1.	avgusta,	končali	pa	bodo	do	konca	meseca.	V	tem	času	je	delna	
zapora	območja	med	Kajuhovim	parkom,	Prešernovim	trgom	in	
Trgom	svobode.	

n

Sistem BICY v Šoštanju
Velenje, Šoštanj	–	Šolski	center	Velenje	je	bil	edini	ponudnik	za	

vzpostavitev	sistema	BICY	v	Šoštanju.	Občina	Šoštanj	se	je	z	občino	
Velenje	ob	tem	dogovorila	tudi	za	nadgradnjo	sistema,	tako	da	bodo	
lahko	vsi	uporabniki	sistema	izposojeno	kolo	pustili	na	eni	od	postaj	
v	Velenju	in	obratno.	V	občini	Šoštanj	bodo	najprej	vključili	dve	
postaji.	Ena	bo	ob	Tresimirjevem	parku	in	bo	aktivirana	predvido-
ma	v	sredini	septembra,	druga	pa	na	Trgu	svobode,	izgradnja	te	se	
ujema	s	prenovo	Trga	svobode.	Vsaka	postaja	bo	imela	osem	mest	
in	pet	koles.	Želja	Občine	Šoštanj	je	širjenje	sistema	do	Topolšice	
v	prihodnjih	letih.

n

Z vlakom v Škofjo Loko
Šmartno ob Paki –	Turistično	društvo	Šmartno	ob	Paki	in	Marjan	

Knez	bosta	tudi	letos	poskrbela	za	pester	zaključek	šolskih	počitnic	
s	poučnim	izletom	z	vlakom.	To	bo	že	13	druženje	na	vlaku,	udele-
žence	pa	bo	ta	popeljal	k	starodavni	lepotici,	kakor	imenujejo	Škofjo	
Loko	poznavalci.	Izlet	bo	zadnjo	soboto	v	avgustu.	

n tp

Esotech uspešen v Weinzoldu
Delavci	Esotecha	so	spomladi	uspešno	zamenjali	prvi	agregat	

na	hidroelektrarni	Weinzold	v	Avstriji.	Zamenjali	so	celotno	ele-
ktro-strojno	turbinsko	opremo	agregata	v	strojnici.	Dela	so	dobro	
opravili	in	že	podpisali	pogodbo	za	obnovo	drugega	agregata,	ki	je	
predvidena	za	začetek	septembra.
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Obnova cest in plazu Brusnjak
Šoštanj –	V	Šoštanju	zaključujejo	postopek	oddaje	javnega	naročila	

za	sanacijo	lokalne	ceste	nad	plazom	in	plazu	Brusnjak	v	Florjanu.	
Plaz	se	je	sprožil	po	letošnjem	žledu	v	februarju,	zaradi	njega	je	bilo	
treba	evakuirati	prebivalce	dveh	hiš.	Nad	plazom	je	lokalna	cesta,	ki	
jo	morajo	zaradi	dostopa	do	plazu	tudi	obnoviti.	Na	javno	naročilo	
se	je	prijavilo	pet	ponudnikov,	najugodnejše	je	bilo	podjetje	GIC	
Gradnje,	d.	o.	o.,	Rogaška	Slatina.	V	drugi	polovici	avgusta	naj	bi	
podpisali	tudi	pogodbo.	V	času	del	bo	popolna	zapora	te	ceste.

V	zaključni	fazi	je	tudi	javno	naročilo	za	sanacijo	gozdne	ceste	GC	
105	001	v	Belih	Vodah.	Ponudbe	je	oddalo	kar	deset	ponudnikov,	
najugodnejše	je	bilo	podjetje	GP	PIRC,	d.	o.	o.,	iz	Luč.	

Obnove	sofinancira	Ministrstvo	za	kmetijstvo	in	okolje.
n

Pitna voda že iz novega vodovoda
Šmartno ob Paki – V	minulih	dneh	je	Komunalno	podjetje	Velenje	

obvestilo	gospodinjstva	v	občini	Šmartno	ob	Paki,	ki	so	priključe-
na	na	obstoječe	vodovodno	omrežje,	o	povezavi	na	novo	zgrajeni	
magistralni	vod	vodovoda	Šoštanj–Velenje.	Tega	je	lokalna	skupnost	
zgradila	v	okviru	kohezijskega	projekta	Celovita	oskrba	s	pitno	vodo	
v	Šaleški	dolini.	Do	sedaj	so	na	centralni	vodovod	priključili	že	94	
odstotkov	tamkajšnjih	gospodinjstev,	v	naslednjih	dneh	bodo	še	blizu	
30	objektov,	in	sicer	v	vaških	skupnostih	Gorenje	in	Skorno.		Hkrati	
z	obvestilom	o	povezavi	so	uporabnikom	predlagali,	da	temeljito	
izperejo	tudi	notranje	inštalacije	in	s	tem	iz	internih	cevovodov	ter	
bojlerjev	za	pripravo	sanitarne	vode	odstranijo	usedline,	ki	so	se	
nabrale	v	ceveh	v	preteklih	letih.	
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Vreme odganja goste
Slabo	vreme	ima	neposreden	vpliv	na	poletno	turistično	sezono.	

Slabše	rezultate	beležijo	tudi	v	slovenskih	zdraviliščih,	predvsem	na	
zunanjih	bazenih.	V	Termah	Topolšica	trenutno	ostajajo	na	pribli-
žno	enakem	številu	nočitev	kot	v	enakem	obdobju	lani,	a	beležijo	
drastičen	upad	dnevnih	obiskovalcev.	Posledice	slabega	vremena	
se	kažejo	tudi	pri	približno	25	odstotkov	manjšem	številu	dnevnih	
kopalcev	v	termalnih	bazenih	Term	Zreče.	
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Življenje se je pocenilo
V	Sloveniji	so	se	cene	življenjskih	potrebščin	julija	na	mesečni	

ravni	znižale	za	1,1	odstotka,	k	temu	pa	so	najbolj	prispevale	pole-
tne	razprodaje	obleke	in	obutve.	Cene	življenjskih	potrebščin	so	
medtem	na	letni	ravni	v	povprečju	ostale	nespremenjene,	povprečna	
12-mesečna	rast	pa	je	bila	0,9-odstotna.

Svet se vrti naprej, čeprav kar precej poskakuje po osi. In Slovenija se 
vrti z njim, a kot da se vrti po svoji posebni osi. In čeprav ni povsem 
res, pravimo, da na zemlji vlada red. A drži, da v Sloveniji nered. Že 
ko mislimo, da bo šlo, se znova in znova zatika. A vsaj v nečem sta svet 
in Slovenija podobna. Tudi mi, kot svet, imamo dva pola, ki se tudi ne 
bosta nikdar zbližala.

Da so pri nas z zbliževanjem težave, se sooča tudi prvak zmagovalne 
stranke s svojo ekipo. Ne le ob ustanovnem zasedanju novega parla-
menta, katerega posebnost je bila tudi ta, da je v slavnostno dvorano 
prišel poslanec iz Velenja iz celice. Tudi sicer so pogajanja s strankami 
napeta. Pri tem ima posebno vlogo prvak Desusa, ki je bil za poslanca 
izvoljen v Žalcu, Karl Erjavec. Nekateri opominjajo, da ne vedo, ali se 
bolj zavzema za upokojence ali zase. Rad bi bil komisar, pa predsednik 
državnega zbora, morda minister, a lahko se zgodi, da ne bo nič od 
tega, da bo, če bo največja stranka ugotovila, da ga (oziroma »njegov« 
Desus) ne rabi, ostal le poslanec.

V tem času pa ni zanimanja le za državni vrh, tudi za slovenski cerkveni 
vrh. Na delo v slovensko cerkev se po enoletnem »izgonu« vračata škofa, 
ljubljanski Anton Stres in mariborski Marjan Turnšek, oba po rodu z 
našega širšega območja. Prvi je bil rojen v Rogatcu, drugi v Celju. Obe-
ma je odzvonilo po znanih dogodkih v mariborski nadškofiji, odstopila 
sta po »želji« samega papeža Frančiška. S tem pa sta naložila veliko 
dela celjskemu škofu Stanislavu Lipovšku, ki administrativno vodi tudi 
mariborsko nadškofijo. Grehi teh dveh škofov naj bi bili tako po cerkve-
nih merilih poplačani, številne upnike, ki so izgubili denar zaradi steča-
jev Zvonov, pa seveda zanima, kdaj in kako bodo poplačani oni. Druge 
pa, kdaj bo naša cerkev dobila nove škofe.

Pri nas je v teh dneh še en vrh. Vrh svetovnega skavtstva oziroma tabor-
ništva. Na Rogli se je že začel svetovni skavtski forum mladih, v Ljublja-

ni bo prihodnji teden še svetovna konferenca. Skupaj naj bi se pri nas 
zbralo okoli 1200 udeležencev iz 130 držav. Med drugim naj bi pri nas 
sprejeli strategijo skavtske organizacije do leta 2023.

Nekatere pa bolj zanima, kakšna in čigava bo v teh letih Pivovarna 
Laško. Da se je delno opomogla z denarjem od prodaje Mercatorja, je 
znano, pa vendar je za trdnejše poslovanje potrebna še dokapitalizacije, 
zanjo se že tudi zanimajo strateški partnerji. Zanimanje je menda kar 
precejšnje, večje, kot bi nekateri pričakovali. Nekaj ironije je morda v 
tem, da naj bi se zanjo zanimal tudi »oče« belgijskega Interbrewa – saj 
se mnogi še spomnite naše »pivovarske vojne« za pivovarno Union, v 
katero je bila vpletena tudi ta družba. In seveda, tudi tedaj smo veliko 
govorili o nacionalnem interesu. Tedaj je zmagal, v primeru Mercatorja 
pač ne. In prav zaradi tega, zaradi te kupnine, se je laška pivovarna z 
razdolžitvijo malo opomogla. 

S pivovarstvom je povezano tudi pridelovanje hmelja. Nekateri pravijo, 
da imajo letos naši hmeljarji večji nasmešek na obrazu. Zaradi priča-
kovanega dobrega pridelka in tudi zaradi boljših razmer pri prodaji. Pa 
se tako znova vrača dolgoletno simbolično ime za (Spodnjo) Savinjsko 
dolino: dolina zelenega zlata.

Ob razpravah, da predstavljena koalicijska pogodba (pre)malo posega 
v zdravstvo, se na zdravstvenem področju nekaj premika v Celju. Tu ne 
gradijo le urgentnega centra pri bolnišnici, nekaj se premika ali naj bi 
se vsaj premikalo pri dograditvi Medicinskega centra Glazija. Gradnjo 
tega (zasebnega) centra spremlja veliko težav, tudi propad glavnega 
celjskega gradbinca, tako da se dokončanje vleče že nekaj let. Zdaj je 
lastnik objavil javni poziv za interes za nakup. Če bo prodaja uspela, 
bodo ta petnadstropni objekt morda v primernem času le dokončali.

Pa še to: pred dnevi sem slišal zanimivo vest, da so odprli prenočišča 
v Savinji. To ni nič povezano s kakšno atrakcijo pod novo moderno 
celjsko brvjo nad Savinjo. Le v Laškem so znova odprli prenočišča v 
nekdanjem hotelu Savinja. 
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Težko rojevanje državnega vrha
Iz celice v dvorano - Za upokojence ali … – 
»Odzvonjena« se vračata na slovensko sceno – 
Taborniki na visoki ravni – Prenočišča v Savinji

NAŠ ČAS izdaja: časopisna-založniška in  
 RTV družba, d. o. o. Velenje. 

Izhaja ob četrtkih. Cena posameznega izvoda je 1,80 € (9,5 % DDV 0,15 €,  
cena izvoda brez DDV 1,65 €). Pri plačilu letne naročnine 16 %, polletne 12 %, 
četrtletne 8 % in mesečne 6 % popusta. 

Uredništvo: Boris Zakošek (direktor in v. d. odgovorni urednik), Milena Krstič 
Planinc (pomočnica urednika), Tatjana Podgoršek, Bojana Špegel (novinarji), 
Mira Zakošek (urednica radia), Janja Košuta Špegel (tehnična urednica), Tomaž 
Geršak (oblikovalec). Marketing: Nina Jug (vodja marketinga), Jure Beričnik, 
Bernarda Matko.

Sedež uredništva in uprave: 3320 Velenje, Kidričeva 2a, p. p. 202,  
telefon (03) 898 17 50, telefax (03) 897 46 43.
TRR - Nova LB, Velenje: 02426 -0020133854
E -mai l:  press@ nascas.si
Oblikovanje in graf. priprava: Naš čas, d. o. o.

Tisk: Tiskarna SET, d. d.
Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo!
Po zakonu o DDV je “Naš čas” uvrščen med proizvode informativnega značaja za 
katere se plačuje davek po 9,5% znižani stopnji. Letno izide 52 številk.

Še tesnejše sodelovanje s Hrvaško
Velenje, 30. julija –	Velenjski	župan	Bojan	Kontič	je	skupaj	s	sodelavci	

prejšnjo	sredo	v	mestni	hiši	sprejel	veleposlanico	Republike	Hrvaške	
v	Republiki	Sloveniji	Vesno	Terzić.	Mandat	veleposlanice	je	nastopila	
januarja	letos.	V	svoji	karieri	je	službovala	v	Rimu,	Ankari	in	Milanu.	
Na	obisku	jo	je	spremljal	Matija	Blagus,	predsednik	Kulturnega	društva	
Međimurje	Velenje.	

Veleposlanica	je	bila	navdušena	nad	mestom	in	številnimi	projekti,	ki	jih	
izvajajo	v	njem.	Velenje	je	obiskala	v	želji,	da	se	okrepi	gospodarsko	sodelo-
vanje	med	državama	ter	preučijo	možnosti	za	sodelovanje	in	mednarodno	
izmenjavo	znanj	pri	pridobivanju	evropskih	sredstev.	Prisotni	so	izpostavili	
možnosti	sodelovanja	velenjskih	gospodarskih	družb	s	hrvaškimi.	Župan	
je	Vesno	Teržić	povabil	na	ponovni	obisk	Velenja	v	septembru,	mesecu	
občinskega	praznika.	Takrat	bo	veleposlanica	obiskala	tudi	Gorenje.						n

Hrvaška veleposlanica Vesna Terzić se je vpisala v zlato  
knjigo MO Velenje.

55 ležalnikov že vabi
Velenje, 4. avgusta	–	Ob	letošnji	55-letnici	

mesta	Velenje	so	na	MO	Velenje	med	drugim	
izvedli	natečaj	»55	misli	ob	55-letnici	mesta	
Velenje«.	Odziv	je	bil	zelo	dober,	saj	so	prejeli	
številne	zelo	izvirne	misli,	ki	odgovarjajo	na	
vprašanje,	zakaj	imajo	radi	mesto	Velenje.	Še	
posebej	pa	so	bili	navdušeni	nad	številnimi	
odgovori	najmlajših.	Strokovna	komisija	je	po	
končanem	natečaju	izbrala	55	najlepših	misli	o	
Velenju.	Izbrane	misli	so	natisnili	na	55	ležalni-
kov,	ki	so	jih	postavili	na	velenjsko	plažo.	Upo-
raba	ležalnikov	je	brezplačna.	Minuli	vikend	so	
na	plaži	ob	jezeru	postavili	tudi	skakalnico,	ki	je	
skupaj	z	gradbenimi	deli,	kovinsko	konstrukcijo	
in	zaščitno	ograjo	občino	stala	6	tisoč	evrov.

Kontejner za 
rabljena oblačila

Velenje	–	Območno	zdru-
ženje	 RK	 Velenje	 je	 pred	
prostori	svojega	skladišča	na	
Prešernovi	cesti	9	b	v	Velenju	
namestilo	 kontejner.	 Vanj	
lahko	občani	oddajo	rablje-
na	oblačila,	obutev,	igrače	in	
posteljnino.	

Darja	Lipnikar,	sekretarka	
območnega	 združenja,	 je	

povedala,	da	so	s	tem	omogočili	občanom	
oddajo	blaga,	kadar	želijo,	in	ne	tako	kot	doslej,	
ko	so	ga	lahko	oddali	le	v	dneh,	ko	je	skladišče	
odprto.	Uporabnikom	izdajajo	rabljena	obla-
čila,	obutev	vsako	prvo	in	drugo	sredo	v	mese-
cu	oziroma	po	dogovoru.	Za	zdaj	jih	imajo	
dovolj	za	potrebe	
po	rabljenih	obla-
čilih	in	obutvi	za	
ženske,	primanjku-
je	pa	jim	omenjene-
ga	blaga	za	moške	
in	otroke,	stare	do	
10	let.	

n Tp

Računsko sodišče 
opozorilo na 
nepravilnosti

Računsko	sodišče	je	v	objavljeni	reviziji	
predloga	zaključnega	računa	državnega	
proračuna	za	leto	2013	izreklo	mnenje	s	
pridržkom,	saj	ocenjuje,	da	so	bile	storje-
ne	nekatere	nepravilnosti.	Med	drugimi	
ugotavlja,	da	pri	izdaji	zakona	o	državnem	
poroštvu	v	višini	440	milijonov	evrov	za	
najem	posojila	bloka	Teš	6	eden	od	pogojev	
ni	bil	izpolnjen.	Naveden	namreč	ni	bil	vir	
sredstev,	iz	katerega	bo	šoštanjsko	podjetje	
po	morebitni	unovčitvi	poroštva	poravnalo	
dolg	do	države.

Finančno	ministrstvo	je	sicer	računskemu	
sodišču	že	pojasnilo,	da	so	vsi	ukrepi	glede	
na	to,	da	je	Teš	prek	HSE	v	posredni	sto-
odstotni	državni	lasti	države,	neučinkoviti,	
nesmiselni	in	zamudni	formalizmi,	saj	za	
pokritje	poroštva	preprosto	ni	sredstev.	Na	
finančnem	ministrstvu	so	poudarili,	»da	si	
je	težko	zamisliti,	da	unovčitev	poroštva	
EIB	ne	bi	pomenila	kaj	drugega	kot	to,	da	
bi	bil	Teš	že	insolventen«.

n



3

Naš  čas, 7. 8. 2014, bar ve:  CMYK,  stran 3

7. avgusta 2014  AKTUALNO

Toplotna oskrba letos ne bo dražja
Letošnji remont na sistemu daljinskega ogrevanja Šaleške doline stal blizu 38 tisoč evrov – 
Manj okvar, manj izgub, boljša oskrba – Priprave na obnovo izolacij vročevoda v mestu Velenje

Tatjana Podgoršek

Zadnji vikend v juliju so delavci 
poslovne enote Energetika Komu-
nalnega podjetja Velenje izvedli 
letni remont na sistemu daljin-
skega ogrevanja Šaleške doline. 
Po zagotovilih 
vodje enote Ervi-
na Miklavžina 
uspešno, upo-
rabnikom so 
zagotovili toplo-
tno energijo že v 
nedeljo v popol-
danskih oziroma  
večernih urah.  

G l a v n i n a 
remonta je potekala na 10 delovi-
ščih, največje je bilo v Tešu, kjer 
so zunanji izvajalci vgradili izločil-
ne armature na glavni vročevod iz 
proizvodnih virov toplotnih pod-
postaj 1 in 2. S tem so zagotovili 
pogoje za priključitev nove toplotne 
podpostaje 3, ki se gradi v sklopu 

izgradnje Teš 6 in bo v prihodnje 
predstavljal glavni proizvodni vir 
toplotne energije sistema daljin-
skega ogrevanja Šaleške doline. 24 
zaposlenih poslovne enote pa je v 
razdelilnih jaških na novo vgradi-
lo 11 večjih sekcijskih armatur, v 

črpališčih in cen-
tralni energetski 
postaji pa so v 
sodelovanju z 
Elektrom Celje 
opravili vsa pre-
ventivno vzdr-
ževalna dela na 
elektroenerget-
skih napravah.

Stroški remon-
ta znašajo blizu 38 tisoč evrov, 
zagotovile jih bodo lastnice sistema 
– lokalne skupnosti – iz najemnin. 
»Bolj kot stroški je pomembno dej-
stvo, da smo vgradili nove, sodob-
nejše naprave, ki bodo zagotavljale 
kakovostnejšo oskrbo uporabni-
kov v občinah Velenje in Šoštanj 

s toplotno energijo in manj okvar,« 
pravi sogovornik in dodaja, da je 
enkrat na leto treba zaustaviti sis-
tem, ga pregledati in postoriti vse, 
da bi bilo morebitnih zaustavitev 

zaradi okvar v prihajajoči kurilni 
sezoni čim manj. Zagotovil je tudi, 
da remont ne bo vplival na zneske 
na položnicah. Prav tako za letos ne 
načrtujejo višjih cen oskrbe s toplo-

tno energijo, ker za to ni razlogov. 
Za zdaj ostaja namreč cena na viru 
v Tešu nespremenjena.

Priprave na večji 
projekt

Čeprav so na več kot 50 let sta-
rem sistemu daljinskega ogrevanja 
Šaleške doline doslej opravili že 
približno toliko remontov, sezna-
ma nujnih del za zagotavljanje 
nemotene oskr-
be s toplotno 
energijo še zda-
leč niso izčrpali. 
Kot pojasnjuje 
M i k l a v ž i n a , 
iz najemnine 
poskušajo obno-
viti vsako leto 
najpomembnej-
še elemente sis-
tema, pojavljajo 
pa se nove potrebe in tudi nova 
tehnologija. Ne nazadnje morajo 
zaščitni sloj vročevoda obnoviti vsaj 
vsakih 10 let. »Se pa pripravljamo 
na večji projekt – obnovo izolacij 
toplovodnega sistema v mestu 
Velenje. Radi bi obnovili glavne 
trase Šalek, Gorica, Selo. S tem bi 
zmanjšali toplotne izgube in podalj-
šali življenjsko dobo cevovodov. Ta 
dela so nujno potrebna, ciklus pa bo 
trajal naslednjih 10 let.«  Izvedbe bi 

se radi lotili prihodnje leto.

Tehnično izvedljivo, 
a predrago

S sistemom daljinskega ogre-
vanja Šaleške doline se od Pake 
v občini Velenje do Topolšice v 
občini Šoštanj oskrbuje več kot 90 
odstotkov občanov. Na vprašanje, 
ali obstaja možnost za priključitev 
na sistem tudi za občane v občini 

Šmartno ob Paki, 
kjer si gospodinj-
stva zagotavljajo 
oskrbo s toplo-
tno energijo, kot 
vedo in znajo, je 
Ervin Miklavži-
na odgovoril: 
»Lani smo na 
željo omenjene 
lokalne skupno-
sti  preverjali 

to možnost. Ugotovili smo, da je 
tehnična izvedba možna, a je eko-
nomsko neupravičena, ker bi bili 
stroški izgradnje previsoki. V občini 
je malo strnjenih naselij, prav tako 
industrije. Smiselna bi bila izgra-
dnja manjših ogrevalnih sistemov, 
bodisi na bio maso, ali uporaba 
zemeljskega plina. Plinovod že 
poteka po ozemlju občine,« je še 
dejal Ervin Miklavžina.

n

Ervin Miklavžina: »Prihodnje leto bi se radi lotili obnove 
izolacije vročevoda v mestu Velenje.«

Letošnji remont na sistemu 
daljinskega ogrevanja 
Šaleške doline je stal blizu 
38 tisoč evrov. Zagotovile 
so jih lokalne skupnosti iz 
najemnin

Na začetku so remont 
na vročevodu izvajali za 
dan rudarjev, v zadnjih 
letih izvedbo usklajujejo 
z največjimi uporabniki 
sistema – podjetij v občinah 
Velenje in Šoštanj

Mira Zakošek

Župan Mestne občine Velenje 
Bojan Kontič je skupaj s sodelavci 
z zadovoljstvom predstavil polletne 
finančne rezultate Mestne občine 
Velenje, ki kažejo, da v celoti sledijo 
v proračunu zastavljenim ciljem. 
Do konca junija jim je uspelo 
zbrati, kljub temu da nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča 
od občanov še niso dobili, dobrih 
18 milijonov evrov (36 odstotkov 
letne višine), porabili pa so dobrih 
21 milijonov evrov (prav tako 36 
odstotkov letnega plana). Dodatno 
so se zadolžili za milijon 200 tisoč 
evrov, skoraj 550 tisočakov pa so 
porabili za odplačilo anuitet.

Največ sredstev so porabili za 
financiranje kohezijskih projek-
tov vodooskrbe in kanalizacije. 
Zanje so namenili štiri milijone 
in pol evrov. Za doplačila v vrtcih 
so namenili 2,1 milijona evrov, 
za nakup stanovanj na Gorici 1,3 
milijona evrov, za promenado 1,2 
milijona, komunalne naložbe 1,2 
milijona, za plače za občinsko 
upravo 1,1 milijona, proračunsko 
rezervo, obnovo in vzdrževanje cest 

po 400 tisoč evrov, prav toliko pa 
za nagrade nadpovprečnih športnih 
dosežkov in prevoze učencev 300 
tisoč evrov. Odhodki v celoti še 
niso zajeti v polletnem obračunu, 
saj investicije v tem obdobju še niso 
bile zaključene. To velja predvsem 
za stanovanja na Gorici, Promena-
do, energetsko sanacijo Zdravstve-
nega doma …

Za financiranje naložb so letos iz 
državnega proračuna in evropskih 
virov prejeli 4,9 milijona evrov, od 
tega za sofinanciranje kohezijskih 
projektov 3,5 milijona evrov, za 
promenado milijon …

Veliko pozornosti 
socialnim 
programom

Proračun Mestne občine Velenje 
je tudi socialno naravnan. Števil-
nim programom s tega področja 
so do konca prvega polletja name-
nili kar milijon 200 tisoč evrov, od 
tega največ za plačilo prispevkov za 
zdravstveno zavarovanje brezposel-
nim občanom (200 tisoč), projekt 
Lokalc (200 tisoč), subvencije naje-
mnin (100 tisoč), pomoč družinam 
(100 tisoč, sofinancirali pa so tudi 
storitve v splošnih socialnih zavo-
dih.

Večina občinskih 
cest obnovljena

Tudi letos občina skupaj s kon-
cesionarjem nadaljuje obsežen 
program obnove cest tako po 
krajevnih skupnostih kot v mestu. 
Med drugim bodo uredili še odsek 
ceste od Tomšičeve do Prešernove, 
Cesto talcev so zaključili, v priho-
dnjih tednih pa bodo prenovili še 
cesto na Lipo, Cesto Janka Ulriha, 
Malgajevo cesto, cesto IX in asfalti-

rali cesto Zgornji Šalek–Kutnjak. V 
Škalah urejajo parcele za gradnjo, v 
Podgorju in Kavčah pa kanalizaci-
jo. Veliko sredstev so namenili tudi 
odpravi posledic naravnih nesreč, 
kar okoli pol milijona evrov. 

»Bogatejše« 
družbene dejavnosti

Številne projekte izvajajo tudi 
v družbenih dejavnostih. Skoraj 
milijon 200 tisoč evrov bo veljala 
energetska sanacija Zdravstve-
nega doma, 80 tisoč so namenili 
digitalizaciji rentgena, 500 tisoč 
obnovi male dvorane kulturnega 
doma, skoraj 1,4 milijona ener-

getski sanaciji Galerije Velenje (ta 
sredstva so rezervirana, obnovo 
pa bodo začeli, če bodo pridobili 
nepovratna sredstva, ki pa jih mini-
strstvo tokrat dodeljuje z žrebom), 
obnovili so Fišerjevo kapelo, trenu-
tno pa obnavljajo pot na Velenjski 
grad, osnovne šole in vrtce. Sku-
paj z uradom za javne komunalne 
zadeve so uredili košarkarsko igri-
šče, gradijo športni park na Kono-
vem, drsališče (preteklo sezono je 
obratovalo z najeto infrastrukturo, 
zdaj jo bodo kupili). Pridobivajo 
tudi že potrebno dokumentacijo za 
izgradnjo smučarsko skakalnega 
centra.

Veliko evropsko 
podprtih projektov

Pohvalijo se lahko tudi z zelo 
uspešno projektno skupino, ki 
pridobiva sredstva za številne 
občinske projekte. Poleg ome-
njenih je to projekt Cul Energy 4 
Kids (energetski park za otroke), 
Nadgradnja in ureditev Centra 
ponovne uporabe, projekta Bicy, 
energetska sanacija vile Rožle, 
Projektu za spodbujanje podje-
tništva. Skupaj so prijavili kar 22 
projektov, od tega so jih 20 tudi 
dobili in že dolgo zagotavljajo toli-
ko prihodkov, da imajo v celoti 
dovolj za svoje plače.

Številne novosti v 
mestu in okolici

Vreme letos sicer plavalcem ni 
naklonjeno, a velenjska plaža se ble-
šči v novi podobi. Tam so uredili 
sanitarije, zunanji tuš, kanalizacijo, 
po novem so tja postavili tudi ležal-
nike. Na Titovem trgu so postavili 
pršilnike, na več mestih v Velenju 
odlično sprejete prostore za igranje 
šaha, izdali so turistični vodnik za 
mlade turiste, pomagali vzpostaviti 
rokodelsko tržnico v Starem Vele-
nju, uvedli tematska turistična vode-
nja za občane in obogatili program 
Kmečke tržnice.

n

Vsakemu osnovno- in srednješolcu štiri zvezke

2010 2011 2012 2013 30.6.2014 2010-2014 
ZADOLŽEVANJE 1.500.000 € 4.000.000 € 1.967.515 € 2.780.453 € 1.210.891 € 11.458.858 € 
ODPLAČILA DOLGA 1.311.796 € 1.289.761 € 1.335.026 € 1.356.464 € 549.732 € 5.842.779 € 
STANJE ZADOLŽITVE Z REVALORIZACIJO 11.457.895 € 14.213.799 € 14.903.473 € 16.359.442 € 17.020.601 € 17.020.601 € 
INVESTICIJSKI ODHODKI 11.450.287 € 13.228.169 € 14.226.779 € 20.825.958 € 10.509.622 € 70.240.815 € 

0 € 

10.000.000 € 

20.000.000 € 

30.000.000 € 

40.000.000 € 

50.000.000 € 

60.000.000 € 

70.000.000 € 

80.000.000 € 

Na grafu je prikazano razmerje zadolževanja, odplačila dolga in naložbenih odhodkov 
Mestne občine Velenje v zadnjih štirih letih. Občina ne dosega niti polovične vrednosti 

dovoljene zadolženosti, zadolževali pa so se izključno za naložbe, in sicer za vodooskrbo v 
višini dobrih 3 milijonov in za odvajanje in čiščenje voda nekaj več kot 66 tisoč evrov. 

Mestna občina Velenje uspešno uresničuje vse 
v proračunu zastavljene naloge – V ospredju 
naložbe, za katere bodo letos namenili 60 
odstotkov vseh sredstev – Kontič napovedal 
kandidaturo za župana 

Darilo šolarjem
Župan Mestne občine Vele-

nje Bojan Kontič je povedal, 
da so se odločili, da poklonijo 
vsakemu osnovno- in srednje-
šolcu v občini ob 55-letnici 
mesta Velenja na začetku šol-
skega leta štiri zvezke z motivi 
Velenja. S tem jim bodo tudi 
zaželeli čim uspešnejše delo v 
novem šolskem letu.

Od kod največ 
prihodkov?

• dohodnina: 7,9 milijona 
evrov;

• kohezijski projekti: 3,5 
milijona evrov;

• nadomestila za stavbna 
zemljišča: 1,3 milijona 
evrov;

• zadolževanje: 1,2 milijo-
na evrov;

• sofinanciranje promena-
de: 1,2 milijona evrov;

• najemnine stanovanj: 
600.000 evrov.

Za kaj izdatki?
• plače: 2,1 milijona 

evrov;
• tekoči stroški: 8,9 mili-

jona evrov;
• investicije: 10 milijonov 

evrov.

Drago Martinšek, mag. Branka Gradišnik, Tone Brodnik, Bojan Kontič, Amra Kadrič in Alenka Rednjak
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Mira Zakošek

Delavci	Gorenja	so	že	drugi	teden	
na	kolektivnem	dopustu	in	tako	
bo	za	večino	vse	do	11.	avgusta.	
Kolektivni	dopust	je	letos	nekoliko	
daljši,	kar	pomeni,	da	bodo	imeli	
vzdrževalci	več	časa,	da	postorijo	
vse	potrebno.	

Nad	 vzdrževalnimi	 deli	 tudi	
tokrat	bdi	Peter	Kobal,	pomočnik	
direktorja	Vzdrževanja	in	investicij,	
ki	me	je	tudi	pospremil	po	proizvo-

dnih	halah	Gorenja,	kjer	resnično	
ni	zatišja.

Za kolektivom Gorenja so zelo 
obsežne in tudi zahtevne opti-
mizacije proizvodnih lokacij, ki 
so nekako seveda pomenile tudi 
popolno prenovo proizvodnje. Ste 
pri tem sodelovali?
»Seveda	smo	bili	delavci	Vzdrže-

vanja,	pa	tudi	naši	kolegi	iz	investi-
cij	povsem	vpeti	v	ta	zahtevni	pro-

ces.	Pri	tem	je	aktivno	sodelovalo	
več	kot	80	naših	kolegov,	seveda	
niso	bili	vsi	na	terenu,	nekateri	so	
sodelovali	pri	logističnem	načrtova-
nju	nalog,	ki	smo	jih	morali	opra-
viti.	V	tem	času	smo	malo	okrnili	
svojo	osnovno	dejavnost,	kar	bomo	
morali	vsekakor	nadoknaditi.	A	ni	
vedno	enostavno,	saj	se	pojavljajo	
vedno	nove	in	nove	naloge.«

Glede na to, da ste veliko prenov 
opravili v času prej omenjenih seli-
tev, kam se v teh dneh prvenstveno 

usmerjate?
»Letos	je	naložb	v	času	kolektiv-

nega	dopusta	manj,	zato	pa	se	bolj	
poglobljeno	posvečamo	obnovam	
opreme,	da	zagotovimo	njeno	čim	
boljšo	obratovalno	pripravljenost.	
To	seveda	pomeni	tudi	čim	manj	
prekinitev	med	samim	delovnim	
procesom,	posledično	pa	večjo	
produktivnost,	pa	seveda	tudi	manj	
napak.«

Kje vse pa letos opravljate vzdrže-
valna dela in koliko delavcev pri 
tem sodeluje?
»Vzdrževalna	dela	potekajo	v	

vseh	naših	obratih	v	Velenju,	Šošta-
nju	in	Rogatcu,	nekaj	pa	smo	jih	
opravili	tudi	v	naši	hčerinski	družbi	
v	Srbiji	(a	v	manjšem	obsegu	kot	
prejšnja	leta).	Vzdrževalna	dela	
opravlja	od	180	do	200	naših	vzdr-
ževalcev,	torej	delavcev	Gorenja,	k	
sodelovanju	pa	smo	pritegnili	še	od	
200	do	300	zunanjih	strokovnjakov	

različnih	področij.«
Če se sprehodiva skozi posamezne 
obrate tukaj na lokaciji v Velenju, 
katera dela opravljate v njih?
»Kot	sem	že	omenil,	opravljamo	

povsod	vsa	preventivna	dela.	To	
seveda	pomeni,	da	temeljito	pre-
gledamo	vse	stroje	in	naprave	in	
dotrajane	komponente	zamenja-
mo.	V	programu	pralnih	strojev	pa	
udejanjamo	tudi	kar	veliko	nalož-

bo,	s	katero	prilagajamo	montažne	
trakove	in	surovinski	del	novemu	
izdelku	Gorenja,	to	bodo	pralni	
stroji	Panasonic,	ki	jih	razvijajo	
razvojniki	obeh	podjetij,	njihova	
proizvodnja	pa	bo	stekla	prihodnje	
leto.	V	Kuhalnih	aparatih	poteka-
jo	predvsem	vzdrževalna	dela,	v	
Hladilno-zamrzovalnih	aparatih	
pa	poleg	teh	vzpostavljamo	tudi	
boljšo	kontrolo	in	boljše	delovanje	
robotskih	celic,	kjer	proizvajamo	
pomivalne	stroje.«

Pravite, da se pripravljate na proi-
zvodnjo pralnih strojev Panasonic. 
Kakšni aparati bodo to?
»Kot	sem	dejal,	bodo	to	stroji,	ki	

so	rezultat	skupnega	dela	Gorenja	
in	Panasonica.	Aparati	bodo	precej	
drugačni	od	obstoječih,	pa	tudi	od	
Ascovih,	zato	jim	moramo	povsem	
prilagoditi	tako	montažno	linijo	
kot	ostalo	tehnologijo.	Pravočasno	
moramo	poskrbeti,	da	bo	proizvo-
dnja,	ko	bo	napočil	pravi	trenutek	v	
letu	2015,	brezhibno	stekla.«

Koliko znaša proračun letošnjih 
vzdrževalnih in obnovitvenih del v 
času kolektivnih dopustov?
»Za	vzdrževalna	dela	med	250	in	

300	tisočaki,	za	investicijska	dela,	
ki	so	povezana	s	predhodnimi	izbo-
ri,	pa	blizu	pol	milijona	evrov.	Na	
letni	ravni	je	za	obvladovanje	opre-

me	namenjenih	3	
milijone	900	tisoč	
evrov.«
Kako pa je Vzdr-
ževanje v Gorenju 
sploh organizira-
no?

»Organizirani	
smo	tako,	da	vse	
kar	 je	 možno,	
opravimo	 že	 v	
času	 redne	 pro-
izvodnje,	 če	 so	
posegi	 takšni,	
da	je	to	mogoče.	
Nekatere	posege	
načrtujemo	v	pro-
stih	terminih	(med	
vikendi	ali	prazni-
ki),	tiste	največje	

pa	seveda	med	daljšimi	ustavitva-
mi	proizvodnje	(kot	so	kolektivni	
dopusti).

Za	vzdrževanje	skrbi	250	vrhun-
skih	strokovnjakov	različnih	podro-
čij,	ki	morajo	zelo	dobro	poznati	
tako	delovni	proces	kot	opremo	in	
tehnologijo.	Le	tako	usposobljen	
kader	lahko	napake	hitro	odkrije	
in	jih	tudi	uspešno	odpravi.	Orga-
nizirani	smo	tako,	da	so	delavci,	ki	
neposredno	skrbijo	za	proizvodne	
procese,	locirani	na	teh	lokacijah,	
torej	neposredno	v	proizvodnih	
halah.	 Imamo	 pa	 še	 centralno	
delavnico,	v	kateri	so	delavci,	ki	
skrbijo	za	nove	investicije,	so	pa	
tudi	podpora	operativnemu	vzdr-
ževanju	(rezervni	deli,	oprema,	
znanje	in	izkušnje).	Tudi	priprava	
teh	del	je	centralizirana,	prav	tako	
pa	tudi	energetika	in	urejanje	oko-
lja.	Skratka,	doseči	skušamo,	da	so	
vzdrževalci	čim	bližje	mestu,	kjer	
jih	bodo	potrebovali.	Tako	napake	
tudi	hitro	in	učinkovito	odpravlja-
mo.«

n

Za stroji Gorenja vzdrževalci

V dobrih dveh tednih bodo vzdrževalci celovito pregledali vse stroje in naprave  
in odpravili pomanjkljivosti.

Delavci Gorenja so od 24. julija do 11. avgusta na kolektivnem dopustu, v tem času pa 
potekajo v vseh proizvodnih halah obnovitvena in vzdrževalna dela – Pripravljajo tudi vse 
potrebno za začetek proizvodnje pralnih strojev Panasonic

Delo vzdrževalcev je odgovorno
Okoli	180	vzdrževalcev	Gorenja	se	v	teh	dneh	trudi,	da	pregledajo	

vse	stroje	in	naprave	in	odpravijo	vse	pomanjklji-
vosti,	da	bo	proizvodnja,	ko	se	vrnejo	za	stroje	
delavci,	čim	bolj	neovirano	tekla.	Med	njim	sem	
srečala	Uroša	Intiharja,	inženirja	elektronike,	ki	
je	v	vzdrževanju	zaposlen	že	štiri	leta.	»Delo	v	
vzdrževanju	je	res	zahtevno,	saj	so	pričakovanja,	
da	okvare	nemudoma	odpravimo,	in	smo	zato	
vedno	v	časovni	stiski.	A	to	delo	rad	opravljam,	
saj	je	ustvarjalno	in	inovativno,«	pravi	Uroš,	ki	se	v	času	tokratnega	
remonta	ukvarja	predvsem	s	programiranjem	krmiljenja	nove	linije	
pralnih	strojev	Panasonic.

Pomočnik direktorja 
Vzdrževanja in Investicij 

Peter Kobal: »Trudimo se, da 
so vse naprave vedno v dobri 

kondiciji.«

Kakovosti namenjajo v Gorenju veliko pozornosti. Na sliki 
montaža transporterja za vakumiranje in podaljšano  

testiranje aparatov, s čimer bo dosežen 100-odstotni učinek 
v toplotni črpalki sušilnega stroja.

Montaža konstrukcije visečega transporta za prevoz ohišij 
do lakirnice

V tem času menjavajo tudi toplovodne cevi, te na sliki so stare  
že pol stoletja.

V	prostorih	operne	hiše	v	Essnu	v	Nemčiji,	ki	jo	
je	oblikoval	znameniti	finski	arhitekt	in	oblikovalec	
Alvar	Aalto,	so	slovesno	podelili		nagrade	reddot	
najboljšim	v	oblikovanju.	Med	prejemniki	nagrade	
je	bila	tudi	Skupina	Gorenje.	

Na	tekmovanje	za	oblikovalske	nagrade	reddot	
je	letos	prispelo	4.815	prijav	iz	53	držav.	Skupina	
Gorenje	je	strokovno	žirijo	prepričala	dvakrat:	z	
dizajnom	vgradne	pečice	z	interaktivnim	barvnim	
zaslonom	na	dotik	blagovne	znamke	Gorenje	ter	z	
dizajnom	vgradne	pečice	iz	linije	kuhinjskih	apara-

tov	Pro	Series™	znamke	Asko.
Skupina	Gorenje	je	večkratni	prejemnik	nagrade.	

Prvič	jo	je	prejela	leta	2005	kot	prvo	podjetje	v	Slo-
veniji.	

n

Podelitve nagrad se je udeležila tudi ekipa 
Gorenjevih oblikovalcev iz Gorenje design 
studia (od leve proti desni): Urša Kovačič, 

Matevž Popič, Lidija Pritržnik in Tomi 
Krašovec.

Gorenju znova »red dot« 
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7. avgusta 2014  GOSPODARSTVO

Kako smo poslovali na savinjsko-
-šaleškem območju v letu 2013?
Gospodarstvo imelo lani velike težave – Izguba se je povečala, dodana vrednost na 
zaposlenega zmanjšala

V velenjski izpostavi Ajpes so na 
osnovi oddanih letnih poročil o 
poslovanju gospodarskih družb in 
samostojnih podjetnikov pripravili 
informacijo o poslovnih izidih in 
premoženjsko finančnem položa-
ju gospodarskih družb, zadrug in 
samostojnih podjetnikov z obmo-
čja Savinjsko-šaleške regije (Saša 
regije) v letu 2013. Pri preso-
ji poslovanja družb in 
zadrug v letu 2013 je 
treba upoštevati, da 
letna poročila družb 
in zadrug, zavezanih 
k reviziji, še niso revi-
dirana, kar pomeni, da 
bodo po opravljeni reviziji 
rezultati njihovega poslovanja 
lahko tudi nekoliko drugačni. 

Rezultati 
gospodarskih družb

Podatke iz letnih poročil za leto 
2013 je predložilo 1.017 družb, v 
katerih je bilo zaposlenih 15.639 
delavcev. V primerjavi z letom 
2012 se je število predloženih letnih 
poročil povečalo za 1,3 %, število 
zaposlenih pa za 1,6 %.

Razvrstitev družb glede na veli-
kost v letu 2013 je razvidna iz tabele 
1. 

Kljub majhnemu številu velikih 
družb (1,1 % vseh) pa njihovi 
poslovni rezultati še vedno v naj-
večji meri krojijo zbirne rezulta-
te poslovanja. Velike družbe so 
namreč zaposlovale 53,2 % vseh 
delavcev, dosegle 62,5 % vseh čistih 
prihodkov od prodaje in ob koncu 
leta 74,7 % sredstev vseh družb.

Struktura družb po velikosti je 

tudi bistveno različna v primerjavi 
z republiškim gospodarstvom, kar 
je razvidno iz grafičnega prikaza 
(graf 1). 

Na zbirne rezultate poslovanja je 
imelo največji vpliv področje prede-
lovalnih dejavnosti, saj je 173 družb 
teh dejavnosti zaposlovalo 60,6 % 
vseh delavcev, ki so s 37,7 % vseh 
sredstev ustvarile 63,2 % vseh čistih 

prihodkov od prodaje. 
Iz podatkov v tabeli 2 
je razvidno, da izrazito 
izstopa občina Velenje, 
od koder je 61 % vseh 
družb, ki so zaposlovale 

73,4 % vseh zaposlenih v 
regiji ter oblikovale 55,3 % 

vseh čistih prihodkov od prodaje.
Družbe so v letu 2013 ustvarile 

2.406.604.000 evrov prihodkov 
ter ugotovile 2.394.359.000 evrov 
odhodkov. Prihodke so povečale za 
5,8 %, odhodke pa za 8,7 %. 

Družbe so v letu 2013 za plače 
namenile 281.899.000 evrov, 1,3 % 
več kot v letu 2012. Povprečna 
mesečna plača na zaposlenega je 
znašala 1.502 evrov in je bila za 
0,3 % manjša kot v letu 2012, hkrati 
pa za 2,8 % višja kot na republiški 
ravni.

Dodana vrednost je novo ustvar-
jena vrednost in izraža predvsem 

gospodarsko aktivnost družb. 
Predstavlja kosmati donos od 
poslovanja, zmanjšan za stro-
ške blaga, materiala in storitev 
in drugih poslovnih odhodkov. 
Družbe so v letu 2013 ustvarile 
593.961.000 evrov neto dodane 
vrednosti, 5 % manj kot v letu 
2012. Neto dodana vrednost na 
zaposlenega je znašala 37.979 

evrov, 6,4 % manj kot v letu 2012. 
Čis t i  dobiček  v  znesku 

70.231.000 evrov je v letu 2013 
izkazalo 686 družb, to je 67,5 % 
vseh. Čisti dobiček se je v primerja-
vi z letom 2012 zmanjšal za 18,7 %. 

Čisto izgubo v višini 58.863.000 
evrov je v letu 2013 ugotovilo 331 
družb, to je 32,5 % vseh. Čista izgu-
ba se je več kot podvojila. V druž-
bah, ki so ugotovile čisto izgubo, 
je bilo zaposlenih 3.360 delavcev, 
kar je 21,48 % vseh. Večje zneske 

čiste izgube (nad milijon evrov) je v 
letu 2013 ugotovilo 6 družb, katerih 
skupen znesek izgube predstavlja 
81,81 % celotne izgube regije. 

Družbe so poslovanje sklenile 
z neto čistim dobičkom v višini 
11.368.000 evrov. 

Neto poslovni izid po posame-
znih letih je prikazan v tabeli 3.

Z največ neto čistim dobičkom 

so poslovanje zaključile družbe z 
območja Savinjske regije iz obči-
ne Nazarje v višini 32.774.000 
evrov, z območja Šaleške regije 
pa iz občine Šoštanj, in to v višini 
4.841.000 evrov. Družbe z obmo-
čja občine Velenje so poslovanje 
zaključile z neto čisto izgubo v viši-
ni 36.290.000 evrov.

Delež SA-ŠA regije v Sloveniji je 
razviden iz tabele 4.

Poslovanje zadrug
Zadruge so v letu 2013 občutno 

poslabšale rezultate poslovanja. 
Letna poročila je predložilo 5 

zadrug, v katerih je bilo zaposlenih 
186 delavcev, 0,5 % manj kot v letu 
2012. Dosegle so 30.650.000 
evrov prihodkov, 7,3 % 
manj kot v letu 2012, 
ter 30.845 tisoč evrov 
odhodkov, za 6,7 % 
manj kot v letu 2012. 
Ustvarile so 3.972.000 
evrov neto dodane vre-
dnosti, za 10,7 % manj 
kot v letu 2012. Neto dodana 
vrednost na zaposlenega je znašala 

21.355 evrov, 10,2 % manj kot v 
letu 2012.

Čisti dobiček poslovnega 
leta v znesku 15 tisoč 

evrov je ugotovila ena 
zadruga. V primer-
javi z letom 2012 
je bil čisti dobiček 
poslovnega leta 

manjši kar za 54,5 %. 
S čisto izgubo v znesku 

212 tisoč evrov so poslov-
no leto 2013 zaključile 4 zadruge. 
Zadruge so poslovanje v letu 2013 
sklenile z neto čisto izgubo v višini 
197 tisoč evrov.

Samostojni 
podjetniki 

Podatke iz letnih poročil za leto 
2013 je predložilo 1.790 samostoj-
nih podjetnikov, 3,6 % manj kot 
za leto 2012. Po velikosti so bili 
vsi majhni. Samostojni podjetni-
ki, ki so poslovali v letu 2013, so v 
primerjavi z letom 2012 izboljšali 
rezultate poslovanja. 

Podatki kažejo, da je tako kot pri 
gospodarskih družbah najmočnejša 
občina Velenje, od koder je 44,6 % 
vseh samostojnih podjetnikov, ki so 
zaposlovali 37,6 % vseh zaposlenih 
v regiji ter oblikovali 31,2 % vseh 
čistih prihodkov od prodaje. Naj-
močnejši področji sta M-strokovne, 
znanstvene in tehnične dejavnosti 
in F-gradbeništvo.

Zaposlovali so 1.397 delavcev, 
kar je za 3 % več kot v letu 2012. 

Samostojni podjetniki so v letu 
2013 ustvarili 143.698.000 evrov 
prihodkov, ki so za 6,9 % večji 

kot v letu 2012. Odhodki so bili 
133.232.000 evrov, ki so se v 
primerjavi z letom 2012 poveča-
li za 5,7 %. Za plače so namenili 
15.822.000 evrov ali za 6,6 % več 
kot v letu 2012. Povprečna meseč-
na plača na zaposlenega je znašala 
943 evrov in je bila za 3,4 % večja 
kot v letu 2012.

Samostojni podjetniki so ustva-
rili 42.569.000 evrov neto dodane 
vrednosti, ki je bila v primerjavi z 
letom 2012 večja za 9,9 %. Neto 
dodana vrednost na zaposlenega 
je znašala 30.472 evrov, 6,7 % večja 
kot v letu 2012.

Samostojni podjetniki so skupaj 
ugotovili 11.722.000 evrov pod-
jetnikovega dohodka, 22,6 % več 
kot v letu 2012. Negativni poslov-
ni izid samostojnih podjetnikov je 
znašal 1.256.000 evrov, 5 % več 
kot v letu 2012. Neto poslovni izid 
samostojnih podjetnikov je znašal 
10.466.000 evrov in je bil za 25,1 
% večji kot v letu 2012.

Udeležba samostojnih podjetni-
kov SA-ŠA regije v Sloveniji je raz-
vidna iz podatkov v tabeli 5.          n

TEMELJNI  
PODATKI DRUŽBE ZAPOSLENI ČISTI PRIHODKI  

OD PRODAJE
VREDNOST AKTIVE NA 

DAN 31.12.2013
VELIKOST 
DRUŽB število delež v % število delež v % znesek v tisoč EUR delež v % znesek v tisoč EUR delež v %

SKUPAJ 1017 100,0 15.639 100,0 2.312.956 100,0 3.658.466 100,0
Mikro (1) 938 92,2 2.704 17,3 220.472 9,5 281.761 7,7
Majhne (2) 43 4,2 1.467 9,4 164.899 7,1 200.476 5,5
Srednje (3) 25 2,5 3.145 20,1 482.355 20,9 445.039 12,2
Velike (4) 11 1,1 8.323 53,2 1.445.230 62,5 2.731.190 74,7

Tabela 1

TEMELJNI PODATKI GD ZAPOSLENI ČISTI PRIHODKI OD 
PRODAJE

VREDNOST AKTIVE NA 
DAN 31.12.2013

OBČINA število delež v % število delež v % znesek v tisoč 
EUR delež v % znesek v tisoč 

EUR delež v %

SKUPAJ SA-ŠA 1.017 100,0 15.639 100,0 2.312.956 100,0 3.457.685 100,0
A SAVINJSKA REGIJA 246 24,2 2.872 18,4 542.948 23,5 278.750 8,1
GORNJI GRAD 20 2,0 24 0,2 3.489 0,2 3.902 0,1
LJUBNO 39 3,8 595 3,8 87.750 3,8 70.032 2,0
LUČE 27 2,7 89 0,6 23.876 1,0 12.398 0,4

MOZIRJE 71 7,0 285 1,8 25.075 1,1 35.710 1,0

NAZARJE 51 5,0 1.726 11,0 387.204 16,7 139.295 4,0
SOLČAVA 8 0,8 43 0,3 3.634 0,2 4.690 0,1
REČICA OB SAVINJI 30 2,9 110 0,7 11.920 0,5 12.723 0,4
B ŠALEŠKA REGIJA 771 75,8 12.767 81,6 1.770.008 76,5 3.178.935 91,9
ŠMARTNO OB PAKI 31 3,0 88 0,6 17.396 0,8 42.660 1,2
ŠOŠTANJ 120 11,8 1.198 7,7 474.233 20,5 1.392.534 40,3
VELENJE 620 61,0 11.481 73,4 1.278.379 55,3 1.743.741 50,4

Tabela 2

LETO ČISTI DOBIČEK  
(v tisoč evrih)

ČISTA IZGUBA  
(v tisoč evrih)

NETO ČISTI DOBIČEK / NETO 
ČISTA IZGUBA (v tisoč evrih)

2007 76.010 3.992 72.018

2008 65.345 10.045 55.300

2009 34.555 18.224 16.331

2010 32.391 29.565 2.826

2011 70.108 19.752 50.356

2012 86.896 35.286 51.610

2013 70.231 58.863 11.368

Tabela 3

TEMELJNI LETO 2013 LETO 2012 INDEKS

PODATKI delež v % delež v % 2012=100

ŠTEVILO SAMOSTOJNIH PODJETNIKOV 2,6 2,6 100,0

ŠTEVILO ZAPOSLENIH 3,3 3,2 103,1

PRIHODKI SKUPAJ 3,0 3,1 96,8

ODHODKI SKUPAJ 3,0 3,0 100,0

VREDNOST AKTIVE NA DAN 31.12. 3,3 3,2 103,1

PODJETNIKOV DOHODEK 3,1 3,0 103,3

NEGATIVNI POSLOVNI IZID 2,0 2,0 100,0

NETO DODANA VREDNOST 3,4 3,2 106,3

Tabela 5
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Graf 1

Podatki SA-ŠA regija Slovenija Delež SA-ŠA regi-
je v Slov. (v %)

Število družb 1.017 61.312 1,7

Število zaposlenih 15.639 425.833 3,7

Znesek v tisoč evrih

Prihodki 2.406.604 77.181.800 3,1

Prihodki na tujem trgu 1.042.543 26.727.026 3,9

Neto dodana vrednost 593.961 16.612.199 3,6

Čisti dobiček 70.231 2.831.496 2,5

Čista izguba 58.863 2.662.283 2,2

Neto čisti dobiček 11.368 169.213 6,7

Tabela 4

Graf 3
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	 7.	avgusta	2014DOMA IN PO TUJEM

Počitniški mrk
Jure Trampuš

»Jaz sem Jure Trampuš in sem odvisnik od 
medijev,« bi se lahko začela moja izpoved na 
kakšnem srečanju medijskih odvisnikov. Kon-
zumiram namreč vse, radio, časopis, poročila, 
dnevnike, internet, podcaste, twitterje, prebiram, 
poslušam, gledam, opazujem, pišem, urejam, 
oblikujem časopisne strani, izbiram fotografije, 
komentiram, razmišljam, iščem informacije, sogovornike, podatke, 
dejstva in manipulacije. Cel dan, zjutraj in zvečer. To je moj poklic. 
Če ne vem, kaj se dogaja, padem v abstinenčno krizo, drobci niso 
več celi, zgodbe izgubijo začetek in konec, smisel. Nekoč sem šel celo 
tako daleč, da sem v tujini kupoval časopise neznanih jezikov ter 
pisav in samo z listanjem in opazovanjem poskušal ugotoviti, kaj naj 
bi se usodnega zgodilo tiste dni, ko sem bi daleč stran od običajnih 
informacijskih virov. 

Letos sem namenoma ubral drugačno taktiko. Res sem listal časopi-
se, tu in tam zašel na internet, a medijski viharji zadnjih treh tednov, 
ko sem bil na počitnicah, me niso zares posrkali. Kdo bo nov predse-
dnik državnega zbora? Kdo bo v koaliciji? Kako grozi ona ali druga 
stranka? Kaj se dogaja na Dobu? Vse te stvari so iz malce bolj odda-
ljenega pogleda drugačne, kot jih riše slovenska medijska histerija. 

Ne trdim, da je izogibanje medijem in negativnim novicam prava 
pot – ignorantska otopelost je ravno tisto, kar si želijo politične elite – 
pravim samo, da lahko korak v stran razširi pogled. Nekritično naži-
ranje s preobiljem informacij bistveno hitro pomeša z nebistvenimi. 

Kaj je bolj pomembno? To, kar se (znova) dogaja v Gazi, ali vpraša-
nje, koliko novih poslancev sedi v slovenskem parlamentu. Kaj je bolj 
usodnega? To, da se Švica zaradi finančnih vzrokov raje ni pridru-
žila sankcijam EU proti Rusiji, ali izbira slovenskega predstavnika 
v novi evropski komisiji? Pozor, oboje je pomembno, vse stvari imajo 
določen vpliv na naša in  življenja drugih. A prav tako je pomembno, 
kako so te stvari predstavljene. Ali je sestavljanje nove vladne koali-
cije pospremljeno z majhnimi aferami in iskanjem spodrsljajev ali 
s tehtnejšo analizo zahtevnega besedila koalicijske pogodbe. Ali je 
poročanje o vojni v Gazi opremljeno samo s štetjem raket in civilnih 
žrtev ali pa je zadaj vprašanje, kako militaristični Izrael sam spod-
buja radikalizacijo druge strani, kako so torej vojne v interesu enih 
in drugih.

Večina slovenskih medijev se tabloidizira, pomembne so šokantne 
zgodbe, hipni učinki, enostavne informacije. Četudi niso najbolj 
natančne, je jutri namreč vedno čas za nove pretrese in usodnosti, 
ki bodo potrošnike znova razvneli in razburili. In tako dalje. Vsakič 
znova. Vse do naslednjega dne, ki bo prinesel nov preobrat … Pogled 
od zunaj na srečo hitro odpihne vse te napihnjene zgodbe slovenske-
ga medijskega prostora. 

Tako je moj nekajtedenski medijski (pol)abstinenčen mrk parado-
ksalno povzročil, da sem znova postal medijski odvisnik. Da sem 
znova postal lačen dobrih zgodb. Tudi te se da namreč najti v Slove-
niji. Ni jih veliko, a so. 
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Sreda, 30. julij 
Nekoliko	je	presenetil	Karl	Erjavec,	ki	je	v	

medije	poslal	novico,	da	je	po	temeljitem	raz-
misleku	sprejel	odločitev,	da	ne	bo	kandidat	za	
predsednika	Državnega	zbora,	ter	pristavil,	da	je	
o	tem	že	obvestil	SMC.	

Vlada	je	sprejela	spremembo	uredbe	o	držav-
nem	lokacijskem	načrtu	za	drugi	tir	železniške	
proge	na	odseku	Divača–Koper.	S	tem	je	omo-
gočila	določene	spremembe,	ki	prej	niso	bile	
mogoče.

Najbolj	pretresljivi	prizori	dneva	so	prihajali	s	
hrvaških	otokov	–	tam	je	divjalo	neurje,	ki	je	pri-
neslo	vode,	kot	jih	nihče	še	ni	videl,	in	povzročilo	
pravo	razdejanje.	Za	Istro,	Kvarner	in	Dubrovnik	
so	razglasili	rdeči	alarm,	močna	nevihta	pa	je	
zajela	tudi	Zagreb.

Še	veliko	huje	pa	je	bilo	v	Gazi.	Izrael	je	sicer	
odobril	štiriurno	humanitarno	prekinitev	ognja	
na	območju	Gaze,	v	tem	času	pa	napadel	tržnico	
v	bližini	Gaze,	kjer	je	umrlo	najmanj	15	ljudi,	
160	pa	je	bilo	ranjenih.

Četrtek, 31. julij 
Zavod	za	prestajanje	kazni	Dob	

je	sklenil,	da	se	Janez	Janša	sme	
udeležiti	ustanovne	seje	DZ,	in	
sicer	brez	spremstva	pravosodnih	
policistov.

Iz	SMC	je	prišla	vest,	da	bo	za	
predsednika	DZ	predlagan	Milan	
Brglez.	

Brez	glasu	proti	je	vlada	v	Bru-
selj	poslala	seznam	kandidatov	za	
evropskega	komisarja.	Na	njem	so	
se	znašli	Alenka	Bratušek,	evropo-
slanka	Tanja	Fajon	in	Karl	Erjavec.

Agrokor	je	objavil	prevzemno	ponudbo	za	
preostali,	47-odstotni	delež	največje	slovenske	
trgovske	družbe	Mercator.

Iz	Družbe	za	upravljanje	terjatev	bank	so	spo-
ročili,	da	so	se	z	glavnim	izvršnim	direktorjem	
Christopherjem	Gwilliamom	dogovorili	za	spo-
razumno	prekinitev	delovnega	razmerja.

Argentinski	minister	za	gospodarstvo	je	sporo-
čil,	da	je	država	po	13	letih	znova	bankrotirala.

Petek, 1. avgust
Zgodilo	se	je,	kot	je	bilo	rečeno:	novi	predse-

dnik	DZ	je	postal	Milan	Brglez.	A	Karl	Erjavec	
je	brž	zapihal	z	drugačnim	vetrom	–	Cerarju	je	
sporočil,	da	želi,	če	bodo	s	stranko	DeSUS	v	koa-
liciji,	da	mesto	prevzame	nekdo	iz	njegove	ekipe.	

Poslanci	so	potrdili	vse	mandate.	Nagovoril	jih	
je	predsednik	Pahor,	ki	je	bil	še	posebej	opažen,	
ko	je	ob	odhodu	iz	dvorane	segel	v	roko	Janši.	

Prav	slednjega	so	pred	prostori	parlamenta	

čakali	mnogi	privrženci.	Nagovoril	jih	je	z	bese-
dami:	»Hvala,	ker	vztrajate.«	

A	ni	bilo	pestro	le	v	našem	parlamentu.	V	sena-
tu,	zgornjem	domu	italijanskega	parlamenta,	je	
potekala	razprava	o	veliki	spremembi	senata	v	
političnem	sistemu,	ki	se	je	končala	s	preriva-
njem,	pretepom	in	poškodbo	senatorke.	

Na	jugu	Tajvana	je	zaradi	uhajanja	plina	odje-
knilo	več	eksplozij,	v	katerih	je	umrlo	vsaj	24	
ljudi.

Dogovorjeno	tridnevno	humanitarno	premirje	
v	Gazi	je	dokončno	propadlo,	ko	je	Hamas	ujel	
izraelskega	vojaka.

Zahodna	Afrika	se	je	v	strahu	soočala	z	naj-
hujšim	izbruhom	ebole	v	zgodovini	–	doslej	je	
umrlo	vsaj	729	ljudi.

Sobota, 2. avgust
Bil	je	dan	čakanja	na	cestah.	Pa	tudi	na	mejnih	

prehodih:	v	Dragonji	je	bilo	treba	za	izstop	iz	
države	čakati	tudi	več	ur,	drugje	okoli	20	minut.

V	Obrenovcu	so	prebivalci	že	drugi	dan	prote-

stirali	zaradi	prenizkih	odškodnin	po	katastro-
falnih	poplavah.

V	eksploziji	v	tovarni	avtomobilskih	delov	v	
mestu	blizu	Šanghaja	na	vzhodu	
Kitajske	je	umrlo	najmanj	65	lju-
di,	150	je	bilo	ranjenih.	

Izraelske	vojaške	sile	so	začele	
delni	umik	iz	Gaze,	predvsem	iz	
severnega	dela.

Nedelja, 3. avgust 
Na	Svetih	Višarjah	so	se	ob	

romarski	cerkvi	Matere	Božje	
srečali	 verniki	 treh	 Slovenij:	
matične,	zamejske	in	izseljenske.	
Prišlo	je	okoli	1500	ljudi.

Borci	Islamske	države	so	pre-
vzeli	nadzor	nad	največjim	ira-

škim	jezom,	dvema	naftnima	poljema	in	tremi	
mesti.	Svoje	domove	je	zapustilo	okoli	200	tisoč	
ljudi.

Prebivalci	Donecka	in	Luganska	so	kopičili	
zaloge	hrane	in	se	zadrževali	v	kleteh,	saj	so	
čakali	na	ofenzivo	ukrajinske	vojske,	ki	želi	zno-
va	prevzeti	nadzor	nad	obema	mestoma.

Pokrajino	Junan	na	jugozahodu	Kitajske	je	
stresel	močnejši	potresni	sunek	z	magnitudo	
6,1.	Umrlo	je	najmanj	367	ljudi,	več	kot	1800	
je	bilo	ranjenih.

Izraelska	vojska	je	napadla	šolo	ZN	na	obmo-
čju	Gaze	in	ubila	deset	ljudi.	Generalni	sekretar	
Združenih	narodov	Ban	Ki	Mun	je	dejanje	ostro	
obsodil.	A	kaj,	ko	so	ZN	vse	bolj	brezzobi	tiger.

Ponedeljek, 4. avgust
V	medije	je	pricurljala	novica,	da	želijo	v	stran-

ki	NSi	ob	morebitnem	vstopu	v	koalicijo	zasesti	
gospodarsko	in	zdravstveno	ministrstvo.	

Po	Agrokorjevem	prevzemu	večinskega	dela	
Mercatorja	so	njegovi	nadzorniki	pričakovano	
podali	odstopne	izjave.

Potem	ko	je	največja	portugalska	zasebna	ban-
ka	v	prvem	polletju	beležila	3,57	milijarde	evrov	
izgube,	je	tamkajšnja	vlada	ukrepala	–	razdelila	
jo	bo	na	slabi	in	zdravi	del,	ki	mu	bo	namenila	
4,9	milijarde	evrov	pomoči.

V	belgijskem	mestu	Liege	je	potekala	slove-
snost	ob	100.	obletnici	začetka	prve	svetovne	
vojne.

Rusija	je	v	bližini	meje	z	Ukrajino	začela	voja-
ške	vaje,	v	katerih	je	sodelovalo	več	kot	sto	letal	
in	helikopterjev.	

Na	reki	Padma	v	Bangladešu	se	je	prevrnil	
prenatrpan	trajekt	z	200	potniki.	

Torek, 5. avgust 
Soočili	smo	se	s	posledicami	hudih	nočnih	

neviht,	ki	so	največ	težav	pozvročile	v	notranjosti	
Slovenije.	Najbolj	prizadet	je	bil	Polhov	Gradec	
z	okolico.

Komisija	za	preprečevanje	korupcije	je	potrdi-
la,	da	je	začela	pregledovati	postopek	sprejema-
nja	predloga	kandidatov	za	evropske	komisarje,	

potem	ko	je	premierka	Alenka	Bratušek	pre-
dlagala	samo	sebe	za	kandidatko	–	šlo	naj	bi	za	
konflikt	interesov.	

Poslanci	DZ	so	bili	poklicani	na	prvo	nujno	
sejo	(za	petek).	Na	dnev-
nem	redu	je	bila	zapisana	
razprava	o	prenehanju	man-
data	poslanca.

Ruski	 premier	 Dmitrij	
Medvedjev	je	dejal,	da	mora	
Moskva	v	odgovor	na	sank-
cije	EU	preučiti	možnosti	za	
uvedbo	povratnih	sankcij.

Na	letališču	v	Manchestru	
je	zavladala	panika,	saj	so	
prejeli	obvestilo,	da	je	na	
potniškem	 letalu	družbe	
Qatar	 Airways	 sumljiva	
naprava.

Karl Erjavec je sporočil, da ne bo 
kandidiral za predsednika DZ.

Slovenija za evropskega komisarja predlaga: Alenko 
Bratušek, Karla Erjavca in Tanjo Fajon.

Novi predsednik Državnega zbora.

V napadu Izraela na šolo ZN je umrlo 10 ljudi.

Sezonskim prometnim zastojem se očitno ni 
mogoče izogniti.

Neurje je (spet) povzročilo škodo.

Portugalska rešuje največjo zasebno 
banko v državi.

OD SREDE DO TORKA Pripravlja: Mojca Štruc

Tovarni nogavic Polzela državna pomoč
Tovarna	nogavic	Polzela,	ki	je	v	prisilni	poravnavi,	je	prejela	državno	

pomoč	v	višini	500.000	evrov.	Družba	je	tako	poravnala	del	obveznosti	
do	nekdanjih	zaposlenih	in	nekaterih	upnikov,	kot	je	zahteval	upravitelj	
prisilne	poravnave.	Ta	je	pred	dnevi	nameraval	vložiti	ugovor	na	prisilno	
poravnavo,	ker	je	menil,	da	obstaja	resen	dvom,	da	bo	tovarna	sposobna	
izvesti	finančno	prestrukturiranje,	vendar	za	zdaj	tega	ni	storil.	Predse-
dnica	uprave	Polzele	Karmen	Dvorjak	meni,	da	so	rezultati	obetavni,	da	
je	naročil	dovolj,	obenem	pa	pospešeno	iščejo	ustreznega	strateškega	
partnerja

Agrokor prevzema Mercator
Agencija	za	trg	vrednostnih	papirjev	je	izdala	Agrokorju	dovoljenje	

za	prevzem	Mercatorja.	Agrokor,	ki	je	junija	pridobil	53-odstotni	delež	
Mercatorja,	je	objavil	prevzemno	ponudbo	še	za	preostali,	47-odstotni	
delež	te	največje	slovenske	trgovske	družbe.	Za	delnico	ponuja	86	evrov,	
to	je	toliko,	kot	je	bila	cena	tudi	za	konzorcij	prodajalcev.	Ponudba	se	
izteče	1.	septembra.

Tuš podpisal z bankami sporazum o 
finančnem prestrukturiranju

Tušu	se	je	še	enkrat	uspelo	izogniti	kakšnim	bolj	neljubim	ukrepom,	saj	
je	ta	teden	z	bankami	podpisal	sporazum	o	finančnem	prestrukturiranju.	
Za	kaj	je	do	njega	prišlo	in	kakšne	so	zahteve	bank,	je	za	zdaj	poslovna	
skrivnost,	očitno	pa	so	zahtevne	razmere	na	trgu	Tušu	preprečile	načrto-
vano	odplačevanje	obveznosti.	Kot	se	sliši,	bo	sedaj	moral	nujno	odpro-
dati	Tušmobil,	sprejeti	še	nekatere	druge	ukrepe,	morda	pa	tudi	poiskati	
strateškega	partnerja.
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Mira Zakošek

Z Jakobom Presečnikom, poslan-
cem Slovenske ljudske stranke vse 
od leta 1996 (v drugem mandatu, 
od leta 2000 naprej je bil minister 
za promet in infrastrukturo), sem 
se pogovarjala zadnji dan njegovega 
dosedanjega mandata. Naslednji 
dan se je upokojil.

Jakob Presečnik ni skrival raz-
očaranja, da Slovenska ljudska 
stranka ni prišla v parlament. 
Sam osebno je bil sicer na volitvah 
uspešen, saj je bil med tistimi, ki 
so v njegovi stranki prejeli najvišje 
odstotke glasov.
»To, da nismo prišli v parlament, 

zmanjkalo nam je sicer le nekaj 
stotink odstotka, je za najstarejšo 
slovensko stranko zelo velik neu-
speh. SLS je bila ustanovljena pred 
več kot 120 leti, v samostojni Slo-
veniji pa so jo zaslužni posamezni-
ki ponovno aktivirali takoj, ko je 
bilo to mogoče. Žal smo se znašli 
letos v stanju, da volivci niso bili 
naklonjeni dosedanjim strankam, 

drugi razlog za takšen neuspeh pa 
je zagotovo tudi pri nas samih. Na 
to so vplivale za nas sicer uspešne 
evropske volitve, na katerih je bil za 
evropskega poslanca s preferenčni-
mi glasovi izvoljen naš predsednik, 
vendar pa to potem na poslanske 
volitve ni dobro vplivalo. Te so se 

zgodile tudi prekmalu, nanje nismo 
bili dovolj pripravljeni. Mnogi naši 
sposobni ljudje, ki v svojih okoljih 
uživajo zaupanje, se tako hitro niso 
mogli odločiti, da bi kandidirali.«

S kakšnimi občutki se poslavljate 
od parlamentu?
»Z zelo dobrimi. Na prehojeno 

pot sem ponosen. V teh letih smo 
marsikaj dobrega storili za Slove-
nijo. Zdaj se sicer kaže predvsem 

na tisto, kar je narobe. Žal je veli-
ko tudi tega, na kar ne morejo biti 
ponosni posamezniki niti država. 
Če bi bilo v državi več poštenja in 
manj skrbi posameznikov za to, da 
si napolnijo lastne žepe, bi bilo v 
Sloveniji povsem drugačno stanje. 
Z veseljem torej gledam na prehoje-
no pot, novoizvoljenim poslancem 
pa želim veliko uspeha, pa tudi več 
mandatov, kajti z leti znaš zadeve 
bolje oceniti in se tudi bolj modro 
odločiti.«

Pravite, da ste ponosni na svoje 
delo, kaj pa je tisto, kar mislite, 
da velja posebej izpostaviti?
»Že v prvem mandatu sem se 

ogromno ukvarjal s težavami pro-
meta in prometne infrastrukture. 
V svojem drugem mandatu pa sem 
kot minister v vladi skrbel za ta 
resor. Morali bi primerjati razmere 
v tistem obdobju in danes, pa bi 
videli, kako velik korak je bil nare-
jen. Kljub pripombam na izvajanje 
avtocestnega programa je dejstvo, 
da smo zgradili kakovosten avtoce-
stni križ, da je Slovenija nanj lahko 

ponosna. Aktivni smo bili tudi pri 
vprašanju drugih državnih cest in 
veliko smo prispevali, da se je ta 
infrastruktura v Sloveniji bistveno 
izboljšala. Žal se je v naslednjem 
obdobju financiranje tega bistveno 
zmanjšalo in danes je stanje takšno, 
kot je.

Drugo področje so okoljska vpra-
šanja, tudi z njimi sem se inten-
zivno ukvarjal, prav tako pa tudi 

s socialo, v kateri sem 
se aktivno sodeloval 
pri pripravi zakonov, s 
katerimi smo zaščitili 
najbolj ogrožene prebi-
valce Slovenije in dajali 
pomoč najbolj potreb-
nim.«
Pohvalili ste aktivnosti 
pri prometni infrastruk-
turi, a v tem okolju z njo 
nikakor ne moremo biti 
zadovoljni, saj se z našo 
tako zelo potrebno cesto 
ni dobesedno nič prema-
knilo!

»To je sramota, meni 
že dolgo ni jasno, zakaj 
pri tem ni rešitve. Že 
leta 2004 smo namreč 
v Državnem zboru na 
predlog Ministrstva za 
promet in infrastruk-
turo, ki sem ga vodil, 
sprejeli spremembo 

nacionalnega programa izgradnje 
avtocest, v katerem je bila zajeta 
tudi ta povezava Šaleške doline z 
avtocesto. Naslednjih deset let so 
se dogajale čudne stvari, vrstila so 
se nasprotovanja, pa soglasja, pa 
spet nasprotovanja … Ne vem, če se 
odgovorni sploh zavedajo tega veli-
kega problema. Žal moram reči, da 
je tudi zadnji obisk ministra za kme-
tijstvo in okolje v Velenju pokazal 

vso tragedijo tega vprašanja, ko je 
poudaril, da je edina možna varian-
ta te ceste na Šentrupert, in obljubil, 
da bo njeno gradnjo pospešil.«

Kaj pa je tisto, kar bi še radi posto-
rili, pa ne boste mogli, ker niste 
več poslanec?
»Seveda bi rad še marsikaj ude-

janjil, a bom tudi, ko ne bom več 
poslanec. Odhajam sicer v pokoj, 
a dela ne mislim čisto »vreči od 
sebe«. Imam ogromno življenjskih 
in delovnih izkušenj in kolegom v 
stranki in tukajšnjim županom sem 

obljubil, da bom še naprej aktiven, 
še posebej na lokalni ravni. Zave-
dam se, da Zgornja Savinjska doli-
na potrebuje – da se bo razvijala, da 
bo ostala lepa oziroma postala še 
lepša – mnogo rok in glav. Z vsem 
srcem bom pomagal k njenemu 
nadaljnjemu razvoju. Pred vrati so 
lokalne volitve in vsekakor bom pri 
tem aktivno pomagal in se potrudil, 
da bomo za najodgovornejše naloge 
izbrali sposobne ljudi.«
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SLS doživela na tokratnih volitvah velik neuspeh

Jakob Presečnik: »Ponosen sem na 
delo, ki sem ga opravil v parlamentu 

in Ministrstvu za promet in 
infrastrukturo.«

Nezgrajena hitra 
cesta od Velenja 
do avtoceste je 
velika sramotaZgornja Savinjska 

dolina potrebuje 
veliko rok in glav, 

da bo še lepša

Mira Zakošek

Tik pred koncem lanskega leta je vodenje 
AJPES, izpostave Velenje, prevzela Tanja 
Žnidarko, ki je v tej enoti zaposlena od kon-
ca leta 2007. Ker je raznovrstno delovanje 
te agencija marsikomu malo poznano, smo 
jo povabili na pogovor.

Kašna služba je pravzaprav AJPES?
“Že sama kratica AJPES nam pove, da 

je to agencija za javnopravne evidence in 
storitve. Agencija je bila ustanovljena juli-
ja 2002, opravlja pa naloge, ki jih določa 
Zakon o plačilnem prometu. Je pravzaprav 
naslednica Agencije Republike Slovenije za 
plačilni promet (APP). Naše poslanstvo 
je na enem mestu zbirati in posredovati 
podatke o poslovnih subjektih s ciljem sou-
stvarjati transparentno gospodarsko okolje, 
spodbujati elektronsko izmenjavo podatkov 
in informacij, sodelovati z interesnimi sku-
pinami ter institucijami pri izboljševanju 
pravnega in institucionalnega okolja in 
postati pomemben ponudnik bonitetnih 
in drugih tržnih storitev. Naša vizija je, 
da bo AJPES postala vodilna nacionalna 
institucija, ki uporabniku prijazno zagota-
vlja podatke in informacije za pregledno 
nacionalno in evropsko poslovno okolje.”

Kako pa je AJPES organiziran?
“Centralo imamo v Ljubjani, 12 izpo-

stav pa v vseh statističnih regijah Slovenije 
(Celje, Koper, Kranj, Krško, Ljubljana, 
Maribor, Murska Sobota, Nova Gorica, 
Novo mesto, Postojna, Trbovlje in Vele-
nje).”

Kakšne so torej konkretno vaše naloge?
“Opravljamo javne in tržne storitve, zago-

tavljamo brezplačne vpoglede v javne podat-
ke poslovnih subjektov prek različnih apli-
kacij na spletnem portalu AJPES (http://
www.ajpes.si/Javni_vpogledi?id=440) in 

omogočamo ponovno uporabo informacij 
javnega značaja.”

Opravljate tako javne kot tržne storitve, 
katere so javne?
“Javne storitve so razdeljene na tri 

področja. Prvo je področje Registrov, to je 
registracija poslovnih subjektov in vodenje 
Poslovnega registra Slovenije (PRS) ter 
drugih registrov. Drugo področje so Letna 
poročila, pri katerih zbiramo, obdelujemo 
in objavljamo letna poročila poslovnih 
subjektov. Tretje področje pa so Statistike, 
pri katerih opravljamo statistična raziskova-
nja in zbiramo druge statistične podatke. ”

Katere pa so vaše tržne storitve, torej tiste, 
ki jih moramo uporabniki plačati?
“Izdelujemo bonitetne informacije, od 

katerih sta najbolj poznani informaciji 
S.BON-1 in BON-2, ponujamo večletne 
zbirke finančnih podatkov in kazalnikov 
o poslovnih subjektih (FI-PO), izvajamo 
večstranske pobote medsebojnih obvezno-
sti poslovnih subjektov, od letošnjega leta 
pa na novo ponujamo strukturirano zbirko 
podatkov revidiranih, konsolidiranih in dru-
gih letnih poročil tistih poslovnih subjek-
tov, ki nam jih za javno objavo predložijo 
v PDF obliki.”

Omenili ste register. Katere vse vodite?
“Ponašamo se s Poslovnim registrom Slo-

venije (PRS) kot primarnim registrom za 
samostojne podjetnike, gospodarske druž-
be in druge subjekte vpisa v sodni register 
ter sobodajalce. Naš cilj na področju PRS 
je voditi vse tiste javne registre, ki poveču-
jejo varnost v pravnem prometu poslovnih 
subjektov ali drugače prispevajo k pregle-
dnemu poslovnemu okolju. Če sem še bolj 
konkretna, smo najpomembnejša VEM toč-
ka za registracijo samostojnih podjetnikov 
in gospodarskih družb, upravljamo informa-
cijski sistem sodnega registra, na spletnem 

portalu objavljamo sodne zadeve v postop-
kih vpisov v sodni register, insolventnosti, 
po Zakonu o gospodarskih družbah in po 
Zakonu o finančnih zavarovanjih, Register 
neposestnih zastavnih pravic in zarubljenih 
premičnin (RZPP), Register transakcijskih 
računov (RTR), itd. Na novo pa se je letos 
v začetku julija vzpostavil Register fizičnih 

oseb, ki opravljajo dejavnost proizvodnje 
električne energije (REZ), v sredini okto-
bra se vzpostavi Register zavezancev za 
informacije javnega značaja, od 1. 1. 2015 
pa še Seznam posameznikov, ki opravljajo 
osebno dopolnilno delo (SODD).

Vsi gospodarski subjekti vam morajo odda-
ti letna poročila.
“AJPES je pooblaščen za zbiranje, obde-

lovanje in posredovanje podatkov iz letnih 
poročil poslovnih subjektov ter za javno 
objavljanje letnih poročil in drugih podat-
kov gospodarskih družb, samostojnih pod-
jetnikov in drugih poslovnih subjektov. V 
skladu s predpisi morajo poslovni subjekti 
AJPES predložiti podatke iz letnih poročil 

za državno statistiko oziroma letna poroči-
la za zagotovitev javnosti. Večina poslovnih 
subjektov predloži AJPES-u letno poroči-
lo hkrati za tri namene: za namen 
državne statistike, namen 
zagotovitve javnosti ter 
tudi za davčni namen. 
Na osnovi podatkov 
iz letnih poročil izde-
lujemo tudi infor-
macije o premo-
ženjsko-finančnem 
položaju in poslov-
nem izidu posame-
znih vrst poslovnih 
subjektov. AJPES je na 
osnov 71.a člena Zakona o 
plačilnem prometu tudi prekr-
škovni organ in v skladu z Zakonom o 
prekrških odloča o prekrških zaradi nepre-
dložitve letnih poročil ter drugih poročil in 
podatkov, ki jih morajo poslovni subjekti 
predložiti AJPES. ”

Opravljate pa tudi statistična raziskova-
nja?
“Smo eden od pooblaščenih izvajalcev 

statističnih raziskovanj, pri katerih izvaja-

mo različna statistična raziskovanja v okvi-
ru dejavnosti državne statistike, zbiramo 
pa tudi podatke za potrebe ministrstev in 
drugih državnih organov skladno s predpi-
si, ki te naloge določajo. Podatke, zbrane 
s tovrstnimi raziskovanji, obdelujemo in 
jih posredujemo v uporabo SURS, Banki 
Slovenije, ministrstvom in drugim držav-

nim institucijam. Med drugim 
pripravljamo mesečna 

statistična raziskovanja 
in zbiranja podatkov 

(o bruto izplačanih 
plačah in regresu 
za letni dopust, 
izplačanih plačah 
v javnem sektorju, 
dospelih neporav-

nanih obveznostih 
pravnih oseb, pre-

jemkih in izdatkih 
pravnih oseb), trime-

sečna zbiranja podatkov 
(o statistiki finančnih računov,  

poslovanju poslovnih subjektov), letna 
statistična raziskovanja (o izplačanih divi-
dendah, izplačanih kadrovskih štipendijah, 
poslovnih storitvah) in štiriletna statistična 
raziskovanja (o stroških dela in strukturi 
delovnega časa, strukturi plače, strukturi 
vmesne potrošnje).”

n

Tanja Žnidarko: “Izdelujemo tudi 
bonitetne informacije z bonitetnimi 

ocenami slovenskih podjetij.”

Z 
večstranskim 

pobotom 
medsebojnih obveznosti 
poslovnim subjektom 

zagotavljamo hiter, varen, 
preprost, učinkovit in 

poceni način poravnave 
medsebojnih 
že dospelih 
obveznosti .

Delovati začel Furs
V petek je začela delovati Finančna uprava RS – Furs, v katero sta se združili 

carinska in davčna uprava. V novi upravi je za nedoločen čas zaposlenih 3701 javnih 
uslužbencev, ki jih kot vršilka dolžnosti generalne direktorice vodi dosedanja general-
na direktorica davčne uprave Jana Ahčin. Delovanje lokalnih carinskih in davčnih 
uradov bo do konca letošnjega leta ostalo nespremenjeno.

Carinski in davčni uradi tako za zdaj ostajajo na istih lokacijah, nespremenjeni 
ostajajo kontaktni podatki in uradne ure. Po 1. januarju pa bodo finančni uradi urejeni 
le še na sedežih sedanjih davčnih uradov.

Nepravilnosti in goljufije lahko ljudje odslej prijavijo na anonimni 24-urni brezplačni 
telefon 080 11 22 in 080 11 22 ali elektronski naslov prijave fu@gov.si. Fotografije 
računov lahko še naprej pošiljajo na telefonsko številko 051 241 241, poleg tega pa 
še na nov elektronski naslov blagajne. fu@gov.si; 1. avgusta bo začela delovati nova 
spletna stran www.fu.gov.si, predvidoma do konca letošnjega leta pa bosta kot arhivski 
spletni strani obstajali še sedanji spletni strani davčne in carinske službe. 

n

V Velenju imamo med državnimi institucijami tudi 
Agencijo Republike Slovenije za javnopravne evidence 
in storitve (AJPES), izpostavo Velenje

AJPES zbira uradne finančne podatke

Jakob Presečnik, je bil v državnem zboru in v vladi vse od leta 
1996 – Ocenjuje, da so veliko naredili za izboljšanje prometne 
infrastrukture – Nezgrajeno cesto od Velenja do avtoceste ocenjuje 
za veliko sramoto
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Tatjana Podgoršek

Ljubno, 1. avgusta –	V	občini	
Ljubno	so	tudi	letošnji	občinski	pra-
znik	zaznamovali	z	več	športnimi,	
kulturnimi	prireditvami	in	drugimi	
oblikami	druženja.	Najslajše,	slav-
nostno	sejo	tamkajšnjega	občinske-
ga	sveta	ter	eno	najstarejših	kultur-
no-etnoloških	prireditev	v	Sloveniji	
–	Flosarski	bal,	so	prihranili	za	
konec	praznovanja	minuli	vikend.

Naredili vse, kar so 
si zadali

Ljubenski	župan	Franjo	Nara-
ločnik	ni	skrival	zadovoljstva	ob	
vprašanju,	kaj	od	načrtovanega	so	
postorili	v	obdobju	od	lanskega	do	
letošnjega	praznika:	»Naredili	smo	

vse,	kar	smo	si	zadali.«	Svojemu	
namenu	so	predali	posodobljen	
Pažetov	most	in	s	tem	poskrbeli	
za	odpravo	največje	protipoplavne	
težave	na	tamkajšnjih	vodotokih.	
Obnovili	so	del	trškega	jedra	od	
pekarne,	zdravstvenega	doma	do	
Janezovega	polja,	rekonstruirali	
Podbregarjev	most,	posodobili	
malo	dvorano	v	tamkajšnjem	kul-
turnem	domu,	gasilci	v	Okonini	
so	se	razveselili	novega	gasilskega	
vozila.	V	tem	času	pa	so	v	polnem	
zamahu	dela	pri	izgradnji	kanali-
zacije	v	naseljih	Juvanje	ter	Rad-
mirje.	Zaključek	del	načrtujejo	v	
začetku	letošnje	jeseni.	Pridobitve	
so	ovrednotili	na	več	kot	2	mili-
jona	evrov,	od	tega	so	polovico	
denarja	pridobili	na	razpisih	in	
natečajih	države	 ter	 evropskih	

skladov.	»Prepričan	sem,	da	so	
naši	občani	zadovoljni,	saj	smo	
s	pridobitvami	dvignili	kakovost	
bivanja	v	okolju,	poskrbeli	za	veli-
ko	večjo	predvsem	protipoplavno	
in	cestno	varnost,	hkrati	pa	tudi	za	
lepšo	urejenost	okolja.«

Bogato in pestro 
družabno življenje

Naraločnik	 je	 še	 dejal,	 da	 so	
popestrili	življenje	občanov	tudi	z	
bogato	in	pestro	društveno	dejav-
nostjo.	Med	večjimi	prireditvami	
so	 na	 prvem	 mestu	 smučarski	
skoki	za	ženske	za	svetovni	pokal.	
Letošnje	 tekme	so	sicer	morali	
izvesti	v	Planici.	Ta	prireditev	je	
bila	izbrana	za	največji	dogodek	

v	zgodovini	ženskega	skakalnega	
športa.	Sogovornik	je	zadovoljen	
tudi,	ker	so	njihove	cvetnonedeljske	
potice	postale	kulturni	spomenik	
državnega	pomena.	

V pripravi še kar 
nekaj razvojnih 
projektov

Vsem	uspehom	navkljub	kličejo	
po	vlaganjih	–	po	besedah	sogo-
vornika	 –potrebe	 predvsem	 na	
področju	 komunalne	 in	 cestne	
infrastrukture.	Na	območju	naselij	
Meliše	in	Okonina	ter	še	v	nekate-
rih	delih	kraja	načrtujejo	izgradnjo	
kanalizacije,	kar	nekaj	cest	kliče	po	
obnovi,	prav	tako	čistilna	naprava.	
»Zavzeto	delamo	še	nekaj	razvojnih	
projektih,	segajo	pa	v	obnovljive	
vire	energije.	Širimo	in	posodablja-
mo	skakalni	center,	ki	je	osnovno	
izhodišče	turistično-športne	ponud-
be	naše	lokalne	skupnosti.	Želimo	
namreč	postati	glavni	 turistični	
ponudniki	v	Zgornji	Savinjski	doli-
ni,«	nam	je	dejal	Franjo	Naraločnik.	

Dobitniki občinskih 
priznanj

Na	slavnostni	 seji	občinskega	
sveta	minuli	petek	so	nekaterim	
najzaslužnejšim	občanom	in	dru-
štvom	podelili	občinska	prizna-
nja	in	nagrade.	Dobitnika	zlatega	
priznanja	sta	bila	Jože	Vodušek	
in	Ribniška	družina	Ljubno,	sre-
brnega	Smučarsko	skakalni	klub	
BTC	Ljubno	in	tamkajšnje	kultur-
no	društvo,	bronastega	priznanja	
pa	Franc Fricelj, Slavko Fludernik, 
Blaž Kramer in	Marko	Kladnik.	
Županova	priznanja	pa	so	prejeli:	
družina	Matjaž, Rudi Nadlučnik,	
kuharska	ekipa	L'binski	flosarji	ter	
Jože	Marovt	–	Pepi.

n

Vlaganj za dobrih 2 milijona evrov
V občini Ljubno z naložbami poskrbeli za kakovostnejše življenje 
občanov, hkrati pa tudi za lepšo urejenost okolja – Potrebe predvsem 
v komunalni in cestni infrastrukturi

Tatjana Podgoršek

Solčava, 1. avgusta –	Minuli	petek	
je	bilo	v	občini	Solčava	še	posebej	
slovesno.	Na	slavnostni	 seji	ob	
občinskem	prazniku	so	namreč	naj-
zaslužnejšim	ljudem,	
podjetjem	in	društvu	
podelili	občinska	pri-
znanja.	Te	podeljujejo	
le	vsake	štiri	leta.	Letos	
je	bilo	dobitnikov	11,	
od	tega	jih	je	6	preje-
lo	priznanja	Občine,	
4	priznanje	 župana,	
podelili	pa	so	še	naziv	
častni	občan.	Prejel	ga	je	veleposla-
nik	dr. Rado Genorio,	ki	vodi	stalno	
predstavništvo	Slovenije	pri	Evrop-
ski	uniji	v	Bruslju.	Z	nazivom	so	ga	
nagradili	za	pomoč	pri	razvojnih	
projektih	lokalne	skupnosti.	

Projekti s področja 
kulinarike, 
lesa, turistične 
infrastrukture

Župan	 Občine	 Solčava	 Alojz	
Lipnik	nam	je	ob	tej	priložnosti	
dejal,	da	so	tudi	od	lanskega	do	leto-

šnjega	občinskega	praznika	zanihali	
rokave	in	nadaljevali	pot,	ki	se	je	
v	preteklosti	pokazala	za	pravo.	
Razvojne	ideje	so	udejanjali	v	skla-
du	z	možnostmi	na	področju	lesa,	
kulinarike,	turistične	infrastrukture.	
Z	Leader	projektom	Iz	narave	na	
krožnik	poskušajo	dobro	doma-

čo	 hrano	
ponudit i	
tako	doma-
činom	kot	

gostom.	Upajo,	da	bodo	do	konca	
septembra	končali	nadgradnjo	pri-
reditvenega	prostora	v	občinskem	
središču,	kjer	se	na	različnih	dogod-
kih	družijo	domačini	in	obiskovalci	
Solčavskega.	V	izvajanju	je	turistič-
noinfrastrukturni	projekt	Panoram-
ska	cesta.	Z	njo	dodajajo	smetano	
na	torti	v	že	bogati	ponudbi	okolja.	

Sogovornik	je	izrazil	zadovoljstvo	
tudi,	ker	niso	več	na	prvem	mestu	
med	občinami	z	največ	dolga	na	
prebivalca	v	Sloveniji.	Od	leta	2006,	
ko	je	ta	znašal	več	kot	1,6	milijona	

evrov,	so	ga	do	danes	zmanjšali	na	
slabih	600	tisoč	evrov.	»Zelo	pre-
mišljeno	vračamo	ta	denar,	dodo-
bra	uporabimo	možnosti	črpanja	
evropskega	denarja,	hkrati	pa	se	še	
razvijamo.«	Na	vprašanje,	ali	jim	to	
uspeva	tudi	zaradi	tega,	ker	znajo	
v	izvedbo	projektov	pritegniti	tudi	

občane,	je	Lipnik	odgovoril:	»Delo	
z	ljudmi	je	izjemno	pomembno,	je	
eden	od	najpomembnejših	ključev	
do	uspeha,	zato	se	je	vredno	potru-
diti.	Na	tem	zavzeto	delamo	z	vklju-
čevanjem	občanov	v	razne	oblike	
izobraževanja,	na	ekskurzijah	v	
tujini	si	ogledamo	takšne	primere	
dobre	prakse,	pri	katerih	so	vsaj	
stopničko	pred	nami	in	podobno.«

Obdobje polno 
izzivov in 
priložnosti

Po	besedah	Alojza	Lipnika	se	je	v	
minulih	letih	že	večkrat	potrdilo,	da	
je	tod	možno	preživeti	le	z	odreka-
njem	in	medsebojno	povezanostjo.	

Oboje	bodo	še	kako	potrebovali	v	
prihodnje.	Če	so	v	preteklosti	veli-
ko	naredili	za	turizem,	jih	čakajo	
novi	izzivi	pri	predelavi	lesa.	Projekt	
Od	drevesa	do	končnega	produkta	
predvideva	ureditev	proizvodne	
verige,	izzivov	jim	ne	manjka	na	
področju	kulinarike,	domače	hrane,	
za	katero	želijo,	da	pride	v	vse	pore	
življenja	in	dela	občanov.	Izzivi	so	
še	pri	pitni	vodi,	v	energetiki	…	»Idej	
imamo	veliko,	mislim,	da	tudi	pri-

ložnosti.	Doslej	smo	jih	znali	izko-
ristiti	in	verjamem,	da	jih	bomo	z	
vnemo,	sodelovanjem,	pripravljeno-
stjo	vseh	v	lokalni	skupnosti	tudi	v	
prihodnje,«	je	še	dejal	Alojz	Lipnik.

n

Občutno zmanjšali zadolženost

Dobitniki	občinskega	pri-
znanja:	Alojz	Ternar,	Valen-
tin	Orasche,	Davorin	Lenko,	
Božidar	 Gorjan,	 podjetje	
Eltras,	Anton	Cigala.

Dobitniki	priznanja	župana:	
Franci	Podbrežnik,	Jernej	Sla-
pnik,	PGD	Solčava	ter	Jozef	
Maria	Debets

Namesto Brinovškove Glušič
Mozirje	–	Poročali	smo	že,	da	je	na	predčasnih	parlamentarnih	volitvah	

med	novo	izvoljenimi	poslanci	tudi	dosedanja	direktorica	uprave	Občine	
Mozirje	Nada	Brinovšek.

Ta	je	poslanski	mandat	začela	minuli	petek,	na	njeno	mesto	pa	je	mozir-
ski	župan	Ivan	Suhoveršnik	imenoval	mag.	Iva	Glušiča,	višjega	svetovalca	
za	gospodarstvo	in	proračun.	Suhoveršnik	nam	je	povedal,	da	bo	Glušič	
opravljal	to	dolžnost	nekaj	časa	kot	vršilec	dolžnosti	in	da	razpisa	za	ime-
novanje	novega	direktorja	občinske	uprave	ne	namerava	objaviti.	Bodo	pa	
prerazporedili	naloge	znotraj	občinske	uprave.

n tp

Tisti za nami bodo 
imeli veliko dela
Predsednik krajevne skupnosti Skorno - 
Florjan razočaran nad razumevanjem za 
njihove potrebe – Največ potreb v cestni 
infrastrukturi

Tatjana Podgoršek

Predsednik	krajevne	skupnosti	(KS)	Skorno	-	Florjan	v	občini	Šoštanj	
Roman	Oblak	ob	obisku	ni	skrival	razočaranja	nad	dosedanjim	razvojem	
kraja.	»Leto	2014	bo	še	manj	uspešno,	kot	je	bilo	lansko.	Lotili	smo	se	
sanacije	opornih	zidov	pri	domu	KS,	po	spletu	okoliščin	pa	smo	poso-
dobili	še	del	občinske	ceste	na	trasi,	kjer	je	bil	zgrajeno	novo	vodovodno	
omrežje.	Kaj	več	ne	
načrtujemo,	 saj	 za	
to	nimamo	denarja.	
Odprtih	 imamo	 še	
nekaj	 nalog,	 med	
katerimi	bi	posebej	
izpostavil	 obnovo	
ograje	okoli	 igrišča	
pri	domu	krajanov.	
Zaradi	dotrajanosti	
je	 za	 obiskovalce	
postala	nevarna.	Do	
izteka	 mandata	 pa	
ne	vidimo	možnosti	
za	kakšne	pomemb-
ne	 naložbe,	 nekaj	
denarja	želimo	pusti-
ti	tudi	tistim,	ki	bodo	
prevzeli	vodenje	KS	
v	svoje	roke	v	novem	
mandatu.«

Tudi	s	pridobitvami	
v	minulih	štirih	letih	ni	zadovoljen.	Pričakoval	je	več,	predvsem	pa	več	
razumevanja	za	potrebe	KS	pri	tistih,	ki	odločajo	o	delitvi	denarja.	Kot	je	
dejal,	v	proračunu	Občine	Šoštanj	za	naložbe	KS	ni	predvidenih	sredstev.	
Kar	naredijo,	naredijo	z	denarjem	za	odškodnine,	ki	jo	plača	Teš.	Tega	
pa	je	za	dobrih	35	tisoč	evrov	na	leto.	Tako	so	s	tem	denarjem	asfaltirali	
nekaj	krajevnih	cest,	krajših	javnih	poti,	pri	domu	KS	so	uredili	igrišče	za	
odbojko	na	mivki.

Po	besedah	Romana	Oblaka	čaka	novo	vodstvo	KS	veliko	dela.	Največ	v	
cestni	infrastruktuie.	V	minulem	obdobju	so	zabeležili	kar	nekaj	naravnih	
nesreč.	Plaz	v	zgornjem	delu	Florjana	je	odnesel	del	cestišča.	To	še	danes	
ni	prevozno	in	krajani	so	postali	že	kar	nestrpni,	ker	se	nič	ne	dogaja.	
»Kar	precej	nujnih	nalog	ostaja	nerešenih,	zato	želim	novemu	vodstvu	
KS,	da	bi	občinsko	vodstvo	pokazalo	več	razumevanja	za	potrebe,	ne	želje	
krajevne	skupnosti.	Ta	zanje	potrebuje	precej	več	denarja,	kot	ga	je	imela	
odmerjenega	doslej,«	je	še	dejal	Roman	Oblak.

n

Roman Oblak: » Krajevna skupnost 
potrebuje za svoje potrebe precej več 

denarja, kot ga ima odmerjenega sedaj.

Ob prazniku Občine 
Solčava podelili 11 
priznanj – Veliko 
novih idej – Priložnosti 
v lesu, kulinariki, pitni 
vodi …

Od leta 2006 so 
dolg občine z 1,6 
milijona evrov 
zmanjšali na 

slabih 600 tisoč 
evrov

Znani nagrajenci občine Nazarje
Nazarje	–Na	zadnji	seji	sveta	Občine	Nazarje	v	tej	sestavi	so	svetni-

ki	potrdili	predlog	komisije	za	odlikovanja,	priznanja	in	nagrade	glede	
letošnjih	občinskih	nagrajencev.	Zlati	grb	Občine	bosta	prejela	Roman	
Krajner,	predsednik	tamkajšnjega	prostovoljnega	gasilskega	društva,	ter	
pater	Mirko	Silvester.	Dobitnik	srebrnega	grba	Občine	bo	mag.	Franci	
Kotnik,	lastnik	lokalnega	tednika	in	direktor	Savinjsko-šaleške	gospodarske	
zbornice,	bronastega	grba	pa	župnik	Ivan	Šilih, Ivan	Poljanšek	in	Župnijska	
Karitas	Nazarje.

Podelili	bodo	tudi	posebna	priznanja	občine.	Prejeli	jih	bodo	gasilski	
društvi	Nazarje	ter	Gorica	ob	Dreti,	Center	za	samostojno	učenje	in	
Območna	enota	Zavoda	za	gozdove	Nazarje.	

Nagrajenci	bodo	priznanja	prejeli	na	slavnostni	seji	občinskega	sveta	ob	
prazniku	Občine	Nazarje,	ki	ga	ta	praznuje	v	septembru.

n tp

 Letošnji občinski nagrajenci.  
V občini podeljujejo priznanja le vsake štiri leta

V občini Ljubno ne manjka  
prizadevnih ljudi, društev. Nekatere med njimi  
so letos nagradili z občinskimi priznanji in nagradami.
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Tatjana Podgoršek

Javni zavod Mladinski center 
(MC) Šmartno ob Paki, ki ga je 
pred 16 leti ustanovila tamkajšnja 
lokalna skupnost, je kamen spotike 
praktično vse od njegove ustanovi-
tve. Kadarkoli nanese beseda nanj 
na sejah občinskega sveta, sploh v 
zadnjem sesta-
vu, je razprava 
polemična. 

Vreča 
brez dna

Kritična sta 
zlasti svetnika iz 
vrst SDS Fran-
čišek Berdnik 
in Jože Slemen-
šek, ki menita, 
da je zavod 
vreča brez dna, 
da bi ga bilo treba prodati ali dati 
v najem, saj je prevelik proračun-
ski porabnik. Glede na potrebe in 

finančno stanje občina tega breme-
na dolgo ne bo zmogla, sta prepri-
čana.

Ne vem, zakaj 
toliko negativne 
energije

Predsednica sveta zavoda in šmar-
ška svetnica Marjanca Rogel Per-

šič, pravi, da ne 
pozna razlogov 
za toliko nega-
tivne energije. 
»MC je lokalna 
skupnost ustano-
vila za potrebe 
aktivnega preži-
vljanja prostega 
časa mladih, ki so 
danes prioriteta v 
naši družbi. Svoje 
poslanstvo opra-
vlja, saj je središče 

družabnega in kulturnega dogajanja 
v okolju, združuje vse generacije in 
z različnimi dogodki, akcijami, pro-

jekti povezuje društva, klube, mlade 
in stare, željne ustvarjanja napredka 
in rasti.« Morda, razmišlja na glas, 
obstajajo kakšne zamere, ki so jih 
lahko povzročila različna napačna 
mnenja. Bilo bi bolj prav, še dodaja, 
če bi namesto o prodaji, najemu 
tako zagovorniki javnega zavoda 
kot skeptiki čim večkrat obiskali 
prireditve, ki jih zavod organizira. 
Teh je res veliko. Program centra je 
ne glede na varčevalne reze bogat. 

Nad delovanjem 
bdita O bčina in tudi 
občinski svet

Z mnenjem, da je vreča brez 
dna, Rogel Peršičeva ne soglaša 
v celoti. Ustanoviteljica ima za 
njegovo dejavnost v občinskem 
proračunu točno določeno višino 
denarja, v svetu zavoda ima tudi 
svoje predstavnike. »Pri sprejema-
nju proračuna je mesto za soočenje 
argumentov za in proti.« Poleg šte-
vilnih dejavnosti so pomembni tudi 

prostori mladinskega prenočišča 
– skupna ležišča z 22 posteljami, 
apartma z 8 ležišči ter 10 ležišč, pol-
njenih s piro na vaškem kozolcu ob 
prireditvenem prostoru v poletnih 
mesecih, kar je svojevrstna 
posebnost in zanimivost.

Obstajajo tudi 
pogoji

»Leta 2011 je bila zaklju-
čena naložba v dvorano 
Marof, za katero je javni 
zavod pridobil blizu 294 
tisoč evrov nepovratnih 
EU sredstev. Med pogoji 
za pridobitev tega obsta-
jajo cilji: da se najmanj 
pet let ne sme spreminja-
ti dejavnosti MC-ja, da 
objekt ostane namenjen 
servisni dejavnosti za mla-
de, izražena je zahteva po 
ohranitvi števila delovnih 
mest, navedenih v projek-
tu. Če teh ciljev ne bomo 
uresničevali, bomo morali 
denar vrniti.«

Soglaša pa sogovornica, da bo 
potrebno še zavzetejše delovanje 
centra na trgu, se prijavljati na raz-
lične projekte, zagotoviti še kakšen 
dodaten vir financiranja. Pred štiri-

mi meseci je zavod dobil novo vod-
stvo, dobro leto je od zamenjave 
članov v svetu zavoda. »Menim, da 
je enim in drugim treba dati prilo-
žnost. Dobra energija veje, volje in 

znanja je. Programsko in vsebin-
sko bo potrebno stvari nadgraditi. 
Prav bi bilo, če bi združili moči pri 
tem in če bi možnosti, ki jih nudi, 
izkoristili v večji meri,« je še menila 
Marjanca Rogel Peršič.

Prepričan sem, da 
gredo stvari v pravo 
smer

Po zagotovilih šmarškega župa-
na Janka Kopušarja je za delovanje 
javnega zavoda v letošnjem občin-
skem proračunu odmerjenih 105 
tisoč evrov, za pripravo in izdajo 
lokalnega glasila ŠOP pa 12 tisoč 
evrov. »Nikoli ni bilo v zvezi z 
javnim zavodom 100-odstotnega 
soglasja. Večinska podpora pa je 
bila prisotna na vseh organih v 
občini. Menim, da so mnenja posa-
meznikov, izražena na sejah sveta, 
bolj njihovo osebno prepričanje, ne 
pa prepričanje večine občanov ter 
občank. Prodaja ali najem MC-ja 
ne prideta v poštev. Na eni strani 
zaradi obveze pri pridobitvi denarja 
iz EU, na drugi pa smo v zadnjem 
obdobju izvedli kar nekaj spre-
memb v njem. V tem trenutku ne 
vidimo potrebe po tako drastičnih 
ukrepih.« 

Rezultati bodo pokazali, dodaja 
Kopušar, ali gredo stvari v želeno 
smer. Prepričan je, da gredo.

n

Marjanca Rogel Peršič: »Javni zavod 
služi svojemu osnovnemu namenu.«

Javni zavod Mladinski center Šmartno ob Paki središče družabnega 
in kulturnega dogajanja – Za projekt Marof precej evropskih 
nepovratnih sredstev – Novemu vodstvu priložnost in nekaj časa

Javni zavod organizira 
različne tečaje ustvarjalne 
delavnice, kulturne 
prireditve, kmečko 
tržnico, zdravstvena 
predavanja, športne in 
počitniške aktivnosti, 
je osrednji organizator 
Vesele Martinove sobote 
ob občinskem prazniku, 
pripravlja in izdaja lokalni 
časopis, trži prenočitvene 
zmogljivosti  … 

Tina Felicijan

Vrata v staro pekarno v Starem 
Velenju so pred dvema letoma 
še bila spojena z verigami, okna 
pa prekrita s ploščami, zabitimi 
z žeblji. Ko so jih mladi šaleški 
likovniki odluščili od okrušenih 
starih zidov in njeno drobovje 
osvetlili s snopiči baterijske sve-
tlobe, so v njej našli debele plasti 

prahu, vonj po odmrlem in usta-
vljen čas. Garderobne omarice 
nekdanjih zaposlenih so še vedno 
nosile tablice z njihovimi imeni, 
dvignjena straniščna deska je izda-
jala, kdo je bil zadnji v kopalnici, 
grafiti na bolnišnično zelenih plo-
ščicah in scefrani penasti kavči 
so pričali o prehodnem življenju 
mogočne industrijske stavbe, njeni 
labirinti pa so klicali po spremem-
bah. Prinesel jih je entuziastični 
duh mladih umetnikov, združe-
nih, da bi sebi, ljudem in mestu 
dali nov razstaviščni in ustvarjalni 
prostor. 

Gnetenje
Ko ugotovijo, da je umetniško 

izražanje tisto, kar jih uresničuje in 
izpolnjuje, se vpišejo na velenjsko 
likovno gimnazijo, kjer začnejo 
raziskovati svet, ki jih tako vzne-
mirja. Poti globlje vanj vodijo skozi 
ljubljansko akademijo za likovno 
umetnost ali druge fakultete, na 
katerih s pridobivanjem znanja uri-
jo svoje spretnosti in ostrijo talent. 

Ustvarjajo v akademskih ateljejih in 
razstavljajo v avlah. Potem diplomi-
rajo, izgubijo ustvarjalni in razsta-
viščni prostor, begajo med doma-
čim in fakultetnim mestom, iščejo 
priložnosti in občinstvo, postanejo 
pa odpadniki. Taka je prevečkrat 
njihova usoda, mladih in neuvelja-
vljenih umetnikov namreč. 

Doletela je tudi cele generacije 
velenjskih umetnikov, ki so iskali 
streho, pod katero bi ustvarjali in 
razstavljali. Spogledovali so se že z 
marsikatero zgradbo v Velenju, ki 
niso bile primerne. Nato je nekda-
nji župan Srečko Meh domačemu 

industrijskemu oblikovalcu Elvisu 
Haliloviću predlagal ogled zapušče-
ne stavbe v Starem trgu, kjer je vča-
sih bila pekarna, pripoveduje Elvis, 
ki je v njej uvidel bodoče mladinsko 
kulturno-umetniško središče.

Vzhajanje 
Mladi umetniki so se zbrali pred 

ugaslim industrijskim objektom, 
da bi raziskali priložnosti, ki jih 

nudi, in osupnili nad njimi. V 
prijetnem sodelovanju z Mestno 
občino Velenje, ob podpori Kra-
jevne skupnosti Staro Velenje 
ter v navezi s Festivalom mladih 
kultur Kunigunda in velenjskimi 
mladinskimi organizacijami so 

se lotili preobražanja industrijske 
zapuščine v nov prostor kulturi. 
Pod vodstvom Velenjčanke Nine 
Cvirn je od februarja 2012 okrog 
deset umetnikov iz vse Slovenije 
odstranjevalo preteklost iz stare 
pekarne, a premišljeno 
ohranjalo njen pečat. S 
prostovoljnim delom in 
jasno vizijo jim je do otvo-
ritve 15. Festivala mladih 
kultur Kunigunda uspelo 
počistiti ropotijo, prebeliti 
zidove in umiti ploščice. 
Industrijsko zapuščino so 
reciklirali v razstaviščni in 
ustvarjalni prostor – ustva-
rili so Pekarno. 

Pečenje
Elektro-vodovodne inšta-

lacije omogočajo normal-
no ustvarjanje le poleti, a 
Pekarna kljub temu dobiva 
zlato zapečeno barvo. S 
projekti Kulturno-umetni-
škega društva Koncentrat se počasi 
razvija. Od maja izvajajo projekt 
Kulturna pečica, v okviru katerega 
potekajo delavnice in razstave ter 
letos tudi poslikava fasade, zaključi 
pa se s Kunigundo. Lani so izvedli 
projekt Reciklarna, ko so starim in 
izrabljenim rečem dali novo upo-
rabno vrednost. V sklopu projekta 
Rokodelavnica potekajo delavnice 
vezave knjig, keramike in druge 

glede na interes članov, v dobro-
delnem projektu Dobri čopič pa 
pomagajo pri prenovi stanovanj, je 
največje projekte v Pekarni povzela 
slikarka Urška Mazej. Po sobanah 
Pekarne bo kmalu odmevala tudi 
glasba, saj bo v zgornjem nadstro-
pju začel ustvarjati kolektiv The 
Stroj. 

Mladi umetniki izkazujejo svojo 
delavnost in ustvarjalnost. Zdaj si 
želijo še, da bi, dokler je Pekarna 
lahko njihova – kaže, da vsaj še pet 
let, dokler se ne začne izvajati nov 
prostorski načrt za Staro Velenje – 
v njej delovali tudi pozimi, za kar 
potrebujejo ogrevanje. Tako bi po 

besedah likovne pedagoginje Nine 
Cvirn lahko uredili ateljeje, delav-
nico keramike in grafike, temnico, 
galerijo, knjižnico s strokovnim 
gradivom, večnamenske družabne 
prostore in bazo za sorodna dru-
štva. Dimitrij Amon iz Mladinskega 
centra Velenje, ki umetnikom nudi 
podporo pri oživljanju Pekarne, 
pravi, da z občino, botro projekta, 
razmišljajo o energetski sanaciji 
objekta, ki bi tako resnično postal 
kreativni prostor, v katerem bi se 
gnetli, vzhajali, pekli in ne naza-
dnje tudi uživali ti in oni kulturni 
projekti.

n

Stara pekarna v Starem Velenju je mirovala dvajset let, zdaj jo do zadnjega zidaka prežema 
mladinska kultura – Mladi šaleški umetniki  v Pekarni dobili svoj razstaviščni in ustvarjalni 
prostor – Da bi živela vse leto, manjka le ogrevanje

Pekarna pred preporodom (foto: Goran Petrašević)

V Pekarni bo ponovno najbolj živahno v času 17. Festivala mladih 
kultur Kunigunda. 22. avgusta ob 20.00 bo Društvo producentov ele-
ktronke glasbe COGO predstavilo avdio-vizualno inštalacijo ECHO: 
Refleksije prostora. 23. avgusta ob 20.00 pa bo mlada velenjska 
fotografinja Tilyen Mucik odprla razstavo La Loba. Projekta bosta 
na ogled do konca avgusta od 15.00 do 19.00. 

Predstavitev projekta Skicirka v osrednjem razstaviščnem prostoru Pekarne  
(foto: Tilyen Mucik)

Preporod industrije v umetnost

Ne prodaja, ampak boljša izkoriščenost možnosti
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Glasbene 
»zGodbe 
Velenja«
Matjaž Šalej

Knjiga	–	zbornik	Glasbene	»zGodbe Velenja«	je	v	tisku.	Izšla	
bo	kmalu,	v	mesecu	»rojstva«	novega	Velenja,	ob	55-letnici	
nastanka	mesta	Velenja.	Domoznansko	delo,	ki	veliko	obeta,	je	
zaznamovalo	predvsem	na	stotine	v	glasbo	zaljubljenih	Velenj-
čanov	in	Šalečanov,	glasbenikov	in	muzikantov	ter	tistih	dobrih	
deset	domoznansko-literarnih	ustvarjalcev,	ki	so	duh	(dela)	
domačih	glasbenikov	poskušali	vsak	po	svoje	zajeti	v	svoj	domo-
znanski,	literarni,	kronološki	ali	kakršenkoli	že	publicistični	pri-
spevek.	Zgodbe	imajo	podnaslov:	Rock'n'roll,	pop,	elektronika,	
jazz,	hip	hop.	Ponujajo	pa	v	smislu	glasbe	predvsem	zgodbe,	
pogled	na	glasbo	v	pisni	obliki,	zanimive	zgodbe	in	še	mnogo	
več	od	tega.

Knjižno	oz	publicistično	zgodbo	pa	bi	želel	spet	malo	zavrteti	
nazaj.	Že	kar	nekaj	časa	v	mestu	opažamo,	da	število	kvalite-
tnih	domoznanskih	knjig	in	naslovov	zadnja	leta	upada.	To	je	
dejstvo.	Z	njim	usiha	kakovost	gradiva	z	domoznansko	noto,	
predvsem	tistega,	ki	se	dotika	premalo	raziskovane	novejše	zgo-
dovine,	kulturne	antropologije,	pa	tudi	naravoslovja.	Kakovost	
in	količina	izdane	avtorske	glasbe	je	na	(po	moji	subjektivni	
oceni)	podobni	primerljivi,	ponekod	morda	celo	nižji	ravni	kot	
v	preteklosti.	Vsake	toliko	časa	doživimo	sicer	kakšen	preblisk,	
dobro	knjižno	delo	v	najširšem	smislu,	kakšno	premišljeno	
izdajo	(kot	bodo,	upam,	doživele	zGodbe	Velenja,),	natisnjeno	
študijo,	izjemen	naslov,	zvočno	produkcijo	(recimo	Lignit3),	
vendar	je	splošno	dejstvo,	da	je	domoznanska	periodika	v	kri-
zi.	Nekdanji	Šaleški	razgledi,	zborniki	raziskovalnih	taborov	
in	nekaj	izjemnih	monografij,	ki	so	pred	kakšnim	desetletjem	
nosile	letno	vsaj	en	kvaliteten	raziskovalni	naslov	domači	publi-
cistiki,	je	zadnja	leta	v	škripcih.	Zamenjala	se	je	generacija,	ki	so	
bili	domoznanskih	zapriseženci,	predvsem	pa	se	je	spremenila	
miselnost	ustvarjalcev	in	ljudi,	bdečih	nad	podobno	ustvarjalno	
produkcijo.	Tekst	mora	biti	povsod	minimalističen,	v	smislu	
manj	je	več;	ljudje	ne	berejo,	le	še	prebirajo,	listajo	po	telefonih,	
tablicah	in	računalnikih	…	Nove	izdaje	celovitih	naslovov	so	
vezane	bolj	na	izjemne	dogodke,	kot	je	ta	pred	nami.	Moralo	pa	
bi	biti	nasprotno.	Publicistična,	raziskovalna	in	umetniška	sfera	
bi	morala	spodbujati	premike	v	tovrstnem	razvoju	kontinuirano,	
Velenje	pač	ni	več	malo	mesto	za	slovenske	okvire.	Res	je	škoda,	
da	lokalni	domoznanski	tok	ne	vodi	v	smer,	ki	bi	si	jo	lokalna	
humanistika,	znanost	in	umetnost	želela	in	zaslužila.	Ampak	
zato	je	potreben	'višji	interes'.	Domačih	moči,	ki	bi	to	izpeljale,	
je	dovolj,	in	to	s	talentom	in	znanjem.

Pa	se	vrnimo	k	»zGodbam.	Glasba,	»muska«,	je	eno	temeljnih,	
če	ne	kar	najpomembnejše	generacijsko	kulturno	identifikacij-
sko	sredstvo.	V	tem	je	novi	projekt	glasbenih	zgodb	izjemno	
pomemben.	Glasba	ni	samo	kulturno	identifikacijsko	sredstvo,	
vezano	na	generacijo,		glasbeni	žanr,	način	življenja;	je	tisto,	kar	
lahko	označimo	kot	vrh	interesnega	zanimanja	ter	ne	nazadnje	
načina	kulturnega	življenja	–	identificiranja.	V	tem	je	presežek	
in	veličina	novega	naslova.	Ima	veliko	pozitivnih	stvari,	pa	tudi	
kakšen	minus.	S	tega	stališča	knjigi,	zborniku	tudi	(celo)	nekaj	
manjka.	Druga	glasba,	godbe	(tudi	rudarske),	pevska,	folklorna	
in	še	kakšna	druženja.	Večkrat	se	sprašujem,	ali	je	popularna	
godba	morda	tudi	vleka	»frajtonarice«,	tradicionalno	godčevstvo	
v	ljudski	glasbi	ter	tudi	morda	to:	ali	je	popularna	godba	(tudi	
v	naslovu	nove	knjige)	nekdanjim	godcem	samo	ukradla	naziv	
godba.	So	»popularne	godbe«	tudi	tiste,	ki	so	v	svoji	tezi	starej-
šim	in	»uveljavljenim	godbam«	alternativnejše?	Je	morda	ruralna	
in	aktualna	»etno«	subkultura,	ki	temelji	na	diatonični	harmoniki	
(ki	niti	ni	najstarejši	avtohtoni	glasbeni	instrument),	relevantna	
za	uvrstitev	v	takšno	publicistično	literarno	delo.	Teoretiki	popu-
larne	godbe	so	to	prav	gotovo	že	pisno	»odigrali«	(beri	'odgo-
dli'),	morda	si	najdemo	odgovor	tudi	v	novi	knjigi.

Zgodb	Velenja	se	resnično	veselim	(tudi	zase).	Predvsem	
zato,	ker	bo	po	nekaj	pretečenega	časa	spet	nekaj	pomembnega	
nastalo	na	natisnjenem	papirju.	Ob	zaključku	priprave	želim,	da	
bi	»zGodbe	Velenja«	bile	res	nekakšen	začetek	(oz.	obuditev)	
premišljene	kulturne	domoznanske	publicistike,	čeprav	sem	več-
krat	v	dvomih.	Tovrstni	in	tokratni	zapisi	bodo	morda	le	prižgali	
kakšen	dodaten	reflektor	v	glavah	odgovornih,	če	jim	kakšen	
zahtevnejši	akord	že	ne	zazveni.

n

Velenje, 3. avgusta	–	Začeli	so	leta	1993	v	
Benetkah	kot	majhno,	a	profesionalno	poulično	
gledališče.	Danes	imajo	sedež	v	nizozemskem	
Amsterdamu,	20-članski	ansambel	izkušenih	
artistov	pa	prihaja	iz	vseh	koncev	sveta.	Niso	več	
majhno	poulično	gledališče;	njihove	predstave	
so	v	različnih	sestavih	gostovale	po	vsej	Evropi,	
Aziji	in	drugih	kontinentih.	V	gledališču	gojijo	
kar	sedem	različnih	disciplin;	poleg	predstav	
na	hoduljah	pripravljajo	akrobatske,	plesne	in	
glasbene	predstave,	v	katerih	izkušeni	umetniki	
pokažejo	veliko	znanja	in	talenta.	Trenutno	so	
na	gostovanju	po	Evropi,	na	povabilo	Festivala	
Velenje	pa	so	prvič	obiskali	Slovenijo.

Žirafe in Barve
Gledališče	Teatro	Pavana	se	nenehno	širi,	gra-

di	nove	predstave,	z	njimi	pa	vedno	navdušijo.	
Njihova	posebnost	so	zagotovo	predstave	na	

hoduljah,	pa	tudi	čudoviti	kostumi,	ki	jemljejo	
dih	in	budijo	domišljijo.	Znajo	se	povezati	z	gle-
dalci,	kjerkoli	že	nastopajo.	Poulično	gledališče	
ima	svoja	pravila,	v	veliki	meri	pa	je	uspeh	pred-
stave	odvisen	prav	od	tega,	kako	jih	sprejmejo	
gledalci	in	kako	sodelujejo	z	njimi,	izvemo.	V	
Velenje	so	v	nedeljo	prišli	trije	člani	ansambla	
Teatro	Pavana;	Italijan,	Poljakinja	in	Nizozemec.	
Najprej	so	številno	občinstvo,	sploh	najmlajše,	
navdušili	s	predstavo	Žirafe.	Dve	žirafi	sta	izgle-
dali,	kot	da	sta	pravi,	3-metrsko	višino	so	jim	dale	
hodulje.	Oba	artista	sta	bila	izjemno	spretna,	
tudi	gibanje	v	množici	jima	kljub	hoduljam	ni	
delalo	težav.	Najmlajši	so	ju	božali,	starejši	z	
nasmehi	na	ustih	spremljali	dogajanje.	Tudi	ko	
je	njun	trener	poskušal	iz	njiju	izvabiti	čim	več	
trikov	in	je	pri	tem	k	sodelovanju	pritegnil	še	
pogumnega	fanta	iz	občinstva.	Tisti,	ki	so	jim	
sledili	do	mesta,	kjer	so	se	preoblačili,	so	bili	kar	
malo	razočarani,	ko	so	videli,	da	se	pod	kostumi	

skrivata	umetnika.	Tudi	priprave	na	predstave	so	
namreč	potekale	na	prostem,	pred	gledalci,	ki	so	
to	želeli	videti.		

Zagotovo	pa	je	še	bolj	kot	prva	navdušila	pred-
stava	Barve.	Te	so	tokrat	v	premišljenem	plesu	
barv	in	fantazije	navdušile	občinstvo,	ki	je	stalo	
okoli	velikega	prizorišča	sredi	Titovega	trga.	Ples	
na	ambientalno	glasbo,	vesoljski	videz	in	gibanje	
vseh	treh	artistov	so	bili	na	trenutke	videti,	kot	da	
so	Velenje	obiskali	nezemljani.	Vesoljsko	dobro,	
sploh	ker	jim	je	uspelo	v	svoj	magični	umetniški	
svet	hitro	potegniti	vse,	ki	so	jih	gledali.	Ne	glede	
na	starost	smo	uživali	vsi.	Nastopi	pouličnih	
gledališč	na	velenjskem	osrednjem	trgu	so	zago-
tovo	eden	od	poletnih	dogodkov,	ki	se	jih	mnogi	
veselijo	že	vnaprej.	Ker	so	vsako	leto	drugačni	in	
ker	vedno	navdušijo.

n Bojana Špegel

Center mesta sta obiskali žirafi. Nad njima so bili navdušeni mali in veliki obiskovalci, saj sta bili simpatično nerodni, prisrčni. 

Igra barv, domišljije in spretnosti
Poklicno poulično gledališče Teatro Pavana v Velenju prikazalo dve predstavi in dve zgodbi 
– Navdušili vse generacije

Velenje, 4. avgusta –	Polovica	
letošnjih	Poletnih	kulturnih	prire-
ditev	(PKP)	je	preteklost.	Organi-
zator	Festival	Velenje	ima	letos	pre-
cej	težav	z	muhastim	vremenom,	a	
večino	dogodkov	jim	je	doslej	uspe-
lo	izpeljati	na	odprtih	prizoriščih.	
Priznajo	pa,	da	se	to	vseeno	pozna	
pri	obisku	prireditev.

Prvi	večer	v	avgustu	so	uspeli	
kljub	neobetavni	vremenski	napove-
di	na	odru	pod	magnolijami	gostiti	
mlado	hrvaško	pevko	Dunjo	Erce-
gović,	ki	nastopa	z	umetniškim	ime-
nom	Lovely	Quinces.	Splitčanka	

ima	neverjeten	glas,	izvaja	avtorsko	
glasbo	ob	lastni	spremljavi	akustič-
ne	kitare,	s	katero	že	navdušuje	
tudi	po	svetu.	Njen	prvi	nastop	v	
Sloveniji	se	je	zgodil	v	ljubljanskem	
Kinu	Šiška,	prvi	na	prostem	pa	
prav	v	Velenju.	Ljubka	glasbenica	
ima	pred	sabo	obetavno	kariero	in	
morda	se	bodo	tisti,	ki	so	v	soboto	
spremljali	njen	energični	nastop,	
lahko	še	pohvalili,	da	so	ji	v	živo	
prisluhnili	prav	v	Velenju.

Ob	skupaj	kar	52	dogodkov	–	
doslej	do	odpovedi	ni	prišlo	–	so	
pa	morali	prestaviti	koncert	skupine	

Čompe.	Pred	velenjskim	domom	
kulture	bi	morali	nastopiti	v	sredo,	
13.	avgusta,	sedaj	pa	bodo	z	njiho-
vim	koncertom	končali	letos	jubi-
lejne	30.	PKP.	Koncert	bo	na	istem	

prizorišču	v	sredo,	3.	septembra,	
ob	21.	uri.

n Bš

13. avgusta, sedaj pa bodo z njiho
vim koncertom končali letos jubi-jubi-jubi
lejne 30. PKP. Koncert bo na istem

prizorišču v sredo, 3. septembra,
ob 21. uri.

n Bš

Mlada splitska 
kantavtorica 

Lovely Quinces 
je v Velenju 

dokazala, da 
ima odličen 

glas in izjemen 
glasbeni talent. 

Težave z vremenom klestijo obisk sicer 
uspešnih prireditev – Koncert Čomp 
prestavili v september

Še 25 poletnih kulturnih dogodkov

Muzej v projektu 
»Active Slovenia«

Velenje, 4. avgusta –	Muzej	Velenje	se	je	s	podpisom	
pogodbe	o	poslovnem	sodelovanju	priključil	projektu	
»Active	Slovenia«,	ki	ga	Olimpijski	komite	Slovenije	
sooblikuje	z	Gospodarsko	zbornico	Slovenije,	Zdru-
ženjem	slovenskih	žičničarjev,	Združenjem	slovenskih	
naravnih	zdravilišč,	Združenjem	za	pohodništvo	in	
kolesarjenje	ter	Zbornico	gorskih	centrov.	Projekt	je	
namenjen	predvsem	mladim,	domačim	ter	tujim	turi-
stom.	Letos	so	k	sodelovanju	povabili	tudi	Ministrstvo	
za	kulturo	in	s	tem	posredno	tudi	vse	javne	zavode,	
ki	delujejo	v	kulturi.	Za	sodelovanje	v	projektu	so	se	
odločili	tudi	v	Muzeju	Velenje,	saj	projekt	vidijo	kot	
priložnost	za	povezovanje	njihove	kulturne	in	priredi-
tvene	ponudbe	s	športnim	turizmom.	S	kartico	»Active	
Slovenia«	lahko	imajo	uporabniki	številne	ugodnosti.	
Ceneje	lahko	kupujejo	tudi	vstopnice	v	muzeje,	gleda-
lišča	in	druge	kulturne	ustanove,	ki	so	doslej	vključene	
v	projekt.																																																																								n

Velenje, 4. avgusta –	TIC	Velenje	je	v	
zadnjem	času	izdal	več	usmerjenih	vodnikov	
za	obiskovalce	Šaleške	doline.	Med	njimi	je	
tudi	vodnik,	ki	predstavlja	Velenje	–	otrokom	
prijazno	Unicefovo	mesto.	V	njem	priporo-

čajo	obisk	zanje	zanimivih	točk,	od	otroških	
igrišč	do	muzejev,	parkov,	Velenjske	plaže	
in	gradov.	Opremljen	je	tudi	z	ilustriranim	
zemljevidom	mesta.

n bš

Turistični vodnik za otroke
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PESEM TEDNA NA RADIU VELENJE
Izbor poteka vsako soboto ob 9.35 uri. Zmagovalno skladbo pa lahko sli-
šite v programu Radia Velenje dvakrat dnevno: po poročilih ob 9.30 in po 
poročilih ob 14.30. 

1. TOMAŽ AHAČIČ FOGL - Tople julijske noči 
2. SEVERINA feat. MINISTARKE - Uno momento 
3. PITBULL feat. JOHN RYAN - Fireball

Tomaž Ahačič, ali kot ga radi kličejo Fogl, se je 
Sloveniji predstavil v priljubljeni oddaji Znan 
obraz ima svoj glas, kjer je očaral tudi tiste, ki so 
ga sicer že poznali kot člana skupine Yuhubanda. 
Po uspešnih nastopih v oddaji je objavil prvi samo-
stojni singl Tople julijske noči. Gre za priredbo 
zmagovalne pesmi Melodij morja in 
sonca iz leta 1979 v izvedbi Ota 
Pestnerja, ki jo je napisal Berti 
Rodošek.

LESTVICA  
DOMAČE GLASBE

Vsako nedeljo ob 17.30 na Radiu Velenje  
in vsak četrtek v tedniku Naš čas

1 FOLK IDOLI - Dobro jutro
2 NANA MILČINSKI & RADIO MONDO - Zvezdo sem držala v roki
3 VICTORY - Skupaj s teboj
4 RUDI BUČAR & FRČAFELE - Sen znala jes
5 TONJA SENČAR - Daleč stran od vsega
6 EASY - Kar tako 
7 FOUŠDUR IN DARE KAURIČ - Čisto na dnu
8 KATARINA MALA - Moja soseda
9 NUŠA DERENDA - Blues in vino
10 REBEKA DREMELJ - Gremo na vrh sveta

... več na www.radiovelenje.com

Vse prej kot poletne vremenske 
razmere krojijo težko pričakovane 
dopustniške dni po svoje. Nekate-
ri to lažje, drugi težje vzamejo v 
zakup. Vsi skupaj upamo, da nas 
bo vsaj do konca avgusta grelo več 
toplih žarkov, kot nas je v leto-
šnjem poletju doslej. 

Tega si želita tudi naša obliko-
valka Janka Špegel Košuta ter 
naš nekdanji odgovorni urednik 
tednika Naš čas, še vedno pa 
naš zvesti, predvsem športni 
radijski in časopisni sodelavec 
Stane Vovk – Drenovc. Ni nam 
izdal, ali bo tudi letošnje poletje 
njegova priljubljena destinacija 
Hrastovec ali jo bo vsaj za nekaj 
dni zamenjal s kakšno »morsko«. 
Glede na izkušnje iz prejšnjih 
let pa bo Stane raje kot slednje 
spremljal velenjske nogometa-

še in rokometaše pri njihovih 
podvigih.

Sicer pa v naši še dokaj zde-
setkani radijski in časopisni hiši 
pripravljamo v pozdrav jeseni 
»super« številko tednika Naš 
čas. Izšla bo v četrtek, 4. sep-
tembra. Potrudili se bomo, da 
bo njena vsebina pestra in bo 
v njej vsakdo našel kaj zanimi-
vega. Pospremili jo bomo v vsa 
gospodinjstva. To pa je seveda 
izjemna priložnost tudi za vse, 
ki opravljajo kakšno dejavnost 
in jo želijo predstaviti občanom 
v regiji. Naš marketing je pre-
pričan, da bo odločitev o objavi 
reklamnega oglasa lažja zaradi 
visoke naklade časopisa in dej-
stva, da bo takšno objavo lahko 
videlo več kot 40 tisoč ljudi. 
Zato vabljeni k sodelovanju. 

n Tp

2. SEVERINA feat. MINISTARKE - Uno momento 
3. PITBULL feat. JOHN RYAN - Fireball

Tomaž Ahačič, ali kot ga radi kličejo Fogl, se je 
Sloveniji predstavil v priljubljeni oddaji Znan 
obraz ima svoj glas, kjer je očaral tudi tiste, ki so 
ga sicer že poznali kot člana skupine Yuhubanda. 
Po uspešnih nastopih v oddaji je objavil prvi samo-
stojni singl Tople julijske noči. Gre za priredbo 
zmagovalne pesmi Melodij morja in 
sonca iz leta 1979 v izvedbi Ota 

Enrique na vrhuncu
Španski pevec Enrique Iglesias s skladbo Bai-

lando osvaja vrhove glasbenih lestvic. Skladba, 
ki je bila prvotno napisana za kubansko skupino 
Gente De Zona, je izšla na njegovem albumu 
Sex and Love in postala pravi poletni hit. Je 

najbolje prodajana digitalna latino pesem, saj 
si jo je, odkar je izšla, preneslo že 420.000 lju-
di. Pesem je Enrique posnel tudi v angleščini 
in portugalščini. 39-letni zvezdnik, ki je tudi že 
dobitnik grammyja, je po vsem svetu prodal že 
več kot 100 milijonov albumov. Nedavno je v 
Miamiju na podelitvi glasbenih nagrad Premios 
Juventud osvojil kar pet žlahtnih kipcev, med 
drugim tudi s skladbo Bailando, ki je prejela 
nagrado za najboljše besedilo.

Prihaja Joan Baez
Jeseni prihaja v Ljubljano velika folk glasbeni-

ca Joan Baez, ki bo 13. oktobra nastopila v Gallu-
sovi dvorani Cankarjevega doma. Po več kot 50 
letih glasbene kariere Joan Baez še vedno izža-
reva strast do glasbe. Že pri osemnajstih je prvič 
nastopila na Newport Folk Festivalu (1959). 
Leta 1960 je posnela svoj prvi solo album in 
s pravo zmesjo tradicionalnih balad, bluesa in 

kavbojskih napevov hitro pridobila privržence 
v ZDA in širše. Leta 1963 je utrla pot Bobu 
Dylanu in se z njim odpravila na turnejo. Prav 
ta zveza je zaznamovala folk glasbo v naslednjih 
dveh letih, Joan Baez pa je v tem času posnela 
svoje verzije danes dobro poznanih Dylanovih 

skladb. Joan velja za glasbeno silo z neprecenlji-
vim vplivom. V prvih vrstah je marširala z Mar-
tinom Luthrom Kingom, Vaclavu Havlu je bila 
inspiracija v boju za Češko republiko, prepevala 
je o svobodi in državljanskih pravicah. Borila se 
je za svobodo govora, organizirala odpor proti 
vietnamski vojni in podprla Dixie Chicks pri 
protestiranju proti iraški vojni. Leta 1993 je 
nastopila v obleganem Sarajevu.

Hillary Duff napoveduje nov 
album

26-leta ameriška pevka in 
igralka Hilary Duff, ki se je v 
zadnjih letih posvečala pred-
vsem družinskemu življenju, se 
vrača na pevsko sceno. Pevka, 
ki ima doma dve leti starega 
sinčka, v teh dneh predstavlja 
nov videospot za poletno pesem 
Chasing the Sun. Pred kratkim 
je podpisala pogodbo z glasbeno 
založbo RCA Records, jeseni 
pa po sedmih letih načrtuje izid 
novega albuma. To bo že njen 
peti studijski album.

Oasis ponovno

Manchesterski rockerji Oasis naj bi ponovno 
izdali svoj album (What's the Story) Morning 
Glory? Skupina, ki je v 90. letih postala eden 
najvplivnejših bendov britanskega popa, bo na 

albumu, ki naj bi izšel konec septembra, poleg 
starih uspešnic objavila še nekaj neobjavljenih 
demo in koncertnih posnetkov. Gre za podoben 
projekt kot pri prenovljeni različici njihovega 
prvega albuma Definitely Maybe iz leta 1994, 
ki so ga izdali maja letos. Skupina namerava na 
podoben način ponovno izdati tudi album Be 
Here Now iz leta 1997. Nad prenovljeno izdajo 
pa ni navdušen Liam Gallagher, ki je leta 1991 
skupaj z bratom Noelom ustanovil skupino, njun 
spor leta 2009 pa je bil tudi vzrok za njen razpad. 
Skupina je v karieri izdala sedem albumov, ki so 
jih prodali v več kot 70 milijonih izvodov, več 
njihovih singlov pa je bilo na vrhu britanskih 
glasbenih lestvic.

Skladba z najbolj čudaškim 
besedilom

Skladba Human ameriške rock skupine The 
Killers se je s stavkom "Are we human or are we 
dancers?" (Ali smo ljudje ali plesalci?) uvrstila na 
prvo mesto lestvice skladb z najbolj čudaškimi 
besedili. Na seznam se je med drugim uvrstila 
tudi pesem Carly Rae Jepsen z naslovom Call 
Me Maybe, v kateri poje: "Before you came 
into my life, I missed you so bad" (Preden si 

prišel v moje življenje, sem te močno pogreša-
la). Lestvico je oblikovalo internetno podjetje 
Blinkbox Music na podlagi raziskave, v katero 
je bilo vključenih 2000 ljudi, na seznamu naj-
bolj nesmiselnih besedil pa so se znašle tudi 
pesmi izvajalcev, kot so Michael Jackson, Lionel 
Richie, The Beatles in Duran Duran.

Smallfest 
Zavod za kulturo Šoštanj v sodelovanju z Mladinskim centrom 

Šoštanj in ŠOU Ljubljana tudi letos organizira enodnevni glasbeni 
festival Smallfest. Prvič so ga izvedli leta 2001 v Velenju, dve leti kasne-
je pa so ga selili v Šoštanj. Je eden redkih festivalov s tako tradicijo, ki 

daje priložnost neuveljavljenim in alternativnim bendom in žanrom. 
Tudi tokrat bo potekal na Račjem otoku ob Družmirskem jezeru, kjer 
bodo postavili oder pod šotorom. Letošnja novost je popoldanski 
spremljevalni program, ki se bo začel že opoldne. Napovedujejo dirko 
v žakljih, mini nogomet ter beerpong in battleshots. Vzdušje bosta 
držala dva lokalna DJ-ja.

Koncertni program, ki letos ponuja od metala do skaja, se bo začel 
ob 21.00. nastopili bodo Night Flight, Morywa, Something Small, 
State Of Fiction, Carpe Diem, Cordura, Lastdayhere in Cvinger.     n

Super številka tednika Naš čas

Tudi Janja Špegel Košuta in Stane Vovk si želita več 
sončnih dni.
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Pred in po
Pred volitvami so nam 
sadili rožice; tedaj jim je 
bilo lahko. Zdaj, ko mora-
jo »saditi« kaj za pod zob, 
jim je veliko teže.

Pasja plaža
Na velenjskem morju 
smo dobili tudi plažo za 
pse. Le pasje vročine od 
nikoder.

Cirkuško poletje
Tudi v letošnjem (kole-
darskem) poletju je bilo 
veliko najrazličnejših pri-
reditev. Tudi kulturnih. 
Predvsem pa imamo ves 
čas pravi cirkus. Politi-
čen.

Hladno vroče
Razprave o nadomestnem 
bloku 6 so se po državi 
vendarle malo ohladile. 
Tako lahko v Šoštanju 
lažje opravljajo vroče 
zagonske preizkuse.

Čudne razmere
Letos ima manj dopustni-
kov v rokah vesla. Ne le 
zaradi krize. Zaradi vre-
mena. V rokah namreč 
morajo imeti dežnike.

Od A do B
Na novi velenjski prome-
nadi je vse lepo urejeno 
od A do B. Ena A je ure-
jen del mesta, v njem pa 
garažna hiša s cono B za 
parkiranje. A nima to nič 
zveze z odhajajočo premi-
erko AB.

Kot vreme
Ne vem, ali lahko reče-
mo, da se je še vreme 
navzelo naših političnih 
navad ali se politiki še 
kar obračajo po vremenu. 
Oboje je zelo nestabilno. 
Predvsem padajoče.

Dobra vila
Šaleški taborniki so dobi-
li vilo. To ne pomeni, da 
so se pogospodili, saj bo 
njihova osnovna dejav-
nost še vedno v šotorih. 
Zanje je to dobra vila, 
čeprav so jo Velenjčani 
zgradili heroju Francu 
Leskošku Luki.

Samooskrba
Žalostno je, da se bolj 
kot kmetje ali prideloval-
ci zelenjave na vrtičkih 
s samooskrbo »hvalijo« 
taki, ki zemlje ne obdelu-
jejo. Delajo pa ponoči.

Na tuje
Tudi v tem poletnem 
času odhaja veliko Slo-
vencev na tuje. Ne na 
dopust, da si napolnijo 
dušo, odhajajo na delo, 
da si napolnijo želodce.

Kako huda stvar je žeja, podžupan Občine 
Šmartno ob Paki Janko Avberšek (prvi z 
desne) in predsednik Športnega društva Gavce 
– Veliki Vrh Franc Mori vesta, zato pravoča-
sno ukrepata. Se pa vsak po svoje odzivata ob 
srečanju z znanci, prijatelji … Čvek ugiba, ali 
morebiti Avberšek tako zadovoljno pozdravlja 
novo družbo, na vstop v katero se pripravlja, 
oziroma na novega »šefa« Karla Erjavca, Mori 
pa je ob tem malo manj zadovoljen, ker pogo-
jev zanjo še ne izpolnjuje.

Velenjčan Vlado Cencelj, največji specialist z motorno žago v 
Šaleški dolini in tudi umetnik, ki vdihne življenje podobam iz 
lesa, je na hitrostnem kiparjenju na flosbalu na Ljubnem minulo 
nedeljo v eni uri izoblikoval takšnega bika (imenoval ga je Toro), 
da so se ga gledalci kar bali. A je pristopil ljubenski »flosarski« 
župan Franjo Naraločnik in potežkal »hudega« bikca … in kaj 
hitro spoznal, da tudi takle bikec ni od muh. 
Mu je kaj hitro priskočil na pomoč umetnik 
Vlado, saj bi bik županu še ušel iz rok. Od 
teže in presenečenja namreč!

Zrasla druga najvišja 
stavba na svetu

V	Šanghaju	so	te	dni	postavili	
še	zadnji	stolp	na	vrh	najvišjega	
nebotičnika	v	mestu,	ki	je	zdaj	s	

632	metri	višine	druga	najvišja	
stavba	na	svetu	(takoj	za	stolpom	
Burdž	Kalif	v	Dubaju,	ki	meri	830	
metrov).	A	gradnja	šanghajskega	
stolpa	še	ni	zaključena	–	končali	so	
z	gradnjo	v	višino,	zdaj	pa	jih	čaka	
še	dokončanje	del	v	notranjosti.	Po	
načrtih	naj	bi	stavba	gostila	pisar-
ne,	več	trgovinskih	kompleksov,	pa	
tudi	luksuzni	hotel,	v	celoti	pa	naj	
bi	bila	nared	sredi	prihodnjega	leta.	
Delati	so	sicer	začeli	leta	2008,	a	so	
se	leta	2012	na	zemljišču	pojavile	
razpoke,	ki	so	inženirjem	naložile	
precej	dodatnega	dela.	Zdaj	jim	je	
uspelo:	stolp	stoji	in	odslej	velja	za	
najvišjo	stavbo	v	Aziji.

Bradate umetnije
Isaiah	Webb	je	Američan,	ki	mu	

očitno	nikoli	ni	dolgčas	–	vsak	
ponedeljek	na	družbenih	omrežjih	
objavi	fotografijo,	na	kateri	pozira	

z	 novo	 ume-
tnijo,	ki	sta	jo	
iz	dolgih	dlak	
na	 njegovem	
obrazu	 obli-
kovala	z	ženo	
Angelo.	 Pra-
vi,	 da	 so	 mu	
prve	dlake	na	
obrazu	pogna-
le	pri	enajstih	
letih,	danes	pa	
je	vesel,	da	se	
lahko	s	svojo	
brado	 igra	 in	
jo	 spreminja	

v	 različne	 pripomočke.	 Največ	
pozornosti	je	zadnje	čase	požela	
domislica,	da	iz	dolgih	dlak	oblikuje	

krožnik	in	vanj	natrese	obilno	por-
cijo	rezancev.	Zaradi	svoje	brade	je	
postal	tudi	znan	–	v	domači	okolici	
ga	kličejo	»Neverjetna	brada«,	kot	
gosta	ga	večkrat	povabijo	v	različne	
oddaje,	pravi	pa	tudi,	da	si	želi	z	
brado	kaj	zaslužiti.	Kmalu	bo	tako	
pod	njegovim	okriljem	naprodaj	
poseben	glavnik,	namenjen	izjemno	
dolgim	bradam.	

Bolnišnični vinski bar
Res	je	zoprno,	če	človek	zboli.	

In	kot	da	breme	bolezni	ni	dovolj,	
oskrba	bolnim	običajno	odvzame	
tudi	možnost	drobnih	razvad,	s	
katerimi	si	zdravi	ljudje	bogatimo	

življenje.	Npr.	košček	prijetnega	
sira,	čokolade,	kozarec	vina	...	Fran-
coska	univerzitetna	bolnišnica	Cler-
mont-Ferrard	se	je	domislila	rešitve.	
Na	oddelek	za	paliativno	oskrbo	bo	
umestila	vinski	bar,	kamor	bodo	
lahko	pacientje	povabili	tudi	svoje	
prijatelje	in	družinske	člane.	Kot	

pravijo,	bo	tovrsten	bar	prinesel	vsaj	
nekaj	radosti	v	»težek	vsakdan	paci-
entov«.	Kot	so	še	pojasnili,	bodo	
zaposleni	v	bolnišnici	posebej	uspo-
sobljeni	za	ravnanje	s	pacienti,	ki	
bodo	prišli	v	bar,	kjer	bodo	poleg	
vina	lahko	uživali	še	v	pivu,	viskiju	
in	šampanjcu.	

Umazani  
prenosni telefoni

Nekaj	znanstvenikov	se	je	loti-
lo	raziskovanja	čistosti	mobilnih	

telefonov.	Odkrili	so	marsikaj.	Od	
fekalij	do	nevarnih,	patogenih	bak-
terij	in	virusov.	Kot	poudarjajo,	je	
na	prenosnem	telefonu	povpreč-
no	18-krat	več	mikrobov	kot	na	
javnih	straniščih.	Znanstveniki	
pojasnjujejo,	 da	 lahko	 pridejo	
mikrobi	na	prenosni	telefon	na	
mnogo	načinov:	z	neposrednim	
dotikom	roke,	ki	se	je	morda	prej	

rokovala	z	nekom,	s	prijemanjem	
kljuke	na	vratih,	tudi	kljuke	na	stra-
nišču,	s	prijemanjem	denarja,	drža-
la	nakupovalnega	vozička,	volana	
v	avtu,	držal	v	javnih	prevoznih	
sredstvih	...	In	že	je	tu	tudi	reši-
tev:	v	nekaterih	državah	prodajajo	
posebna	mila	za	telefone,	na	spletu	
je	mogoče	najti	digitalni	čistilec	
zanje,	lahko	uporabite	razkužilo	
ali	pa	le	bombažno	vato	in	alkohol.	

Kot iz grozljivke
Policisti	so	v	stanovanju	v	New	

Yorku	naleteli	na	srhljiv	
prizor,	ki	se	zdi	kot	iz	
grozljivke:	v	stanovanje	
so	vstopili	zaradi	prija-
ve	soseda,	ki	 je	pove-
dal,	da	že	več	dni	vonja	
neznosen	smrad.	Nič	
čudnega,	saj	je	28-letna	
lastnica	živela	s	svojo	tri	
leta	mrtvo	mamo	oziro-

ma	njenim	truplom.	Ob	okostju	je	
spala	ter	ga	zvečer	oblačila	in	pose-
dla	za	mizo,	kot	da	z	mamo	skupaj	
večerjata.

Jožica Vidmar je svojo novo strast, po tem ko je celo življenje uživala za 
volanom kot poklicna šoferka tovornjaka, našla v oblikovanju gline. Milica 
Dolejši, nekdanja knjižničarka, se ni mogla načuditi, kako dobro ji gre od 
rok. »Držati v rokah volan ali pa gnesti glino niti približno ni enako. Je pa 
približno enako nevarno. Pri glini nikoli ne veš, kdaj bo počila med žga-
njem, na cesti pa tudi nikoli ne veš, kdaj bo počilo,« je komentirala vedno 
dobrovoljna Jožica. Prav verjetno je, da je pridobila še eno, ki bo v priho-
dnje oblikovala glino. Pri Dolejšijevih imajo že veliko izkušenj z oblikova-
njem plastičnih gumbov, morda Milica preizkusi, kako izgledajo glineni.
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Tina Felicijan

Ves pretekli teden so se mladi iz 
Šaleške zveze tabornikov družili z 
britanskimi skavti iz Cambridgea, 
ki bodo svoj petnajstdnevni obisk 
zaključili na 
mor ju  –  v 
taborniškem 
kampu v Savu-
driji. Od leta 
1978, ko so 
prvič prišli v 
Slovenijo, je to 
že osmi med 
tradicionalni-
mi izmenični-
mi obiski. »Vse 
se je začelo tako, da je moja mati 
Martina De Costa šla študirat v 
Cambridge in je stanovala pri tabor-
niški družini. Dogovorili so se, da bi 
skupina iz Cambridgea prišla k nam 
v takratno Jugoslavijo, in danes se 

še vedno obiskujemo,« je pojasnil 
to sodelovanje vodja projekta David 
De Costa iz Rodu Jezerski zmaj, 
ki je Otok s taborniki obiskal na 
vseh šestih obiskih, pa tudi sam je 
večkrat potoval k prijateljem. »Pri-

jateljstva presega-
jo okvire taborni-
štva. Obiskujemo 
se tudi  zunaj 
tradicionalnih 
skupinskih izme-
njav tabornikov,« 
pravi, kar potrjuje, 
da je pomen med-
narodnih projek-
tov tabornikov in 
skavtov ravno v 

tkanju čezmejnih vezi. »Taborniki 
delamo svet lepši in si med seboj 
pomagamo. Druženje preko meja 
je eden od ključnih dejavnikov za 
trdno prijateljstvo.«

Taborniki in skavti si po vsem sve-

tu delijo ideje in nazore, zato večjih 
razlik med našimi in angleškimi ni, 
razen v načinu letovanj. Velenjča-
ni namreč imajo dva svoja tabora, 
kamor gredo vsako leto, cambriški 
skavti pa vedno drugam. »A veliko 
slovenskih tabornikov deluje na 
podoben način. Mislim, da je Šale-
ška zveza tabornikov med redki-
mi, ki se vedno znova vračajo 
v iste tabore,« pravi David. 

Letos so Velenjčani za 
obiskovalce pripravili razne 
taborniške aktivnosti in spro-
ščena druženja, kot sta bila 
ponedeljkova dobrodošli-
ca s piknikom na ulici 
in kosilo na Paškem 
Kozjaku dan kasneje. 
Že v sredo jih je v sejni 
sobi pozdravil župan 
Mestne občine Velenje 
Bojan Kontič, nato pa 
so spoznali Muzejske 
rove premogovnika. 
Kopali so se v Topolši-
ci, nazadnje pa so pet 
dni preživeli v gorskem 
taboru v Ribnem in pet 
v morskem v Savudriji. 
»To je neke vrste oddih 
in prijetno druženje, a 
ves čas izmenjujemo 
mnenja in izkušnje,« 
je sklenil David, ki bo 
naše tabornike, številč-
no nič manj močne, 

kot so angleški skavti, v Cambridge 
peljal prihodnje leto. 

Navdušeni se vedno 
znova vračajo

Tokrat gostujoča delegacija 26. 
skavtske grupe iz Cambridgea 

šteje 29 članov, ki so v pov-
prečju stari okrog 14 let, 
sicer pa so člani tega skavt-
skega rodu stari od 11 do 
18 let. 

»Starejši se z veseljem vračajo, mla-
di pa radi izkoristijo priložnost prve 
mednarodne izkušnje,« pravi skavt-
ski vodja Andy Davison. »Skupini 
se vedno odlično razumeta, čeprav 
se soočata z jezikovnimi prepreka-
mi. Uživata v istih aktivnostih, saj 
so taborniške dejavnosti pri nas in 
pri vas zelo podobne. Drugo leto 
bomo z veseljem vrnili gostoljubje. 

Programa še nismo pripravili, a 
zagotovo bodo taborniki dodobra 
spoznali mesto,« zatrjuje. 

Starešina izmenjave je bil 
pomočnik vodje Barrie Sheehar, 
ki je izpustil samo en obisk Slove-
nije. »Velenje mi je všeč predvsem 
zaradi tabornikov, ki nas prijazno 
sprejmejo odprtih rok. Od nekdaj 
se odlično razumemo. Moj najljub-
ši spomin na Slovenijo pa je vzpon 
na Triglav, ki sem ga osvojil trikrat,« 
je ponosen.                                    n

Obisk z Otoka
Šaleški taborniki gostijo kolege iz 
Cambridgea – Po županovem sprejemu na 
ogled Muzeja premogovništva – Sprostitev v 
Ribnem in Savudriji

Župan Mestne občine 
Velenje Bojan Kontič 

verjame, da tradicionalni 
obiski britanskih skavtov 

potrjujejo dobro delo 
šaleških tabornikov 

in Velenja, ki se s tem 
uvršča na mednarodni 

zemljevid. 

Še preden so se oglasile sirene na 
gasilskih domovih na širšem obmo-
čju gasilskih zvez Mozirje, Velenje 
in Žalec, so prejeli alarmne signale 
na osebnih telefonih, ki so pove-
zani s požarnim alarmom Mizar-
stva Kovač v Ljubiji 55, lastniki in 

vodstveni delavci ter nekateri drugi, 
pooblaščeni sodelavci tega kolekti-
va srednje velike mizarske tovarne 
na »Gorenjskem klancu«, na meji 
med občino Mozirje in Šmartno 
ob Paki. Čeprav je bliskovito ste-
klo alarmiranje in intervencija, se 
je 19. julija nekaj po 16. uri začela 
črna sobota za družino in kolektiv 
Kovačevih.

Šok, da te kap
Nekdanja lastnika in prva ustano-

vitelja družbe Mizarstvo Kovač, d. 

o. o., Miha in Katka Kovač, sta bila 
na srečanju na planini s prijatelji, 
direktor in njun sin Miha z druži-
no na dopustu nekje na Jadranu, 
nekaj sodelavcev in bližnjih soro-
dnikov prav v bližini tovarne, ko 
so domnevno po udaru strele vsi 
hkrati prejeli alarmni klic. Ples 
živcev, medsebojnih klicev in zave-
danje, da se je morda zgodilo kaj 
hudega, poznajo le tisti, ki so kaj 
takega (npr. prometno nesrečo, 
delovno nezgodo ali požar ipd.) 
že doživeli. Po prvem šoku sle-

di trezno, racionalno ukrepanje 
in nato … spopad z dejstvi, da je 
potrebno zaupati ljudem, ki so ob 
požaru edini poklicani, da opravi-
jo gašenje in reševanje. In tako je 
bilo v tem, temačnem sobotnem 
popoldnevu »vrh Klanca«, kjer se 
je v deževno nebo valil težak črn 
dim, kmalu pa so se iz bližnjih 
vzpetin že pokazali tudi podivjani 
plameni, ki so požirali osrednji del 
proizvodnih prostorov za finalno 
obdelavo suhega lesa pri »Buteju«. 
Ko so se gasilci, ki so nekaj let 
pred tem že izvedli koordinirano 

gasilsko vajo ob mesecu požarne 
varnosti na teh objektih, učinkovi-
to organizirali in pričeli gasiti ter v 
manjši meri  reševati strojno opre-
mo in material (zaradi vročine in 
strupenih dimnih plinov se veliko 
ni dalo storiti), je potekalo vse kot 
v filmu. Da bi dosegli jedro poža-
rišča, je poveljstvo PGD Mozirje 
poklicalo v intervencijo še najdaljšo 
raztezno gasilsko lestev iz poklic-
nega gasilskega jedra PGD Vele-
nje, skupaj je nato deset gasilskih 
društev s preko 100 gasilci uspelo 

zaustaviti napredovanje ognja v 
smeri novejše žagalnice ter proti 
obratu izdelave stavbnega pohištva. 
Toda boj z ognjenimi zublji je tra-
jal še dolgo v noč, nekateri gasilci 
pa so nato pazili na požarišče vse 
do nedeljskega jutra, ko so prihite-
li prostovoljci, sosedje, sodelavci, 
sorodniki in začeli odstranjevati 
zgorele ostanke s pogorišča. To je 
trajalo kar nekaj dni, podjetju pa 
je grozila nova, velika nevarnost. 
Izpad proizvodnje in neizpolnitev 
pogodbenih obvez do kupcev in 
naročnikov.

Človeški odziv na 
udarec Kovačevim

Po opravljenih uradnih zapisnikih 
in poročilih preiskovalnih organov,  
izjavah, in ocenjevanju materialne 
škode so se za Kovačeve začeli novi 
dnevi, eden za drugim bolj mučen 
in trpek. Na srečo znanih dobrotni-
kov, ki so ljudem v stiski in pomo-
či potrebnim desetletja darovali 
delček svoje blaginje, pomembno 
pomoč pa tudi gasilskim organiza-

cijam (po tem sta bila znana 
prav Katka in Miha Kovač, 
ki sta nekoč »iz nič« ustvarila 
malo tovarno in ji z desetletji 
dodala kredibilnost kakovo-
stnega proizvajalca in par-
tnerja), so se ljudje v bližnji 
okolici odzvali s konkretno, 
praktično pomočjo, z nujnim 
delom, mehanizacijo in izku-
šnjami. Tako je bila v nekaj 
dneh opravljena energetska 
povezava nepoškodovanih 
obratov, del 
proizvodnje pa 
bo lahko kma-
lu stekel. Tudi 
sodelavci so 
med dopustom 
in  izpadom 
proizvodnje 
opravili veliko 
ur prostovolj-
nega dela, saj so 

vsi močno povezani 
z družino in z delo-
dajalcem delijo svojo 
usodo. 

Udaril še 
drugi šok

V dobri veri, da so bili imetje, 
stroji, material, stavbe in dragocena 
tehnološka oprema, pri naši znani 
zavarovalnici že desetletja dobro 
zavarovani, pa se je izkazalo, da le 
ni tako. Ko so prišli ocenjevalci, 

zavarovalniški strokovnjaki, so po 
končni oceni sporočili, da zavaro-
vanje krije le zelo majhen delež od 
polmilijonske direktne škode. Kako 
torej zgraditi nov objekt, nabaviti 

nekaj novih strojev in naprav, obno-
viti proizvodnjo?! V zraku je mno-
go vprašanj, negotovih odločitev in 
nezaupanje v zavarovalništvo. Med 
drobnimi vrsticami pogodb je men-
da zapisano vse, z velikimi črkami 

le tisto glavno, koliko stane zava-
rovalna premija. In ta v primeru 
Kovač ni bila majhna. Potrebno je 
bilo novo dokazovanje opremljeno-
sti (zgoreli so tudi štirje zelo vredni 

lesnoobdelovalni stroji), vrednosti 
zgradbe in zalog zgorelega mate-
riala pred požarom. Bodo morali 
vmes poseči odvetniki?!

n Jože Miklavc

Črna sobota pri Kovačevih nad vasjo Gorenje 

Požar in intervencija kot v filmu (Foto: Miha Robnik)

Dan po tem in 10 
dni za tem še nova 
šok terapija

Mukotrpno, obsežno odstranjevanje posledic požara (foto: Jože Miklavc)

Katka in Miha Kovač: »Tukaj bomo postavili nov del tovarne, 
saj mora mlada družina in z njimi kolektiv marljivih delavcev 

živeti naprej!«

»Velenje je prijetno mesto, zelo odprto in prijazno. Všeč mi je, da je moderno, v okolici pa je veliko 
narave. Veselim se obiska tabornikov iz Slovenije. Rad bi, da bi šli na lov, ki je značilen za Cambridge,« 
pravi Rowan Isles (levo), Joseph Knight (desno) pa dodaja: »Razveselil sem se planinarjenja po okolici 

mesta. Opazil sem tudi pestrost trgovinic v centru. Obiskovalcem iz Slovenije bi raz razkazal naše 
mesto, peljal bi jih na slavno cambriško tržnico, pa tudi v prestolnico London.« Zadaj stojita vodji 

angleške odprave Andy Davison in Barrie Sheehar. Anže Sevčnikar in Teja Rakuša (na sliki desno) 
iz Rodu Jezerski zmaj še nista bila na mednarodni izmenjavi in sta se prvič srečala s taborniki 

iz Cambridgea. »Zdi se mi super, da se takole povezujemo,« pravi Teja, Hanzi pa dodaja: »Iskreno 
povedano, vidi se nam, da smo Balkanci. Oni so bolj kulturni in kultivirani kot mi. Sicer pa je sistem isti 
– tabornik je tabornik po celem svetu.« Oba se že veselita svoje prve mednarodne taborniške izkušnje, 

ki bo torej prihodnje leto v angleškem Cambridgeu. 

ška zveza tabornikov med redki
mi, ki se vedno znova vračajo 
v iste tabore,« pravi David. 

Letos so Velenjčani za 
obiskovalce pripravili razne 
taborniške aktivnosti in spro-
ščena druženja, kot sta bila 

skavtske grupe iz Cambridgea 
šteje 29 članov, ki so v pov-šteje 29 članov, ki so v pov-šteje 29 članov, ki so v pov
prečju stari okrog 14 let, 
sicer pa so člani tega skavt-sicer pa so člani tega skavt-sicer pa so člani tega skavt
skega rodu stari od 11 do 
18 let. 

pri vas zelo podobne. Drugo leto 
bomo z veseljem vrnili gostoljubje. 
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	 7.	avgusta	2014NAŠI KRAJI IN LJUDJE

Bojana Špegel

Šentilj pri Velenju, 24. julija –	S	
predsednikom	sveta	KS	Šentilj	
Janezom	Podbornikom,	ki	se	mu	
izteka	drugi	mandat,	se	dobiva	v	
središču	kraja,	kjer	imena	krajevne	
skupnosti	ne	boste	našli.	Krajev-
ne	table	namreč	označujejo	le	štiri	
zaselke.	 Ponosen	
nam	 pokaže	 gre-
dico,	ki	 jo	urejajo	
člani	Turističnega	
društva	Šentilj,	ob	
njej	pa	je	letos	zra-
sel	tudi	vrtiček,	na	
katerem	 se	 bodo	
učenci	podružnič-
ne	osnovne	šole	in	
malčki	iz	vrtca	učili	
in	pomagali	gojiti	
zelenjavo	in	zelišča.	
To	pa	je	le	uvod	v	
pogovor	o	dogod-
kih,	ki	zaznamujejo	
življenje	v	Šentilju	
letos.

Dogaja se 
vse leto

Izvemo,	da	so	letos	veliko	delali	
člani	krajevnega	odbora	društva	
upokojencev.	V	njihovem	špor-
tnem	parku,	ki	so	ga	uredili	v	pre-
teklih	nekaj	letih,	so	z	ladijskim	
podom	zaščitili	balinišče,	tako	da	
imajo	v	ročih	dneh	kegljači	senco,	
v	deževnih	pa	streha	nad	glavo	ne	
moti	njihovih	treningov.	»V	Šen-
tilju	se	vse	leto	dogaja,	pri	nas	je	
res	»življenje«,	tudi	po	zaslugi	vseh	

naših	društev.	Res	sem	ponosen	
nanje.	Zato	jim	krajevna	skupnost	
pomaga,	kolikor	se	le	da.	Finanč-
no	smo	podprli	naše	upokojence,	
ki	bodo	septembra	pripravili	držav-
no	prvenstvo	v	ruskem	kegljanju.	
Gasilci	kupujejo	nov	avto,	poma-
gali	smo	tudi	njim.	Tudi	krajani	
so	jim	na	široko	odprli	vrata,	ko	

so	zbirali	prispevke	zanj.	Lahko	
rečem,	da	nas	je	letošnji	žledolom	
celo	še	bolj	povezal,	kot	smo	bili	
prej,«	še	izvemo.	Letos	že	vedo,	kje	
bodo	preživeli	novo	leto;	njihovi	
gledališčniki	bodo	po	enoletnem	
premoru	spet	pripravili	gledališko	
predstavo,	ki	jo	bodo	predstavili	
prav	na	silvestrovo.

Še	vedno	ostanemo	pri	 špor-
tnem	 parku.	 Podbornik	 doda:	
»Ta	je	izjemno	dobro	obiskan.	Na	
njem	so	pogosto	tudi	Velenjčani.	
Ko	bodo	prihodnje	leto	5	športnih	
igrišč	v	MO	Velenje	opremili	z	

umetno	travo,	bo	verjetno	pritisk	
na	naše	urnike	popustil.	Sedaj	pa	
se	pri	nas	igrajo	skoraj	vse	občin-
ske	lige.«	Verjetno	je	zanimanje	
za	igrišče	veliko	tudi	zato,	ker	so	
igrišča	osvetljena,	imajo	pa	tudi	
velik	parkirni	prostor.	»Imamo	
pa	težavo.	Zasebnik	želi	v	našem	
športnem	parku	postaviti	ogrevan	

šotor,	kar	bi	omogočalo	rekreaci-
jo	tudi	pozimi.	Pobuda	je	dobra,	
žal	pa	v	kraju	ni	razumevanja	za	
to.	Ne	vem,	ali	gre	za	»faušijo«	
ali	ne,	naš	svet	krajevne	skupno-
sti	pa	o	tem	ne	bo	odločal,	saj	se	
nam	izteka	mandat	in	to	ne	bi	bilo	
pošteno,«	še	izvemo.

	V	Šentilju	si	že	nekaj	let	želijo	
nov	dom	krajanov,	ki	bi	imel	tudi	
telovadnico	za	potrebe	tamkaj-
šnje	šole	in	vrtca.	»Kar	nerodno	
mi	je.	Ko	sem	pred	osmimi	leti	
nastopil	mandat,	sem	krajanom	
obljubil,	da	to	čim	prej	dobimo.	

Trudili	smo	se,	a	žal	je	kriza	nare-
dila	svoje.	Upam,	da	krajani	razu-
mejo,	da	čeprav	imamo	v	Velenju	
odličnega	župana,	brez	denarja	ni	
možno	uresničiti	vseh	želja,«	doda	
naš	sogovornik.	Dom	krajanov	je	
vse	leto	dobro	zaseden.	Učenci	in	

malčki	iz	vrtca	imajo	v	njem	telo-
vadbo,	čez	zimo	ga	popoldne	upo-
rabljajo	upokojenci,	zvečer	imajo	
različne	rekreativne	dejavnosti	tudi	
za	druge	krajane.	

Letos	bodo	verjetno	začeli	ure-
jati	žarno	steno	na	pokopališču	in	
obnovili	obstoječ	oporni	zid,	ki	je	
zelo	star.	»Pokopališča	ne	bomo	
širili	 na	 kmetijska	območja	ob	
njem.	Čas	gre	naprej,	zato	bomo	
tudi	pri	nas,	kljub	odporu	nekate-
rih	krajanov	uredili	žarno	steno,	

opuščene	grobove	pa	bomo	dali	
v	najem	novim	uporabnikom,«	še	
izvemo.	

Lokalne ceste so 
vse lepše

Ceste	v	vseh	štirih	zaselkih	KS	
so	v	zadnjih	treh	letih	dobile	novo,	
sodobnejšo	podobo.	»Zelo	veseli	
smo,	da	je	MO	Velenje	sklenila	
koncesijo	 za	 ceste	 s	podjetjem	
PUP.	Naše	 lokalne	 in	krajevne	
ceste	 so	kvalitetno	obnovljene.	
Verjamem,	da	bodo	kmalu	končani	
tudi	odseki,	ki	še	čakajo	na	obno-

vo.	Veliko	slabše	pa	je	na	državni	
cesti	skozi	Ložnico.	Tam	imamo	
že	pripravljene	projekte	za	ureditev	
kanalizacije	in	pločnikov,	a	država	
nima	denarja.	Cesta	pa	je	resnično	
nevarna,	zadnja	zima	jo	je	še	doda-
tno	uničila,«	poudari	Podbornik.	
Kanalizacijo	omeni	zato,	ker	bodo	
v	večini	zaselkov	greznice	zamenja-
le	male	komunalne	čistilne	napra-
ve,	marsikje	so	jih	že.	Računajo,	
da	bo	veliko	njihovih	krajanov	letos	
prejelo	1000	evrov	subvencije,	ki	

jih	za	ta	namen	razpisuje	Mestna	
občina	Velenje.	Rezultati	razpisa	
bodo	znani	avgusta.	V	Ložnici	pa	
te	niso	primerne.	Gre	namreč	za	
plazovito	območje,	zato	naj	bi	tam	
uredili	javno	komunalno	infrastruk-
turo.	Da	ne	bi	zaselka	razkopavali	
dvakrat,	želijo	investicijo	izpeljati	
skupaj	z	obnovo	ceste	Velenje–
Polzela.	Kdaj	se	bo	to	zgodilo,	ob	
pomanjkanju	sredstev	v	državnem	
proračunu	ni	jasno.	Velenjska	obči-
na	je	že	pripravila	načrte	tudi	za	
ureditev	pločnikov	in	kolesarskih	
poti	ob	njej.	Cesta	pa	je	po	zadnji	
zimi	v	tako	obupnem	stanju,	da	je	
za	udeležence	v	prometu	resnično	

nevarna.	 Doma-
čini	 opažajo,	 da	
je	promet	po	njej	
vseeno	vse	večji.	
Skozi	 Ložnico	
se	 dnevno	 pelje	
tudi	veliko	težkih	
tovornjakov,	 ki	
poti	ne	poznajo,	
verjetno	pa	jih	na	
slabo	cesto	usme-
rijo	GPS	naprave.	
Krajani	so	precej	
obupani.	»Najhu-
je	je	cesta	uničena	
skozi	sotesko,	ki	
vodi	 od	 križišča	
za	Arnače	do	str-
njenega	 zaselka.	
To	 sploh	 ni	 več	
cesta,«	nam	pove	
domačinka,	ki	ima	
hišo	tik	ob	cesti.	

»Že	leta	poslušamo	le	obljube,	nič	
pa	se	ne	spremeni,«	še	doda.	Janez	
Podbornik	pa	pravi,	da	je	verjetno	
še	v	 slabšem	stanju	cesta	proti	
Ponikvi.	Tudi	ta	je	zelo	nevarna.	
»Ko	se	na	cesti	Arja	vas–Velenje	
zgodi	prometna	nesreča,	pogosto	
promet	usmerijo	prav	po	njej	in	
skozi	Šentilj.	Urediti	bi	jo	morala	
občina	Žalec.	Res	upamo,	da	se	bo	
to	zgodilo	čim	prej.«

n

Ko cesta ni več cesta, si v Ložnici

Janez Podbornik pred gredico, ki so jo uredili v središču kraja pod 
podružnično osnovno šolo

V KS Šentilj kanalizacijo rešujejo z malimi čistilnimi napravami – V Ložnici težave zaradi 
močno uničene državne ceste – 19. septembra državno prvenstvo v kegljanju na vrvici

Državna cesta Velenje–Polzela je najbolj uničena skozi sotesko, ki vodi do 
Ložnice. Krajani so jezni in obupani, saj že vrsto let poslušajo obljube, da 

bodo cesto obnovili.

Bojana Špegel

Velenje, 18. julija –	Na	Mestni	
občini	Velenje	so	zelo	zadovoljni,	
da	so	pred	štirimi	leti	sklenili	kon-
cesijsko	pogodbo	za	vzdrževanje	
in	obnovo	lokalnih	cest	in	javnih	
poti	z	velenjskim	podjetjem	PUP.	
»Vsako	leto	poročilo	o	opravljenem	
delu	v	okviru	koncesije	predstavimo	
tudi	svetnikom	in	svetnicam,	ki	so	
prav	tako	zadovoljni	z	izvajanjem	
pogodbe.	Po	njej	bi	moral	kon-
cesionar	v	treh	letih	obnoviti	vse	
lokalne	ceste	in	javne	poti,	a	smo	
ta	rok	podaljšali	za	leto	dni	zaradi	
težav,	ki	jih	je	prinesla	gospodarska	
kriza.	Lahko	pa	rečem,	da	so	s	hitro	
obnovo	cest	zelo	zadovoljni	tudi	
v	krajevnih	skupnostih,«	nam	je	v	
uvodu	povedal	vodja	občinskega	
urada	za	komunalne	dejavnosti	
Tone	Brodnik.	

Letos	so	asfaltirali	kar	7	kilome-
trov	in	pol	lokalnih	cest	in	javnih	
poti.	»Preden	smo	sklenili	konce-
sijsko	pogodbo	za	ceste,	nam	je	tu	
in	tam	uspelo	asfaltirati	naenkrat	le	
po	300-metrske	odseke,	sedaj	so	ti	
dolgi	tudi	po	dva	kilometra.	Takšni	

sta	letos	cesti	Plešivec–Potočnik	
in	cesta	Hrastovec–Pivnik,	ki	smo	
jo	ravno	v	teh	dneh	preplastili	z	
grobim	asfaltom.	Na	tem	odseku	
delamo	tudi	vodovod	za	Cirkovce,	
saj	dela	načrtujemo	tako,	da	se	na	

posameznih	območjih	ne	prekopa-
va	večkrat,	ampak	dela	združuje-
mo,«	poudarja	Brodnik.	Letos	so	
kar	nekaj	obnovitvenih	del	opravili	
tudi	na	Ljubljanski	cesti	za	Velenj-
skim	gradom,	kjer	so	asfaltirali	več	

odsekov	po	250	metrov,	obnovili	
so	cesto	vas–Hotonjšek.	V	teh	dneh	
obnavljajo	še	ceste	Konovo–Šem-
bric,	Hrastovec–Pivnik	in	Škalske	
Cirkovce–Sedovnik.	Računajo,	da	
bodo	te	obnove	končane	do	konca	
julija.	

Če	bo	PUP	uspel	pri	 bankah	
urediti	financiranje,	bodo	obno-
ve	občinskih	cest	res	končane	do	
novega	leta.	»Podjetje	PUP	je	v	
dobri	kondiciji,	tudi	vsa	revizijska	
poročila	pričajo	o	tem.	Imajo	pa	

težave	pri	pridobivanju	kreditov.	
Ocenjujemo,	da	so	doslej	obno-
vili	80	%	vseh	občinskih	cest.	Ko	
bodo	končali,	bodo	še	11	let	ceste	
le	vzdrževali,	mestni	proračun	pa	
jim	bo	nakazoval	enako	vsoto	kot	
doslej,	ko	so	morali	obnove	vnaprej	
financirati	sami.«	Istočasno	konce-
sionar	izvaja	tudi	odmere	cest.	90	%	
odmer	je	opravljenih,	do	konca	leta	
bodo	odmerjene	vse.	Po	tem	se	bo	
MO	Velenje	dogovarjala	z	lastniki	
zemljišč	o	ureditvi	pravnih	razmerij.		

Bolj »tiha« Cesta 
talcev

Za	občane	najbolj	občutna	 je	
bila	letos	obnova	Ceste	talcev,	saj	
je	med	njo	prihajalo	do	precejšnjih	
zastojev	v	okolici,	kjer	so	potekali	
obvozi.	»V	že	omenjeni	koncesiji	ni	
obnove	mestnih	cest,	PUP	skrbi	le	
za	vzdrževanje.	Pri	večjih	obnovah	
objavimo	javni	razpis	in	izberemo	
najugodnejšega	ponudnika,	dela	pa	
pokrije	mestni	proračun.	»Obnove	
smo	se	lotili	tudi	zato,	ker	so	na	tej	
cesti	v	nočnem	času	pokrovi	jaškov	
na	cestišču	povzročali	zelo	moteč	
hrup.	Zato	smo	letos	popolnoma	
obnovili	večji	odsek	ceste	in	pri	tem	
poskrbeli,	da	nočnega	hrupa	ne	bo	
več.«	S	pokrovi	jaškov	različnih	
komunalnih	vodov,	od	elektro	do	
komunalnih,	pa	imajo	težave	tudi	
drugod	po	mestu.	»Največ	težav	s	
pokrovi	je	na	kanalih,	ki	jih	je	ob	

gradnji	optike	uredil	T-2.	Njihovi	
jaški	 potrebujejo	 celo	 posebna	
tesnila	iz	tujine,	da	niso	prehrupni,	
ko	čeznje	zapelje	večje	vozilo.	Koli-
kor	vem,	so	se	dogovorili	s	podje-
tjem	PUP	in	podpisali	pogodbo,	
da	sedaj	ta	skrbi	za	vzdrževanje	
teh	jaškov	in	pokrovov.	V	nočnem	
času	sta	moteča	še	dva;	eden	je	na	
Tomšičevi,	drugi	na	Foitovi	cesti.	
Kmalu	naj	bi	nadležno	ropotanje	
tudi	na	njih	utihnilo.

Kje so talne lučke?
Ob	obnovi	Ceste	talcev	so	teme-

ljito	obnovili	tudi	del	cestišča	pred	
mostom	čez	reko	Pako,	kjer	je	bilo	
prej	eno	od	dveh	velenjskih	preho-
dov	za	pešce,	označenih	s	talnimi	
lučkami.	Drugo	 je	na	Rudarski	
cesti,	pri	Hotelu	Paka,	ureditev	tovr-
stnih	oznak	pa	sploh	ni	bila	poceni.	
Zato	nas	je	zanimalo,	zakaj	so	tal-
ne	lučke	na	Cesti	talcev	po	obnovi	
»izginile«.	Tone	Brodnik	nam	je	
pojasnil:	»Ob	zadnji	vodni	ujmi	je	
reka	Paka	ravno	na	tem	predelu	
Velenja	naredila	ogromno	škode.	V	
povodnji	je	voda	prišla	tudi	v	sistem	
osvetlitve	prehoda	za	pešce,	potem	
pa	se	je	dogajalo,	da	so	lučke	delo-
vale	nekontrolirano.	Zato	smo	jih	
odstranili.	V	tem	trenutku	je	sistem	
v	pregledu.	Če	bo	ta	pokazal,	da	je	
sistem	še	dober,	jih	bomo	sedaj,	ko	
je	cestišče	spet	ravno	in	obnovljeno,	
na	istem	prehodu	namestili	nazaj.«	
Kdaj	bo	to,	pa	naš	sogovornik	še	ni	
znal	povedati.	

n

Obnove Ceste talcev so se lotili tudi zato, da so uredili jaške komunalnih vodov, ki so ob 
vožnji čeznje ponoči močno motili nočni mir. Ob obnovi prehoda za pešce pa so odstranili 

talne lučke, ki naj bi jih, če bo mogoče, namestili nazaj.

Obnova lokalnih cest hitro napreduje
Do konca leta naj bi obnovili vse – 80 % občinskih javnih cest in 
poti že obnovljenih – Opravili bodo tudi odmere cest, da bodo lahko 
uredili lastninska razmerja
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Stanovalka Centra starejših 
Zimzelen v Topolšici Jožica 
Kučera se je odpravila na počitni-
ce. Ne kakršnekoli. Za teden dni 
se je naselila v domu za starejše 
v kraju Mataro ob španski sredo-
zemski obali, v Zimzelen pa je 
prišel Miguel Ribas iz tega doma. 
Izpeljana je bila prva mednarodna 
izmenjavo starejših, ki jo omogoča 
spletna platforma LinkedAge, pod-
jetja Socinet. LinkedAge spodbuja 
mobilnost seniorjev in jim omogo-

ča oddih v domovih za starejše po 
vsem svetu.

»Hvala vam za vse, lepo sem se 
imel. Vseh se bom spominjal, v 
našem domu pa bomo nekaj dni 
zdaj gledali slike in vsem bom pri-
povedoval, kako lepa je Slovenija,« 
je ob odhodu dejal Miguel, ki še 
pred tednom dni sploh ni vedel, 
kam potuje, niti da je Slovenija 
država.

Migel se je pri 82 letih izkazal 
kot zelo samostojen in vitalen 

gospod, ki je že prvi dan sam raz-
iskoval Topolšico in veliko foto-
grafiral. Posebej hribe, saj jih v 
svojem domačem okolju ni vajen. 
Zato je nanj največji vtis naredil 
planinski izlet v Logarsko dolino 
do slapa Rinka. »Mati moja, kako 
lepo!« je vzkliknil ob pogledu na 
slap, še nekaj dni pa vsakomur raz-
lagal, kako čudovite gore je videl.

Pokazali smo mu tudi center 
Velenja in Muzej usnjarstva v 
Šoštanju, zaplesal je na Prešer-

novem trgu v Ljubljani, se 
popeljal po stari Ljubljani 
s kavalirčkom in se srečal z 
veleposlanico Španije Anun-
ciado Fernandez de Cordo-
va, ki ji ni pozabil povedati, 
da je dom v Topolšici veliko 
lepši in bolj urejen kot nje-
gov v Španiji. »Jaz v domu 
nimam lastne kopalnice in 
sem na vrsti za tuširanje tri-
krat na teden …«

Izziv za 
zaposlene, 
popestritev za 
stanovalce

»Življenje v Zimzelenu je 
življenje v skupnosti, v kateri 
se prepletajo ideje stanoval-
cev, svojcev in zaposlenih. 
Nekaj naših dejavnosti je 

stalnih, veliko pa jih ne načrtujemo 
za celo leto naprej in ne brez sta-
novalcev. Prilagajamo se njihovim 
željam, sposobnostim, dinamiko 
aktivnostim dajejo tudi kreativne 
ideje širše skupine zaposlenih. 

Delujemo v povezavi z okoljem in 
glede na različne projekte, ki smo 
jih izpeljali – modni velikani, zgod-

ba gline in barv, zeliščarstvo – smo 
sodelovali z različnimi institucija-
mi, društvi. Znotraj teh projektov 
se najdemo zaposleni in stanoval-
ci,« predstavi filozofijo delovanja 
Zimzelena direktorica Andreja 
Štefan Bukovič in v skladu s tem 

je bilo tudi povabilo k mednarodni 
izmenjavi stanovalcev izziv. 

»LinkedAge ustreza našemu kon-
ceptu in nismo niti pomišljali, da se 
ne bi vključili. Dodatna vrednost je, 
da so se v projekt vključile prosto-
voljke, dejavne upokojenke, tudi 
to prispeva k vitalnosti v širšem 
pomenu, ne le samo za nas v domu, 

ampak za širšo dolino,« pojasni, 
zakaj smo se za sporazumevanje 
z Migelom povezali s »študentka-
ma« španščine pri Univerzi za tretje 
življenjsko obdobje Zinko Moškon 
in Slavico Šumnik ter profesorico 
angleščine in španščine mag. Alen-

ko Gortan z velenjske gimnazije. 
Vse tri so za teden dni postale dra-
gocene prostovoljke Zimzelena.

Dopust  
na španski obali

Z dopusta na španski obali se 
je že vrnila Jožica Kučera. »Lepo 
je bilo in zadovoljna sem, kako 
so poskrbeli zame, me spremljali 
na različne prireditve. Bila sem v 
Barceloni, na plesni predstavi fla-

menka, koncertu pihalnega 
orkestra,« je najprej poveda-
la Jožica, ki je veliko časa 
preživela tudi na bližnji plaži 
in v toplem morju.

Vtisi o domu starejših, 
kjer je bivala, pa so povsem 
drugačni. »Standard bivanja 
z našim domom ni primer-
ljiv. Sobe so zelo majhne in 
skromno opremljene. 15 sta-
novalcev ima skupno kopal-
nico in stranišče. Obroki 
hrane so skromni, enostav-
ni. Osebja je zelo malo. Za 
izhod iz doma sem morala 
dobiti dovoljenje medicinske 
sestre,« je naštevala Jožica.

Jožica in Miguel sta bila 
udeleženca 1. mednarodne 
izmenjave starejših. Z mno-
žično medijsko predstavitvi-

jo tega dogodka sta vsem starejšim 
predajala pomembno sporočilo: 
nobeno starostno obdobje ni ovira 
za potovanja, druženja, spoznava-
nja novega; meje so samo v glavah.

n Diana Janežič

Španska izkušnja za Jožico Kučera in Zimzelen

Jožica Kučera med ogledom Barcelone

V Logarsko dolino sta Miguela Ribasa spremljali tudi Zinka 
Moškon (levo) in Slavica Šumnik.

Velenje, 4. avgusta – Ob koncu tega tedna, 
natančneje v soboto, 9. avgusta, bo minilo natan-
ko 50 let, odkar je skupina mladih velenjskih 
planincev pod mentorstvom Anice Podlesnik in 
njenih sodelavk končala popotovanje po sloven-
ski planinski transverzali. Na ta dan so namreč v 
svoje planinske izkaznice dobili žig zadnje točke 

na tej planinski poti in ob njem podpis oskrbnika 
planinskega doma. »To popotovanje je trajalo 
šest let, prehodili pa smo 600-kilometrsko pot. 
Bilo je izredno zanimivo, za nas, takrat 10- do 
13-letne mulce in deklice, je bilo to kot televizija. 
Takrat je bila doma še redka,« se spominja Franc 
Avberšek, ki je delil spomine z nami.

To je bil čas, ko so mladi planinci pred vzponi 
na planinske točke vozili z vlaki, tu in tam tudi z 
avtobusi, kar je bilo posebno doživetje. »Pot smo 
prehodili varno, brez poškodb. Le kakšen žulj 
smo imeli, saj je bila planinska oprema v tistem 
času bistveno slabša, kot je danes, saj v trgovinah 
ni bilo niti pravih planinskih čevljev. Jaz sem pot 
prehodil v rudarskih čevljih; najmanjšo številko 
mi je oče prinesel iz službe. Bili so super, vso 

pot sem prehodil z njimi. Prvo leto sem moral 
obuti trojne nogavice, zadnje leto le še ene, ker 
so mi bili že malo tesni. Še danes sem hvaležen 
staršem, da so me pustili na to pot. Smo pa gojili 
vrednote, ki nam danes manjkajo; solidarnost, 
tovarištvo, prijateljstvo, pomoč, skromnost. 
Takrat so bile samoumevne, danes pa niso.« 

Ob tem naš sogo-
vornik pove, da so 
vse točke sloven-
ske planinske tran-
sverzale prehodili 
v 33 dneh, v tem 
času pa so doživeli 
veliko nepozabnih 
dogodkov. »Nekoč 
sem prebral, da 
svet ni sestavljen 
iz atomov, ampak 
iz zgodbic. Nas na 
te čase veže veliko 
zgodbic, ob katerih 
se še danes nasme-
jimo, včasih so tudi 
razlog za otožnost, 
a večina je lepih,« 
doda Avberšek. 

Pot, ki postane stalnica
Ob tem je zanimivo, da je celotna skupina, ki 

je pred 55 leti začela hoditi v gore, ostala njihova 
prijateljica. »Tisti, ki kot otrok zaide v gore in jih 
doživi, kot smo jih mi, te poti ne more ustaviti. 
To je vrednota, ki jo gojimo in prenašamo na svo-
je potomce. Zagotovo sem slovensko planinsko 
transverzalo pozneje prehodil še vsaj dvakrat, 
s svojo družino. Danes moji otroci v hribe že 
vodijo vnuke. Rad grem zraven.« Verjetno je 
prav zgodnje srečanje z gorami »krivo« tudi za 
to, da je pozneje postal lovec, saj je na planinskih 
poteh začel opazovati živali, zato odločitev ni 
bila težka. Ob tem še doda, da je danes veliko laž-
je postati planinec, kot je bilo v času njegovega 

otroštva. »Danes imate številne knjige, planinske 
šole, ki uvedejo mlade v ta svet, mi smo imeli le 
dobre, srčne mentorice. Nekaj kontrolnih točk 
na slovenski planinski transverzali se je v petih 
desetletjih spremenilo, v osnovi pa je to še vedno 
pot od Maribora do Anakarana, po vseh sloven-
skih gorah. Vzponi in spusti so dolgi približno 45 
kilometrov.« Skupina, ki je skupaj premagovala 
slovensko planinsko transverzalo, je štela od 13 
do 20 planincev, ob koncu, šesto leto, je bil naš 
sogovornik že vodnik mlajšim planincem. »Zelo 
pomembno je, da smo že takrat znali skrbeti za 
varnost, tudi z dodatnim izobraževanjem, saj je 
v hribih ta zelo pomembna,« še izvemo. In tu 
končamo. Z gledanjem arhivskih fotografij, dve 
danes delimo tudi z vami.

n bš

Ker je svet sestavljen iz zgodbic
Mladi velenjski planinci so pred 50 leti končali šestletno popotovanje po slovenskih gorah – 
Spomine smo obudili z enim od njih – Gore so še danes njihov drugi dom

Stanka Hohnjec, Iztok Vivod in Franc 
Avberšek pred dobrimi petimi desetletji 

na enem od planinskih pohodov.

Zavetišče Špička pod Jalovcem s Triglavom v ozadju je bila ena 
od točk, ki so jo morali »osvojiti« mladi velenjski planinci.

"Prilaganje muc in 
prostoživeče muce v 
MOV"

V zadnji številki časopisa Naš čas 
je izšel članek o zapuščenih mucah, 
v katerem je omenjeno tudi Društvo 
za pomoč živalim Velenje. Sporočilo 
članka pozdravljamo, saj opozarja na 
perečo problematiko zapuščenih lastni-
ških in prostoživečih živali – predvsem 
muc – in poziva k odgovornemu lastni-
štvu, ki ga zagovarjamo tudi v društvu. 
Želeli pa bi razjasniti nekaj netočnih 
informacij v članku, saj želimo, da 
imajo občani pravo sliko o delovanju, 
pristojnosti, odgovornosti in ne naza-
dnje tudi o zmožnostih društva POŽIV. 
V društvu delujemo samo neplačani 
prostovoljci (ljubitelji živali), njegova 
osnovna dejavnost pa je osveščanje, 
informiranje, pomoč občanom pri pri-
javah nepravilnega ravnanja z živalmi, 
pomoč pri odgovorni oddaji živali v nov 
dom. Društvo nima v lasti zavetišča, ne 
opravlja dejavnosti zavetišča niti nima 
pogojev za zavetišče (odlov, namešča-
nje in oskrba brezdomnih živali), tako 
da nima v lasti 64 mačk, omenjenih v 
članku, vendar pa skrbi za okoli 100 
prostoživečih mačk, ki se nahajajo na 
območju MOV. S terenskim delom 
smo začeli pomagati izpolnjevati zakon-
ske dolžnosti občine Velenje, tako da 
smo jim ponudili pomoč pri nadzoru, 
hranjenju in uravnavanju populacije 
teh muc na območju mestne občine 
Velenje. Prostoživeče muce so neudo-
mačene živali, ki so del našega okolja, a 
je treba zaradi nekontroliranih kotitev – 
ena mačka ima lahko na leto tudi do 20 
mladičkov – izvajati humano kontrolo 
populacije. Zato je MOV začela izvajati 
t. i. program trap-neuter-release (ulovi-
-steriliziraj-izpusti), ki je po izkušnjah 
iz tujine najbolj human in uspešen pro-
gram za nadzor, zajezitev in zagotavlja-
nja zdravja populacije prostoživečih 
muc. Prostovoljci našega društva, ki 
so se za to strokovno usposobili tako 

v tujini kot doma, pri tem programu 
intenzivno sodelujemo v okviru svojih 
zmožnosti že več let z ulovi, opremo, 
prevozi in nasveti glede ravnanja s pro-
stoživečimi mucami, naša dejavnost pa 
je prostovoljna in financirana izključno 
iz prostovoljnih prispevkov in članarin, 
da lahko v okviru letnega proračuna 
omogočimo MOV oskrbo čim večjega 
števila živali, za katere nam ni vseeno.

Ker nam ni vseeno, pa poleg tega dela 
nekaj prostovoljk kdaj vzame v oskrbo 
v svoj dom tudi katerega odvrženega 
socializiranega mladiča, ki v okolju sam 
ne bi preživel. Te muce se veterinarsko 
pregleda, oskrbi, cepi, tretira proti zaje-
davcem, sterilizira/kastrira in oglašuje-
jo z namenom, da se jim poišče nove 
odgovorne domove. Želeli bi poudariti, 
da to oskrbo dela povsem individualno 
le peščica članic, tako da je prilaganje 
muc v škatlah (kamorkoli, tudi na kme-
tije) ne samo nemoralno in zakonsko 
prepovedano dejanje namerne zapusti-
tve živali, temveč odgovornost oskrbe 
tudi prelaga na peščico ljudi, ki vedno 
dela na robu svojih zmogljivosti, tako 
da novih muc večinoma niti ne more-
jo sprejeti. V primeru, da žival oskrbi 
zavetišče, pa seveda to neodgovornost 
financiramo vsi občani. Če želimo imeti 
mesto, ki bo odgovorno ravnalo z žival-
mi, in prebivalce, ki bodo bivali v sožitju 
z njimi, potem pozivamo vse občane  ki 
vidijo pri sosedih, znancih, prijateljih, 
da ima njihova muca/psička vsako leto 
nenačrtovane mladičke: priporočite jim 
sterilizacijo/kastracijo njihove živali – 
prednosti teh posegov je mnogo, prebe-
rete pa si jih lahko tudi na naši spletni 
strani http://poziv.velenje.si. 

Dolžnost vsakogar od nas kot drža-
vljana pa je, da namerno zapustitev, 
neprimerno oskrbo in mučenje živali 
prijavimo pristojnim organom, ki ima-
jo edini pooblastila za ukrepanje proti 
takšnemu ravnanju.

n Andreja Zupanc 
Društvo za pomoč živalim 

POŽIV Velenje

Mnenja in odmevi
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Tatjana Podgoršek 

V	nedeljo,	10.	avgusta,	začenjajo	
jesenski	del	prvenstvene	sezone	
2014/2015	moštva	v	drugi	sloven-
ski	nogometni	ligi.	Na	seznamu	je	
tudi	članska	ekipa	Nogometnega	
kluba	(NK)	Šmartno	1928,	čeprav	
so	se	ob	koncu	minule	sezone	pri	
nekaterih	klubskih	delavcih	poja-
vljala	razmišljanja	o	njenem	sode-
lovanju	v	nižji	ligi.	Razlog	za	to	so	

bile	denarne	obveznosti	in	stroški.	
V	prvem	prvenstvenem	kolu	Šmar-
čani	gostujejo	v	Kidričevem	pri	
tamkajšnji	ekipi	Aluminija.

Po	besedah	predsednika	kluba	
Ferdinanda	 Krbavca	 je	 članska	
ekipa	začela	priprave	na	jesenski	
del	nove	sezone	1.	julija.	Opravili	
so	jih	doma,	v	tem	času	pa	so	odi-
grali	kar	nekaj	prijateljskih	tekem	
z	ekipami,	ki	tekmujejo	v	višjih	
domačih	ali	tujih	ligah	(Madžar-

ska,	Srbija).	»Na	osnovi	prikazane-
ga	na	tekmah	težko	ocenimo,	ali	bo	
ekipa	lahko	ohranila	šesto	mesto	
na	prvenstveni	lestvici.	Je	namreč	
povsem	spremenjena,	saj	jo	je	po	
zaključku	sezone	zapustilo	kar	11	
standardnih	igralcev.	Nekateri	so	

prenehali	igrati,	drugi	so	našli	novo	
nogometno	sredino	v	ekipah,	ki	tek-
mujejo	v	nižjih	ligah,	ali	pa	nadalju-
jejo	svojo	nogometno	pot	v	katerem	
od	avstrijskih	klubov.	Barve	kluba	
bodo	v	novi	sezoni	nosili	zelo	mladi	

igralci.	Poleg	domačih	so	v	članski	
enajsterici,	ki	bo	najmlajša	v	ligi,	še	
nogometaši	iz	velenjskega	Rudarja	
ter	NK	Celje.«	

Prav	zaradi	mladosti	igralcev	in	
njihove	neizkušenosti	si	visokih	
ciljev	niso	zadali.	Čas	bo	pokazal,	v	

čem	so	pomanjkljivosti,	in	te	bodo	
poskušali	med	sezono	odpraviti	gle-
de	na	možnosti.	»Za	upravo	kluba	
v	poletnih	mesecih	ni	počitnic.	Z	
veliko	truda	nam	je	doslej	uspelo	
zagotoviti	pogoje	 za	nemoteno	

delovanje,	prav	tako	smo	v	precej-
šnji	meri	tudi	poplačali	finančne	
obveznosti.	Te,	ki	jih	še	imamo,	pa	
bodo	»pokrili«	v	doglednem	času.«

Krbavac	je	v	pogovoru	izpostavil	
tudi	prizadevanja	vodstva	mlajših	
selekcij.	Po	koncu	prvenstvene	
sezone	so	kar	tri	mlajše	selekci-
je	ostale	brez	trenerjev.	Z	veliko	
truda	so	poiskali	nove.	Kadeti	in	
mladinci	že	pridno	trenirajo,	ostali	
bodo	začeli	v	teh	dneh.	Uvrstitve	
mlajših	selekcij	v	njihovih	ligah	so	
bile	v	minuli	sezoni	spodbudne	in	

radi	bi	jih	ohranili	tudi	v	novi.	»	V	
mlajše	selekcije	bi	radi	vključili	še	
več	domačih	nadobudnih	nogome-
tašev	in	tako	poskrbeli	za	podmla-
dek,	hkrati	pa	za	njihovo	koristno	
preživljanje	prostega	časa.	Veseli	
pa	bi	bili	še	večjih	spodbud	s	tribun	
tako	na	tekmah	članske	enajsterice	
kot	tudi	mlajših	selekcij,«	je	sklenil	
pogovor	Ferdinand	Krbavac.	

n

Klub zapustila kar enajsterica

Ekipa NK Šmartno 1928 je povsem spremenjena in bo ena najmlajših, če ne najmlajša v drugi 
slovenski nogometni ligi.

Ferdinand Krbavac: 
»Čeprav nogometaši nimajo 

dolgoletnih izkušenj, smo 
optimisti in verjamemo, da 
bodo fantje dosegli kaj več 

kot le obstanek v ligi.«

V	sezoni	2014/2015	bodo	
barve	kluba	nosili:	Staš Maze, 
Jan Tajnšek,	Andrej Gačnik	
(domači	igralci),	Domen Roz-
man	–	drugi	vratar	(NK	Celje),	
od	koder	so	na	posodi	še	Tilen	
Pungeršek,	Nino	Pungeršek,	
Aljaž	Štorman,	Rok	Kidrič	in	
Blaž	Zbičajnik,	iz	NK	Rudar	
pa:	Saša	Džokić,	Žan	Mišetič,	
Gašper	Kureš

V	prvi	nogometni	ligi	so	
odigrali	tretji	krog	novega	
prvenstva.	 Nogometaši	
Rudarja	so	na	derbiju	dveh	
moštev	v	prvih	dveh	krogih	
brez	točk	v	Domžalah,	kjer	
igra	svoje	 tekme	novinec	
Radomlje,	zmagali	z	2	:	1.	
Prvi	 letošnji	 gol	 je	 zanje	
dosegel	Dalibor	Radujko,	
zmago	je	potrdil	Ivan	Firer,	
za	domače	pa	je	bil	uspešen	
Janez	Zavrl.

	 Pogled	 na	 vrh	 in	 dno	
lestvice	po	treh	krogih	je	
nekoliko	nepričakovan.	V	
vodstvu	so	Domžale	s	pol-
nim	izkupičkom	točk,	na	
drugem,	tretjem	in	četrtem	
mestu	so	s	po	dvema	zmaga-
ma	aktualni	prvak	Maribor,	
podprvak	Luka	Koper	 in	
Zavrč.	Štajerci	in	Primorci	
imajo	preloženo	tekmo	z	
Olimpijo,	ki	je	bila	doslej	
samo	enkrat	na	zelenici	in	
je	z	eno	zmago	peta.	Še	brez	
točke	 je	na	predzadnjem	
mestu	po	treh	krogih	novi-
nec	Radomlje.	Njegova	tre-
nutna	slaba	uvrstitev	je	bolj	
ali	manj	pričakovana,	saj	je	imel	v	
prvih	treh	krogih	za	nasprotnike	
najboljše	tri	v	prejšnjem	prvenstvu.	
Najbolj	je	gotovo	razočarala	svoje	
ljubitelje	aktualni	pokalni	prvak	

Gorica,	ki	prav	tako	nima	še	nobe-
ne	točke.	

Vsi	trije	goli	v	Domžalah	so	bili	
doseženi	po	prekinitvah,	in	to	v	
prvem	polčasu.	Pri	Rudarjevih	je	

bil	obakrat	podajalec	Senad	Jahić,	
na	tej	tekmi	med	najboljšimi	igralci	
sploh	na	igrišču.	Pri	prvem	golu	
je	odlično	izvedel	prosti	udarec	
z	desne	strani	z	bližine	roba	igri-

šča.	Žogo	je	poslal	točno	na	glavo	
Radujku,	ki	je	bil	med	dvema	doma-
čima	igralcema	in	jo	z	glavo	poslal		
za	hrbet	gostujočega	vratarja.	A	
zadetek	še	ni	zagotavljal	zmage.	

Radomljani	so	si	nato	prizadevali	
izenačiti,	vendar	pravih	priložnost	
niti	niso	imeli.	Gostje	so	uspešno	
nadzorovali	potek	igre,	kot	je	po	
tekmi	ugotavljal	trener	Jernej	Javor-
nik.	Ivan	Firer,	ki	je	po	odhodu	
Mateja	Erterovića	prevzel	vlogo	
prvega	napadalca,	je		imel	kar	nekaj	
lepih	priložnosti,	da	bi	potrdil	vod-
stvo.	Veliko	tudi	v	17.	minuti,	ko	je	
po	podaji	Denisa	Klinarja	dobro	
zadel	žogo	z	glavo,	domači	vratar	
pa	se	je	izkazal	z	odbijanjem	žoge	v	
kot.	Domači	pa	so	prvo	neposredno	
žogo	proti	vratarju	Matjažu	Roz-
manu	poslali	šele	po	pol	ure	igre.	
Le	nekaj	minut	zatem	je	imel	prilo-
žnost	za	drugi	gol	Radujko,	vendar	
ni	uspel.

V	 40.	 minuti	 pa	 je	 'pomagal'	
novincu	do	izenačitve,	potem	ko	
je	s	prekrškom	ustavil	nasprotniko-
vega	igralca	na	levi	strani	pred	svo-
jim	kazenskim	prostorom.	Sledila	
je	podaja	igralca	pred	drugo	vratni-
co,	kjer	je	z	glavo	zadel	žogo	Janez	
Zavrl.	Rudarjev	vratar	se	je	pognal	
proti	njej,	vendar	je	ni	mogel	izbiti	

v	kot.	Zadela	je	vratnico	in	od	nje	
zletela	v	mrežo.	Veselje	domačih	
pa	je	bilo	zelo	kratko.	Že	po	nekaj	
minutah	je	moral	tudi	rezervni	vra-
tar	(prvi	se	je	poškodoval)	pobrati	
žogo	iz	mreže.	Znova	je	polovico	
dela	opravil	Jahić.	Imenitno	je	izve-
del	udarec	iz	kota.	Žogo	je	pred	
prvo	vratnico	čakal	Ivan	Firer	in	jo	
mimo	dveh	domačih	igralcev	poslal	
ob	vratnici	v	mrežo.	Podobno	kot	
pred	tem	Rozman	je	bil	tudi	vratar	
Radomelj	prekratek.	To	je	bil	tudi	
končni	izid	tega	vsekakor	zanimi-
vega	srečanja.

Rudarjev trener Jernej Javornik: 
»Igralci	so	bili	pod	precejšnjim	psi-
hološkim	pritiskom.	Nismo	priča-
kovali,	da	bomo	z	dvema	porazoma	
začeli	novo	sezono.	Važno	je,	da	
smo	prebili	led.	Pred	nami	je	dvo-
boj	z	vodilnimi	Domžalami.	To	bo	
nova	zelo	zahtevna	tekma	za	nas.	
Želimo,	moramo	potrditi	zmago	z	
Radomljani.«

n Stane Vovk

Nogometaši Rudarja prebili led

Ivan Firer in Dalibor Radujko sta bila strelca prvih Rudarjevih golov v novi sezoni.

Po 3. krogu v prvi ligi na vrhu Domžale, na dnu Gorica – Nogometaši Rudarja na derbiju z 
novincem Radomljami do prve zmage (2 : 1) – V soboto z vodilnimi Domažalami (20.00)

Od Romunov boljši,  
s Francozi neodločeno

Rokometaši	Gorenja	so	med	pripravami	na	novo	tekmovalno	sezo-
no,	v	kateri	želijo	vrniti	državni	naslov,	odigrali	že	tri	tekme.	Dvakrat	
so	se	pomerili	z	deveto	ekipo	v	prejšnjem	romunskem	prvenstvu	Baia	
Mare.	Obakrat	so	bili	boljši	za	dva	gola.	V	velenjski	Rdeči	dvorani	
so	zmagali	s	29:27	(13:12),	v	mozirski	športni	dvorani	pa	je	bil	izid	
24:22	(11:10).

V	torek	ta	teden	pa	so	v	Rdeči	dvorani	z	enajsto	ekipo	francoskega	
prvenstva	Sélestat	igrali	neodločeno	28	:28	(13	:14).		V	tej	tekmi	so	
za	slovenske	podprvake	dosegli	gole:	Dujmovič	6,	Szyba	in	Šoštarič	
po	4,	Gams	in	Skube	po	3,	Medved	in	S.	Burić	po	2,	Golčar,	Papež,	
Kleč,	in	Dobelšek	po	1.	

n vos

Kljub pomislekom NK Šmartno 1928 
nadaljuje tekmovanje v drugi slovenski 
nogometni ligi – Eno najmlajših moštev – 
Novi trenerji v mlajših selekcijah

Člansko	ekipo	NK	Šmartno	
so	zapustili:	Matej	Kolenc,	
Sebastjan	Jelen,	Peter	Jesenek,	
Lovro	Bizjak,	Dejan	Podbre-
žnik,	Žan	Kolar,	Darko	Radi-
vojevič,	Alan	Kočevar,	Matjaž	
Trop,	Renato	Matič,	Klemen	
Bovha

Mario Babić in Rajko Jelić nova 'rudarja'
Pred	gostovanjem	v	Domžalah	si	je	Rudarjev	trener	nekoliko	oddah-

nil.	Pred	začetkom	prvenstva	so	se	razšli	z	Rajkom	Rotmanom,	Kri-
stijanom	Bubalovičem	in	Matejem	Podlogarjem,	po	drugem	krogu	pa	
še	z	najboljšim	strelcem	prve	lige	v	prejšnjem	prvenstvu	Matejem	
Eterovićem.	

Prejšnji	teden	pa	sta	njihova	nova	člana	postala	22-letni	Mario	Babič,	
ki	izhaja	iz	nogometne	šole	hrvaškega	Dinama,	in	28-letni	Rajko	Jelić,	
nazadnje	član	srbskega	prvoligaškega	moštva	Radničkega	iz	Niša,	
igral	je	tudi	za	Maribor,	Muro,	bil	pa	tudi	v	Avstriji,	Turčiji,	Rusiji,	na	
Nizozemskem	…).	Oba	sta	v	Velenje	prišla	kot	prosta	igralca.	Proti	
Radomljam	sta	tudi	že	dobila	prvo	priložnost.	Za	23-letnega	Mustafa	
Nukiča,	nazadnje	člana	Kopra	oziroma	Triglava,	ki	je	nekaj	dni	že	
vadil	v	Velenju,	pa	se	niso	odločili.	
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Tina Felicijan

V Velenju je bilo zanimanje za 
padalstvo že pred leti veliko, zato 
odločitev za ustanovitev Adrena-
lina Sport Kluba leta 2007 ni bila 
težka. Pobudo zanj je dal profesio-
nalni padalec Borut Erjavec, da bi 
padalski šport približal tudi ljudem, 
predvsem mladim v tem delu Slove-
nije, sprejeli pa sta jo tako skupnost 
kot občina. Da bi klub postal eden 
najboljših padalskih centrov v Slo-
veniji, je bil začetni cilj sestaviti tek-
movalno ekipo, ki jih je danes več, 
uspešni pa so tudi posamezniki. 

Sledijo letalu
Z začetnim navdušenjem je klub 

prirejal atraktivne dogodke ob 
Velenjskem jezeru in sodeloval s 
Pikinim festivalom ter z aktivnim 
predstavljanjem pridobil precej čla-
nov iz Velenja in okolice, pa tudi 
Kranja, Ljubljane in Celja. Danes 
šteje kakih 25 aktivnih športnikov 
in rekreativcev, z občasnimi padal-
skimi navdušenci pa jih je več kot 
60.

Čeprav ima šaleški okoliš leta-
lišče, padalci Adrenaline v višave 
ne gredo iz Lajš, ampak Slovenj 
Gradca. »Dokler klub ne bo šte-
vilčno močnejši in ne bomo imeli 
padalskega centra, bomo kot ptič-
ki brez gnezda hodili za letalom. 
Dobro sodelujemo z AvioFunom, 

a bi bilo ugodneje skakati iz Lajš,« 
pravi predsednik kluba Borut. Tako 
skoke in šolanje zaenkrat izvajajo 
na Koroškem.

Resen šport
Športno padalstvo ima več disci-

plin. Pri svobodnem letu se v pro-
stem padu izvajajo določeni liki. 
Skočita dva padalca in snemalec, ki 
potek skoka do podrobnosti začrta-
jo še na trdnih tleh. Druga discipli-
na so formacije, v katerih je ekipa 
večja in liki zahtevnejši, pri obeh 
pa sodniki ocenjujejo natančnost in 
čas, v katerem so rotacije izvedene. 

Borut je najboljši v klasičnem 
padalstvu, ki zahteva skok na cilj, 
pri čemer se ocenjuje čas, točnost 
pristanka in posamezne figurativne 
like – zavoje, salto, kombinacije. 
»Sem del ekipe, ki že dvajset let 
nosi kolajne s svetovnih prvenstev 
– posamezno ali ekipno – in sodi v 
sam svetovni vrh,« poudarja Borut. 

V zimskem času pa izvajajo para-
ski, to je kombinacija padalstva s 
skokom na cilj, ki je na pobočju in 
ga je treba zadeti, z veleslalomom, 
ki ga morajo odpeljati v dolino.

Vrhunski rezultati
Profesionalni in ljubiteljski pada-

lec Borut Erjavec se je za ta šport 
začel zanimati leta 1984. Od takrat 
uživa v vsem, kar je povezano s 
padalstvom, ki je postalo njegov 

način življenja. Kot član civilne in 
vojaške državne reprezentance se 
s padalstvom ukvarja službeno in 
rekreativno in je naštel več kot 15 
tisoč skokov. 

Z osmimi naslovi svetovnega 
prvaka in več kot desetimi odličji z 
drugih tekmovanj predstavlja Borut 
ime kluba, ki je v tujini vseeno bolj 
znano kot doma. Lani je bil z ekipo 
znova svetovni prvak, posamezno 

pa je bil šesti. Ker padalstvo ni 
olimpijski šport, ima občutek, da 
so včasih zapostavljeni. 

Adrenalina ima štiri tekmovalne 
ekipe. Unglaublich, sicer državni 
prvaki in udeleženci evropskega in 
svetovnega prvenstva, tekmujejo v 
svobodnem letu in so v lanski sezo-
ni na evropskem prvenstvu dosegli 

sedmo mesto. Tri ekipe skačejo for-
macije. V disciplini likovnih skokov 
so bile Vešče lani desete najboljše 
v Evropi. 

Unglaublich se letos pripravljajo 
na svetovno prvenstvo v svobo-
dnem letu, Borut pa bo po lan-
skem premoru od večjih tekmovanj 
nastopil na civilnem svetovnem 
prvenstvu v Banja Luki in vojaškem 
v Indoneziji. 

Veselje in znanje
Borut je začel v Lescah – zibelki 

padalstva v Sloveniji in svetu, kar se 
tiče tekmovanj. Takrat so bili pogo-
ji za trening bistveno boljši, kar je 
omogočala država. Danes padalci, 
dokler niso dovolj dobri, da posta-
nejo člani ekipe ali se zaposlijo kot 
reprezentanti, težko trenirajo, saj 
šport ni poceni. »Padalstvo je v tuji-
ni šport bogatih. V Franciji je na 
lestvici priljubljenosti pred golfom. 
Glede na finance je v padalstvu, da 
prideš na svetovni vrh, potrebnega 

veliko odrekanja, treninga in seveda 
talenta,« razlaga Borut. 

Kmalu po ustanovitvi so inštruk-
torji začeli šolati v prostem padu, ki 
je v primerjavi s klasičnim šolanjem 
na avtomatsko odpiranje manj zah-
tevno in so kandidati prej samostoj-
ni. Obvladovanja telesa in izvajanja 
likov se učijo na simulatorju letenja, 
ki ustvarja vertikalni veter v hitro-
sti prostega pada – do 250 km/h. 

Šolar lahko skoči sam po slabih 
desetih skokih, ko je še vedno na 
radijski zvezi z inštruktorjem, po 
opravljenem izpitu pa lahko izbere 
disciplino za trening. 

Klub Adrenalina svojim članom 
pomaga na poti do rezultatov, pa 
tudi le do ljubiteljskih užitkov. Nudi 
rekreativno, tandemsko in osnovno 
šolanje padalcev, sčasoma pa tudi 
treniranje. Veliko članov ima boga-
ta znanja iz določenih disciplin. 
Mojstri z veseljem delijo izkušnje z 
mlajšimi oziroma začetniki. Starost 

namreč ni pomembna, poudarja 
Borut. »Z dovoljenjem staršev lah-
ko skačete od 16 let, pa vse dokler 
ste pri močeh.« Najstarejši šolar 
ima 58 let. Vsak pa mora sam raz-
čistiti, če je padalstvo zanj primeren 
šport.

Na prvem mestu je zdravje. Leteti 
ne morejo srčno-žilni bolniki, epi-
leptiki, kronični bolniki. Pomemb-
ne so fizična kondicija, psihična 

uravnovešenost, predvsem pa koor-
dinacija v prostoru, orientacija in 
zavedanje samega sebe. »Ljudje 
smo dvodimenzionalna bitja. Hodi-
mo naprej in nazaj. Tretjo dimenzi-
jo, torej gor in dol, v zrak in vodo, 
pa se moramo naučiti obvladati,« 
slikovito razlaga mojster letenja in 
jadranja, ki vabi tako na skoke v 
tandemu, pogumnejše in vztrajne 
pa v šolo. 

n

Človeški ptiči

Padalci Adrenalina Sport Kluba na svetovnem prvenstvu v Dubaju leta 2012.  
Foto: Zoran Račič

Ljubitelji padalstva iz Šaleške doline in 
okolice so združeni v Adrenalina Sport 
Klubu – Tekmovalni rezultati članov so 
vrhunski – Omogočajo tandemske skoke in 
šolanje padalcev

Borut Erjavec: »Kdor ima 
namen skakati ali je 

le radoveden, se lahko 
obrne na Adrenalina Sport 

Klub. Nikoli nisi prestar. 
Pomembna je volja, pogoj 

pa je pri pooblaščenem 
zdravniku za letalstvo 

uspešno opravljen pregled. 
Tisti, ki nimajo korajže, da 

bi skočili sami, pa jim polet 
omogočimo mi.« 

V nedeljo, 3. avgusta, se je na Ravnah končalo 
zadnje letošnje državno prvenstvo v plavanju. 
Več kot 450 plavalcev iz 25 slovenskih klubov 
in gostje iz desetih držav je štiri dni merilo svoje 
moči na letnem odprtem absolutnem, mladin-
skem in kadetskem državnem prvenstvu. Med 
njimi je bilo 13 plavalcev Plavalnega kluba Vele-
nje, ki so ponovno dosegli velik uspeh. Skupno 
so osvojili 23 medalj, in sicer 9 zlatih, 9 srebrnih 
in 5 bronastih. V absolutni kategoriji so prejeli 
5 zlatih, 6 srebrnih in 5 bronastih medalj ter v 
mladinski kategoriji 4 zlate in 3 srebrne medalje. 

V absolutni konkurenci je Nastja Govejšek osvo-
jila štiri zlate (50 m in 100 m prosto ter 50 m in 
100 m delfin) in eno bronasto medaljo (50 m 
hrbtno). Ob Anji Klinar iz Radovljice je postala 
druga najuspešnejša plavalka prvenstva. Žiga 
Cerkovnik je osvojil tri srebrne medalje (50 m 

in 100 m delfin ter 50 m prosto). Kristjan Meža 
je osvojil dve srebrni (50 m hrbtno in 100 m 
hrbtno) in tri bronaste medalje (50 m prosto in 
100 m prosto ter 50 m delfin). Ženska štafeta 4 
x 100 m mešano je osvojila zlato medaljo, ženska 
štafeta  4 x 100 m prosto srebrno in moška štafeta 
4 x 100 m prosto bronasto medaljo. V štafetah 
so nastopili Nastja Govejšek, Nina Drolc, Kaja 
Breznik, Nuša Erjavec, Žiga Cerkovnik, Kristjan 
Meža, Aljoša Gradišek in Blaž Kugonič. V finale 
sta se uvrstili še Kaja Breznik in Nuša Erjavec. 
V mladinski konkurenci je Kristjan Meža osvojil 

tri zlate (50 m prosto in 100 m prosto ter 50 m 
delfin) in tri srebrne medalje (50 m hrbtno in 
100 m hrbtno ter 50 m prsno). Nuša Erjavec 
pa je postala državna prvakinja na 50 m prsno. 
V finale sta se uvrstila še Aljoša Gradišek in 
Blaž Kugonič. Plavalci so se izkazali tudi po 

doseženih rezultatih. Odplavali so tri absolutne 
klubske rekorde.

Četveroboj: Nastji Govejšek 
štiri zmage, v štafeti državni 
rekord

V torek, 29. julija, je v Kranju v 25 m bazenu 
prvič potekal članski četveroboj plavalnih repre-
zentanc Hrvaške, Bosne in Hercegovine, Srbije 
in Slovenije. Za vsako državo so v vsaki disciplini 

lahko nastopila po dva plavalca. Za 
Slovenijo so zelo uspešno nastopili 
plavalci Plavalnega kluba Velenje 
Nastja Govejšek, Žiga Cerkovnik, 
Kristjan Meža in Nuša Erjavec. Naj-
uspešnejša je bila Nastja Govejšek, ki 
je zmagala na 50 m in 100 m prosto 
ter 50 m in 100 m delfin. V disciplini 
50 m prosto je z rezultatom 25,24 
izpolnila tudi normo za nastop na 
evropskem prvenstvu. Žiga Cerkov-
nik je osvojil tretje mesto na 100 
m mešano in četrti mesti na 50 m 
delfin in 50 m prosto. Kristjan Meža 
je osvojil tretje mesto na 50 m delfin 
in četrto mesto na 100 m mešano. 
Nuša Erjavec je osvojila peto mesto 
na 50 m prsno. Z državnim rekor-
dom (1:35,42) je bila zelo uspešna 
tudi moško-ženska štafeta 4 x 50  m 
prosto. V njej sta nastopila Nastja 
Govejšek in Žiga Cerkovnik. Izven 
konkurence je na 100 m prosto 

odlično nastopila Nina Drolc (55,13) in za 16 
stotink sekunde izboljšala osebni rekord iz leta 
2009. V ekipnem vrstnem redu je zmagala Slove-
nija (700 točk), pred Hrvaško (572 točk), Srbijo 
(352 točk) in Bosno in Hercegovino (112 točk). 

n Marko Primožič

Ob koncu sezone osvojili še 23 medalj

Velenjski reprezentanti s trenerjem Juretom Primožičem. 

Celje, 2. in 3. avgusta – V Celju 
je bilo prvenstvo Slovenije za mlaj-
še člane in članice ter prvenstvo 
Slovenije za člane in članice. Vre-
me je bilo prekrasno, organizacija 
Celjanov odlična, velenjski atleti pa 

so podirali svoje osebne rekorde in 
osvojili kar 10 posamičnih kolajn. 

Tako sta državni prvakinji za čla-
ne in članice postali naši bodoči 
udeleženki Evropskega prvenstva, 
ki bo 12. avgusta v Zürichu. To sta 
Maja Mihalinec v teku na 100 m 
s časom 11,84 in Nina Djordjevič 
v skoku v daljino s preskočenimi 
649 cm. Med člani se je s srebrom 
okitil Peter Hribaršek v teku na 

400 m z ovirami s časom 54,79 
in Maruša Berlot v isti disciplini s 
časom 1:06,06. Bronasta sta posta-
la Bernarda Letnar v metu kopja z 
rezultatom 51,42, ter Jan Breznik 
v teku na 3000 m s časom 8:38,39. 

Med mlajšimi člani je postal 
državni prvak na 400 m z ovirami 
Peter Hribaršek s časom, 54,79, 
srebro sta si pritekela Jan Kramer 
v teku na 1500 m s časom 4:03,11 
in Borut Albreht v teku na 3000 m z 

zaprekami s časom 10:46,44, Jernej 
Šemrov pa je osvojil bron v teku na 
3000 m s časom 9:39,97.              n

Velenjski atleti do 10 medalj

Nina  
Djordjevič

Maja  
Mihalinec
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Velenje, 31. julija –	V	prejšnji	števil-
ki	Našega	časa	ste	lahko	prebrali,	da	
je	velenjski	župan	Bojan	Kontič	ostro	
protestiral	proti	ukinitvi	izpitnega	
centra	v	Velenju.	Protest	je	posla	na	
Javno	agencijo	RS	za	varnost	prome-
ta,	kjer	so	v	predlogu	Pravilnika	o	izpi-
tnih	centrih	za	opravljanje	vozniškega	
izpita	predvideli,	da	ob	zmanjševanju	
njihovega	števila	ukinejo	tudi	velenj-
skega.	O	tem	se	je	veliko	govorilo	že	
pred	časom,	tudi	takrat	je	MO	Vele-
nje	odreagirala	s	protestom.	Potem	
pa	je	vse	potihnilo.	Sedaj	naj	bi	do	22.	
julija	upravne	enote	podale	pripombe	
na	predlog	sprememb	pravilnika,	če	
ga	bo	potrdila	vlada	v	odstopu,	pa	naj	
bi	začel	veljati	že	1.	septembra.	

Doslej že več 
protestov

Župan	Bojan	Kontič	nam	je	pove-
dal:	»Kar	nekajkrat	smo	že	protesti-
rali,	kar	nekaj	protestnih	pisem	smo	
poslali,	a	je	v	predlogu	novega	pravil-
nika	sedež	izpitne	komisije	vseeno	
prestavljen	v	Slovenj	Gradec.	Imeli	
smo	zagotovila,	da	bodo	upoštevali	
naše	pripombe,	ker	so	bile	argumen-
tirane	in	smiselne.«	Razloži	nam,	da	
so	pred	približno	letom	dni	zamenjali	
direktorja	Javne	agencije	RS	za	var-

nost	cestnega	prometa	–	v.	d.	direk-
torja	je	sedaj	Igor	Velov,	in	kot	kaže,	
se	je	spet	vse	obrnilo	v	za	Velenje	
neprijazno	smer.	Žal	je	Velov	do	15.	
avgusta	na	dopustu,	zato	nismo	mogli	
izvedeti,	ali	bodo	protesti	kaj	zalegli	
in	ali	bodo	še	spreminjali	predlog	pra-
vilnika.	Župan	pa	je	še	dodal:	»Zago-
tavljajo	nam,	da	se	storitev	za	naše	
občane	ne	bo	oddaljila	in	da	bodo	še	
naprej	vsi	izpiti	opravljeni	v	Velenju.	
Bojim	pa	se,	da	kljub	našim	tehtnim	
argumentom	o	tem	odloča	politika	
namesto	stroke.«	Stroka	zagovarja	
manjše,	bolj	skoncentrirano	število	
izpitnih	centrov,	ukinjali	naj	bi	jih	
predvsem	v	manjših	mestih.	»Velenje	
je	mesto,	ki	lahko	zagotavlja	opravlja-
nje	izpitov	za	vse	kategorije,	ker	ima	
vse	pogoje.	Iz	predloga	pa	je	razvi-
dno,	da	bodo	v	Slovenj	Gradcu	lahko	
izvajali	le	določene	izpite,	vse	ostale	
pa	bo	treba	izvajati	drugje.«	Ko	so	na	
občini	pripravili	primerjavo	podatkov	
za	Velenje	in	Slovenj	Gradec,	so	bili	ti	
še	posebej	zgovorni.	»Mestna	občina	
Velenje	je	po	velikosti	5.	mesto,	Slo-
venj	Gradec	30.	Število	prebivalcev	
je	pri	nas	enkrat	večje,	kar	velja	tudi	
za	število	osemnajstletnikov,	torej	
najpogostejših	kandidatov	za	opra-
vljanje	izpitov.	Imamo	boljšo	infra-
strukturo,	primernejšo	za	opravljanje	
izpitov,	zato	pozivamo		vse	tiste,	ki	

pravilnik	sprejemajo,	da	zelo	resno	
razmislijo	in	upoštevajo	naše	pripom-
be,«	še	doda	župan.	»Zelo	težko	je	
pristati	na	to,	da	se	Velenju	poskuša	
ponovno	okrniti	vsebino,	pri	tem	pa	
se	še	vedno	nismo	odločili,	kako	bo	
ta	država	funkcionirala	v	prihodnje,	
tako	glede	državne	uprave	kot	tudi	
lokalne	samouprave,«	je	še	odločen	
Kontič,	ki	pravi	tudi,	da	so	bila	zago-
tovila	odhajajoče	vlade,	da	se	bodo	
reorganizacija	državne	uprave,	vseh	
agencij	ter	seveda	lokalne	samou-
prave	izvajale	skupaj.	Zato	upa,	da	
bodo	na	agenciji	preučili	velenjske	
argumente	in	jih	upoštevali.	Ob	tem	
še	enkrat	doda:	»Če	pa	je	to	politična	
odločitev,	je	ta	odločitev	zelo	slaba.«

Ukinitev bi bila 
velika napaka

Tudi	v	velenj-
skih	avto	šolah	
niso	zadovoljni	s	
predlagano	spre-
membo.	Inštruk-
tor	Franc	Antlej,	
lastnik	Avto	šole	
Ant le j , 	 nam	
je	povedal:	»Mislim,	da	je	Velenje	
dovolj	veliko	mesto,	da	bi	bilo	treba	
tukaj	zadržati	samostojni	izpitni	cen-

ter.	Tudi	obseg	kandidatov	je	precej-
šen.	Zato	ne	vidim	razloga,	da	bi	se	
moral	sedež	seliti	v	Slovenj	Gradec.	
To	zagotovo	pomeni,	da	bo	izpit	za	
kandidate	iz	Velenja	dražji,	saj	bo	tre-
ba	v	Slovenj	Gradec,	ko	bomo	urejali	
administrativne	zadeve	v	zvezi	z	evi-
dencami	in	prijavami.	To	bi	poveča-
lo	stroške	tako	kandidatom	kot	avto	
šoli,	saj	bi	določene	učne	ure	morali	
začeti	v	drugem	kraju.«	Ob	tem	tudi	
Antlej	ocenjuje,	da	imamo	v	Velenju	
vse	pogoje,	ki	jih	zahteva	učni	načrt.	
»Zagotovo	imamo	v	Velenju	veliko	
boljše	pogoje	kot	v	Slovenj	Gradcu	in	
tudi	nekaterih	drugih	izpitnih	centrih	
po	Sloveniji.	Poleg	tega	so	v	Velenju	
izpite	opravljali	tudi	številni	kandidati	
iz	Zgornje	Savinjske	doline.	Stroški	
se	bodo	povečali	tudi	zanje,	saj	je	
njihova	dolina	še	bolj	oddaljena	od	
izpitnih	centrov	v	Celju	in	Slovenj	
Gradcu.«	Naš	sogovornik	meni,	da	
se	bodo	avto	šole	v	Slovenj	Grad-
cu	težje	dogovarjale	za	opravljanje	

izpitov.	»V	Velenju	je	manjši	izpitni	
center,	dnevno	smo	v	stiku	z	izpitno	
komisijo.	Ko	bo	izpitni	center	večji,	
mi	pa	bomo	oddaljeni,	bo	tega	stika	
zagotovo	manj.«	Nelogično	se	mu	zdi	
tudi,	da	bi	po	novem	predlogu	kandi-
dati	lahko	v	Slovenj	Gradcu	opravljali	
le	izpite	A	in	B	kategorije,	vse	višje	
kategorije,	za	voznike	tovornjakov	
in	avtobusov,	pa	bi	lahko	še	naprej	
opravljali	v	Velenju.	Ker	v	Slovenj	
Gradcu	pač	ne	izpolnjujejo	pogojev.	

Maks	 Javor-
n ik , 	 l a s tn ik	
velenjske	 avto	
šole	 Max,	 je	
prav	 tako	 pre-
pričan,	 da	 bi	
morali	v	Velenju	
še	naprej	imeti	
samostojen	izpitni	center.»Ne	le	da	
je	mesto	veliko,	tudi	kandidatov	za	
opravljanje	izpitov	je	veliko.	Zato	ne	
vidim	razloga,	da	bi	se	izpitni	center	
moral	seliti	v	manjše	in	bolj	oddalje-

no	mesto.	Zagotavljam	vam,	da	bo	to	
našim	kandidatom podražilo	izpite,«	
nam	še	pove.	Eden	od	argumentov	
agencije	je	namreč,	da	združevanje	
izpitnih	centrov	ne	bo	vplivalo	na	
ceno	izpitov	za	kandidate.	»V	Velenju	
imamo	tudi	dobre	pogoje	za	usposa-
bljanje	bodočih	voznikov,	tudi	avto-
cesta	je	bližje	kot	iz	Slovenj	Gradca.	
Bojim	se	tudi,	da	se	bomo	težje	dogo-
varjali	za	izpite	naših	kandidatov,	saj	
kontakt	z	izpitno	komisijo	ne	bo	tako	
oseben,	kot	je	sedaj.«	Povsem	enako	
mnenje	imajo	tudi	v	Avtošoli	Relax.	
Direktor	šole	vožnje	Relax	Velenje	
Bego	Okanović	je	dolgoletni	inštruk-
tor,	 ki	 odloč-
no	 doda:	 »Če	
bomo	Velenjča-
ni	dopustili,	da	
izgubimo	 svoj	
izpitni	 center,	
bo	 to	 velika	
napaka.	Zato	ne	
smemo	biti	tiho.	Sedaj	nas	tolažijo,	da	
se	ne	bo	za	nas	nič	spremenilo,	da	se	
bodo	izpiti	še	naprej	opravljali	v	Vele-
nju.	A	sedež	bo	v	Slovenj	Gradcu,	
statistika	bo	izpite	beležila	tam,	kjer	
bomo	morali	urejati	tudi	administra-
tivne	zadeve.	V	Velenju	smo	sedaj	pri-
stojni	za	veliko	območje,	od	Logarske	
doline	pa	vse	do	Hude	Luknje.	To	je	
območje	z	blizu	70	tisoč	prebivalci.	
Bojim	se,	da	bi	ukinitev	samostojne-
ga	izpitnega	centra	pomenila	le	blag	
prehod	k	popolni	ukinitvi.	Ob	tem,	
da	Slovenj	Gradec	zagotovo	nima	
pogojev	za	opravljanje	vseh	kategorij	
in	jih	tudi	ne	bo	imel.«

n Bojana Špegel

Stroka »pod« politiko?

Kandidati se na izpitno vožnjo sedaj odpravljajo s Prešernove 
ceste. Bo tako tudi ostalo?

Je o predlagani ukinitvi izpitnega centra v Velenju res odločala le stroka? 
– Vsi argumenti na strani Velenja – V avtošolah so proti ukinitvi

Trčil v drog
Mozirje, 29. julija	–	V	torek	ob	

23.00	so	velenjski	policisti	prisko-
čili	na	pomoč	policistom	Policijske	
postaje	Mozirje	in	obravnavali	pro-
metno	nezgodo	v	Okonini.	Tam	je	
voznik	osebnega	avtomobila	zaradi	
neprilagojene	hitrosti	zapeljal	z	voz-
išča	in	trčil	v	obcestni	drog.	Nastala	
je	le	materialna	škoda,	vozniku	pa	
so	izdali	plačilni	nalog	za	prekršek.

Prehitro v ovinek
Velenje, 30. julija –	V	sredo	opol-

dne	je	na	znani	črni	cesti	Velenje–
Arja	vas,	pri	partizanskih	grobovih,	
voznik	osebnega	avtomobila	zaradi	
neprimerne	hitrosti	zapeljal	z	vozi-
šča.	Pri	nezgodi	se	k	sreči	ni	telesno	
poškodoval.	Policisti	so	mu	izdali	
plačilni	nalog,	ker	je	vozil	prehitro.

Trčila in zbežala 
Velenje, 31. julija	–	V	četrtek	so	

velenjski	policisti	obravnavali	dve	

prometni	nezgodi	na	parkiriščih.	
Prva	se	je	zgodila	na	Gorici,	kjer	je	
voznik	osebnega	avtomobila	trčil	v	
parkirano	vozilo	in	pobegnil.	Oško-
dovanka	je	prometno	nesrečo	videla	
in	ga	z	mobilnim	telefonom	tudi	foto-
grafirala.	S	tem	je	poskrbela	za	lažjo	
rešitev	prometne	nesreče	s	pobegom.	

V	drugem	primeru	pa	se	je	podob-
na	prometna	nezgoda	pripetila	na	
parkirnem	prostoru	na	Kardeljevem	
trgu	in	tudi	v	tem	primeru	je	oško-
dovanka	videla	pobeglo	vozilo	in	si	
zapisala	registrsko	številko	vozila.	V	
obeh	primerih	bosta	pobegla	voznika	
kaznovana	za	prekršek	nepravilnega	
premika	z	vozilom	in	pobeg	s	kra-
ja	prometne	nesreče.	Znesek	ne	bo	
majhen.

Posnele so ga kamere
Velenje, 2. avgusta	 –	V	 soboto	

navsezgodaj	zjutraj	so	policisti	obrav-
navali	prometno	nesrečo	s	pobegom	
na	24-urnem	bencinskem	servisu	
Petrol.	Do	nesreče	je	prišlo	zaradi	
nepravilnega	premika	z	vozilom	voz-
nika	osebnega	avtomobila,	ki	je	trčil	
v	drugo	vozilo.	Povzročitelj	je	s	kraja	
odpeljal,	ni	pa	računal	s	tem,	da	je	
bencinski	servis	opremljen	z	video-
nadzornim	sistemom,	kar	je	polici-
stom	olajšalo	delo.	Ko	so	voznika	
izsledili,	so	mu	seveda	takoj	izročili	
tudi	položnico	s	kaznijo	za	prekršek.	

Trčil v službeno vozilo
Velenje, 4. avgusta –	V	ponedeljek	

popoldne	so	velenjski	policisti	obrav-
navali	prometno	nezgodo	na	parkir-

nem	prostoru	pri	Tehničnih	pregle-
dih	APS.	Tam	je	namreč	neznani	
voznik	trčil	v	parkirano	vozilo,	last	
APS,	potem	pa	pobegnil.	Policisti	
so	ga	že	izsledili,	zato	ne	bo	ostal	
nekaznovan.	

Ugriznil ga je pes
Velenje, 31. julija –	V	četrtek	zvečer	

so	policiste	poklicali	iz	velenjskega	
Zdravstvenega	doma,	saj	je	pri	njih	
iskal	pomoč	občan,	ki	ga	je	v	Ložni-
ci,	med	sprehodom	mimo	vikenda,	
napadel	in	ugriznil	pes.	Napadeni	
je	psa	in	njegovega	lastnika	poznal,	
policisti	pa	mu	bodo	napisali	kazen,	
ker	psa	ni	primerno	zavaroval.	Poleg	
tega	so	o	dogodku	obvestili	Veterinar-
sko	upravo	RS.

Pokosil mu je travo
Velenje, 4. avgusta	-	V	ponedeljek	

v	popoldanskem	času	so	velenjski	
policisti	posredovali	v	medsosed-
skem	sporu	v	Paki	pri	Velenju.	Kri-
va	je	bila	košnja	trave.	Prvi	sosed	je	
namreč	sosedu	pokosil	4	metre	trave,	
s	čimer	se	drugi	sosed	ni	strinjal.	Ker	
ni	bilo	materialne	škode,	soseda	pa	se	
tudi	nista	žalila	med	seboj,	so	jima	
policisti	predlagali,	da	spor	rešita	z	
zasebno	tožbo	na	sodišču.

Sedežna dobila noge
Velenje, 30. julija	–	V	sredo	zgo-

daj	zjutraj	so	v	Pizzerij	LaDona	na	
Trgu	Mladosti	ugotovili,	da	je	njihova	
terasa	bolj	prazna	kot	prejšnji	dan.	
Nepridipravi	so	jim	čez	noč	ukradli	
sedežno	garnituro,	dvosed	in	mizo	
temno	rjave	barve,	vredne	okoli	350	
evrov.

Plačal, a žaluzij od 
nikoder

Velenje, 1. avgusta	 -	 V	 petek	
so	velenjski	policisti	obravnavali	
kaznivo	dejanje	goljufije,	pri	kateri	

je	oškodovanec	plačal	avans	v	viši-
ni	7.200	evrov	za	menjavo	žaluzij.	
Izvajalec	se	je	po	prejemu	denarja	
pričel	izmikati,	dela	pa	še	do	danes	ni	
opravil.	Zato	bodo	policisti	napisali	
kazensko	ovadbo	za	goljufijo,	saj	ga	
očitno	nima	namena	opraviti,	čeprav	
je	plačilo	že	dobil.

Pil in kadil bo
Šmartno ob Paki, 2. avgusta -	V	

soboto	zjutraj	so	si	policisti	ogleda-
li	posledice	nočnega	vloma	v	lokal	
Pr'	Srebret'	v	Gorenju.	Preko	video-
nadzornega	sistema	so	ugotovili,	da	
je	storilec	ob	3.	uri	zjutraj	z	opeko	
razbil	okno	in	vstopil	v	notranjost	
lokala.	Nabral	je	za	400	evrov	cigaret	
in	žganih	pijač,	potem	pa	izginil	v	
noč.	Policisti	ga	še	iščejo.	

Občan ustavil 
nepridiprava

Velenje, 2. avgusta –	 V	 sobo-
to	popoldne	je	policiste	poklical	
Velenjčan,	ki	je	opazil	nepridiprava,	
ko	je	ta	skušal	vlomiti	v	avto.	Ne	le	
da	je	obvestil	policiste,	pogumno	
ga	je	zadržal	do	prihoda	policistov.	
Ti	so	ugotovili,	da	gre	za	njihovega	
starega	znanca,	ki	ima	na	grbi	več	
kaznivih	dejanj.	Zato	so	ga	pridr-
žali	in	razjasnili	še	nekaj	kaznivih	
dejanj.	Sedaj	bodo	napisali	še	kazen-
sko	ovadbo.	

Ponoči ukradli 
sončna očala

Velenje, 4. avgusta -	V	nedeljo	
ponoči,	ob	2.40,	je	skrbna	občanka	
obvestila	policiste	o	vlomu	v	optiko	
Podgoršek.	Slišala	je	namreč	pok	
stekla.	Policisti	so	hitro	ugotovili,	
da	je	vlomilec	s	kamni	razbil	vitrino	
in	iz	nje	odnesel	kar	nekaj	sončnih	
očal.	Tudi	tokrat	so	občani,	ki	so	bili	
v	nočnem	času	pozorni	na	sumljive	
osebe,	policistom	pomagali	z	opisi,	

zato	verjamejo,	da	bodo	vlomilca	
kmalu	izsledili.	

Ga bodo izdali čevlji?
Velenje, 4. avgusta	–	V	ponedeljek	

so	velenjski	policisti	obravnavali	
vlom	v	čistilno	napravo.	Ugotovili	
so,	da	je	v	času	od	petka	do	ponedelj-

ka	zjutraj	neznani	storilec	preplezal	

zračnike	na	čistilni	napravi,	v	notra-

njosti	pa	vlomil	v	manjše	skladišče.	

Ukradel	je	večjo	količino	inox	obrob-

nic,	kraj	dogodka	pa	je	zapustil	po	

isti	poti.	Policisti	ga	bodo	poskušali	

izslediti	s	pomočjo	odtisov	čevljev.

Iz policijske beležke
Razgrajal in grozil
Velenje, 29. julija – V torek zvečer so 
policiste poklicali v lokal Čuk, kjer je 
razgreti gost žalil druge goste in grozil 
z inšpekcijskim nadzorom. Prislužil si je 
plačilni nalog, saj je kršil javni red in mir. 

Grozil po telefonu
Velenje, 30. julija – V sredo je občan 
obvestil velenjske policiste, da mu je zna-
nec grozil po telefonu. Vzrok naj bi bila 
njegova hči. Policisti so opravili razgovor 
s pričo, sedaj ga bodo še z razburjenim 
znancem in mu izdali plačilni nalog, saj 
zakon ne dovoljuje, da grožnje ostanejo 
nekaznovane.

Srna na klancu
Velenje, 1. avgusta - V petek so obrav-
navali prometno nesrečo na vinskogor-
skem klancu; v njej je voznik osebnega 
avtomobila trčil v srno. Opravili so ogled 
kraja prometne nezgode in odstopili od 
ogleda. 

Preglasna zabava
Šoštanj, 2. avgusta - V soboto ponoči, 
ob 2.15 uri, so policiste obvestili, da na 
Partizanski cesti v Šoštanju poteka gla-
sna zabava z vpitjem in petjem. Policisti 
so zabavo, ki so si jo privoščili sezonski 
delavci, umirili in tako poskrbeli, da so 
sesedi to noč vsaj malo spali. Eden od 
kršiteljev pa je dobil tudi položnico s 
kaznijo. 

Nepreviden kolesar
Velenje, 3. avgusta – V nedeljo popol-
dne je na cesti proti Škalam kolesar 
nenadoma menjal vozni pas in trčil v 
osebni avtomobil. Pri tem se je poškodo-
val. Odpeljali so ga v celjsko bolnišnico.

Oče strašil sina
Velenje, 3. avgusta – V nedeljo malo 
pred 23. uro je policiste poklical pre-
strašeni fant iz Laz. Povedal jim je, da je 
domov prišel oče, ki razgraja po hiši, zato 
se ga boji. Od njega je zahteval fotoapa-
rat in pri tem zaloputnil z vrati, da se je 
razbilo manjše steklo. Razgretega očeta 
so policisti tokrat le opozorili, kar je tudi 
zaleglo, saj se je pomiril in odšel spat.

Vandal in ne vlomilec
Velenje, 29. julija – V torek navsezgo-
daj, malo pred peto uro zjutraj, je varno-
stnik službe Varovanja Gorenje obvestil 
policiste, da je neznanec verjetno vlomil 
v ribiško kočo ob Škalskem jezeru. Ko so 
policisti opravili ogled, so ugotovili, da 
je neznanec s kamnom le razbil steklo 
na manjšem oknu, vendar ni vlomil v 
notranjost objekta. Evidentirali so kazni-
vo dejanje 'poškodovanje tuje stvari', 
vandala pa bodo skušali izslediti. 

En pridržan, dva brez 
avtomobila
Velenje, 5. avgusta – Velenjski policisti 
so v minulem tednu gostili enega, ki je 
pregloboko pogledal v kozarec, zato se 
je treznil na policijski postaji. Dvema pa 
so zasegli osebni avtomobil.

Dejanja, vredna 
pohvale 
V sredo je občan v Škalah našel gorsko 
kolo znamke Muddyfox stom2 rdečo črne 
barve z nameščenim otroškim sedežem. 
Kdor ga pogreša, naj se oglasi na velenjski 
policijski postaji. To velja tudi za tistega, ki 
je pred belo dvorano izgubil ključe osebne-
ga avtomobila znamke peugeot. Pošteni 
najditelj jih je prinesel na PP Velenje. 

Pomagali so gasilci
Velenje, 3. avgusta –	V	nedeljo	ob	19.54		so	v	Stantetovi	ulici	v	Velenju	

gasilci	PGD	Velenje	iz	okvarjenega	dvigala	večstanovanjskega	objekta	
rešili	pet	nepoškodovanih	oseb.

Velenje, 4. avgusta	–	V	ponedeljek	ob	1.14		je	na	gradbišču	na	Prešer-
novi	ulici	zagorela	plastična	varovalna	ograja.	Gasilci	PGD	Velenje	so	
gorečo	ograjo	pogasili	in	preventivno	pregledali	okolico.

Kje je Feliks?
Topolšica, 4. avgusta	–	Od	

četrtka	pogrešajo	Feliksa	Ver-
tačnika	iz	Topolšice	št.	124/a.	
Hči	je	v	ponedeljek	to	sporočila	
tudi	policistom,	ti	pa	so	takoj	
začeli	aktivnosti	za	izsleditev	
pogrešane	 osebe.	 Preverili	
so	pri	sorodnikih	in	v	okolici	
Topolšice.	
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Oven od 21. 3. do 21. 4.
Težko si boste priznali, vendar boste zmedeni, kot že dolgo ne. Največjo zmedo vam 
povzročajo čustva, zaradi katerih vaše razpoloženje močno niha. V teh dneh se pogo-
sto sprašujete, kam vodi vaše ljubezensko življenje. Če ste iskreni, pravih iskric v njem 
ni več. Ne na vaši in ne na partnerjevi strani. Oba se, kadar sta sama obnašata, kot da 
sta samska. Obema je žal, da sta se odtujila, a poti drug do drugega ne najdeta. Lahko 

se zgodi, da bo nekdo od vaju slej kot prej naletel na osebo, ki mu bo zmešala glavo. Ne vdajte se prelahko, 
da ne boste kasneje obžalovali. Včasih se je vredno potruditi, a prej se morate odločiti, kaj si sploh želite.

Bik od 22. 4. do 20. 5.
V teh dneh vam bo dovoljeno sanjati. Ob koncu tedna boste namreč spoznali nekoga, 
ki bo že kmalu močno posegel v vaše življenje. Najprej seveda le v mislih, pozneje 
pa verjetno tudi bolj konkretno. Ni kaj, še vedno so toplejši meseci v letu tisti, ki vam 
ponovno poženejo kri po žilah in v vas vzbudijo tudi nežne želje po ljubezni. Novi 
ali stari, saj ste znani po tem, da sprememb nimate preveč radi. Tudi zato, ker se 

marsikoga in marsičesa hitro naveličate, zato je lažje, če imate tisto, kar je že preverjeno. Nakup, ki ga že 
nekaj časa načrtujete, bo moral še malo počakati. Pa nič hudega, saj se bo na koncu izteklo bolje, kot si 
sploh lahko želite. Nekdo od sorodnikov bo konkretno pomagal.

Dvojčka od 21. 5. do 21. 6.
Naslednje dni boste preživeli veliko bolj mirno, kot ste načrtovali. In to zato, ker 
vas bodo pustili na cedilu. Vsi načrti o bogatem koncu avgustovskega tedna se 
bodo porušili že jutri. Žal pa se bo to obrnilo proti vam, pa čeprav ne boste prav nič 
krivi, saj partnerju zaplet ne bo všeč. Zdelo se mu bo tudi, da ste nekomu preveč 
razkrili vajino življenje, predvsem težave, ki so se kar krepko nakopičile. Tokrat se 

pač ne bosta povsem strinjala v vsem, kar se bo dogajalo, a to še ne bo povod za večje težave v zakonu. 
Denarja, ki ga željno čakate, še ne bo. Čeprav neradi odprete denarnico, jo tokrat boste. Pa ne zase. In to 
z veseljem, brez slabe vesti.

Rak od 22. 6. do 22. 7.
Nekaj prijetnih poletnih dni je pred vami, v njih pa boste bolj kot energijo za delo našli 
priložnosti za lenarjenje in sanjarjenje. Počutili se boste odlično, čeprav vas bo na 
začetku prihodnjega tedna že malce poglodala slaba vest. In zato boste spremenili 
tempo življenja in začeli pospravljati vse tisto, v čemer zaostajate. Pazite le, da ne 
bodo tega vaši najbližji narobe razumeli, saj se naenkrat ne boste več toliko ukvarjali 

z njimi kot v preteklih dneh. Preveč popustljivi ste in preveč pridni, zato jim bo uspelo, da boste slabo vest 
imeli vi in ne oni. Zvezde vam priporočajo, da se družite le s tistimi, ki jim zaupate. Vse druge imejte na 
pravi varnostni razdalji. Niso vredni vaših živcev.

Lev od 23. 7. do 23. 8.
Mnogi, ki ne bodo poznali celotne zgodbe in ozadja vaših odločitev, bodo menili, 
da ste navaden slabič, kar se bo poznalo na več področjih vašega življenja in dela. 
Predvsem boste precej nervozni in brezvoljni. V teh dneh se boste odločili, da boste 
bolj odločni. Ker včasih sami sebe ne prepoznate več, bo vaša reakcija presenetila 
ne le vaše bližnje, ampak tudi vas. Nič čudnega ne bo, če boste izgubili potrpljenje in 

odreagirali burno. Ko se boste hoteli potolažiti, boste verjetno zavili v trgovino. Enostavno se vam bo zdelo, 
da je nakup nujno potreben. Na vašo srečo se bo že kmalu izkazalo, da je res. Ujeli boste pravi trenutek.

Devica od 24. 8. do 23. 9.
Na delovnem mestu bo v naslednjih dneh pravo popočitniško vzdušje, saj bodo za 
večino počitnice že preteklost. Nič čudnega ne bo, če bo vladala panika in strah pred 
jesenjo. Napovedujejo se namreč spremembe, ki se vas osebno ne bodo dotaknile, 
znajo pa vplivati na vaš dosedanji položaj. Zato boste vsaj rahlo zaskrbljeni. Sedaj 
ste si namreč kar lepo postlali, lahko pa se zgodi, da boste morali zgodbo ponoviti. 

Najbolje bo, da modro molčite in počakate na izid dogodkov. Predvsem pa službenih zadev nikar ne 
prenašajte v domače okolje. Partner bi imel hitro vsega čez glavo, saj potrebuje predvsem vašo pomoč. In 
več pozornosti. Da se ne bosta spet odtujila, si vzemite dovolj časa zanj.

Tehtnica od 24. 9. do 23. 10.
Kot kaže, boste ujeli izjemno ugoden trenutek in veliko privarčevali. Tudi kar se dela 
tiče, bodo naslednji dnevi prav tako uspešni. Najbolj srečni pa boste tisti, ki še uživate 
na dopustu. Ker je čas počitnic za večino že preteklost, se boste z veliko vnemo lotili 
načrtov za to jesen. Ideje bodo kar vrele iz vas. Ali jih boste lahko uresničili ali pa 
bodo ostale le na papirju, pa tokrat ne bo le v vaši moči. Škarje in platno bo imel v 

rokah tisti, ki reže denarno pogačo. Presenečeni boste ugotavljali, da je zaslužek, torej denar, spremenil 
tudi nekaj tistih, ki ste jim doslej zaupali. Tolažili se boste, da je zdravje vredno več in to vam bo dobro 
služilo. Tudi stare težave bodo izzvenele.

Škorpijon od 24. 10. do 22. 11.
Ko si boste že oddahnili, se spet ne bo izšlo po vaših željah. Sploh ne boste več 
vedeli, kje in kako bi se lotili nastalega zapleta. Jasno vam je le, da si želite kar 
nekaj sprememb, tako doma kot pri delu. Nimate pa ne volje in ne moči, da bi z njimi 
začeli spreminjati svoj svet. Tokrat boste težko čakali na čudež, ker ga verjetno ne 
bo. Kot tudi ne bo tistega, ki bi vas podprl v vašem razmišljanju. Tudi vaši najbližji 

se znajo obrniti proti vam, če ne boste na glas povedali, kaj si mislite in kaj želite. Ne bodo vas namreč 
prav razumeli. K sreči vam bo vaš šesti čut povedal, kaj se dogaja. Vprašanje je le, ali se boste slepili, ali 
pa mu boste prisluhnili.

Strelec od 23. 11. do 21. 12.
Pripravljeni ste požreti marsikaj in tudi tiho trpeti. A ne dolgo. Če se vam v življenju kaj 
ne izide tako kot bi želeli, kmalu niste več prijazni do okolice. Toda vedno ni potrebno 
vsega povedati na glas, tokrat še posebej ne. Molčite, kakor dolgo bo šlo, saj gre za 
stvar, ki jo morate razrešiti na štiri oči. Če jo seveda želite rešiti. Ljudje so privoščljivi, in 
lahko bi se zgodilo, da bi kdo od vaših nasprotnikov, če boste preveč odkriti, izkoristil 

vašo ranljivost. Ne bo prijetno, ko vam bodo celo glasno povedali, da ste za nastalo situacijo krivi sami. 
Ugriznite se v jezik, saj pravo resnico poznate le vi. In nihče drug. Niti partnerju je tokrat ne boste zaupali. 
Kar bo napaka, ki jo boste že kmalu zelo obžalovali.

Kozorog od 22. 12. do 20. 1.
Za vami je naporen teden, četudi ga mnogi niste preživeli v službi. Veseli bodite, 
saj je pred vami nekaj lepih, sproščenih dni. Čeprav vas bo moral partner v odklop 
od vsakdanjika skorajda prisiliti, boste na koncu ugotavljali, da je tu in tam res 
treba oditi od doma in se popolnoma odklopiti. Tudi od novic in vse sodobne 
elektronske navlake. V naravi se boste ne le sprostili, ampak našli tudi skoraj 

pozabljeno strast do potepanja. Življenje se vam bo vsekakor vsaj za teden dni umirilo, s tem pa tudi 
vi. To se bo poznalo na več področjih, tudi na počutju. Utrujenost in težave z želodcem bodo preteklost. 
V naslednjih dneh pričakujte zanimivo ponudbo, ki zna močno popestriti preostanek leta. Veseli je 
boste, pokazali pa tega ne boste.

Vodnar od 21. 1. do 19. 2.
V veliki dilemi boste. Če boste dobili slab občutek, se raje umaknite. Dobro veste, 
da se je včasih bolje zanesti nase in delati več, kot pa da na koncu niste zadovoljni! 
Ob koncu tedna vas čaka vesela družba. Če si želite ohraniti zvezo, ki je šele dobro 
zaživela, bodite previdni v besedah in dejanjih. Dobro veste, da znate včasih z 
nepremišljenimi besedami zelo prizadeti, črnega humorja pa ne razume prav vsak. 

Kar se financ tiče, se bo stanje počasi začelo izboljševati. To vas bo vsaj malo potolažilo, saj bodo izdatki v 
teh dneh večji, kot ste pričakovali. Pa ne zaradi vaše zapravljivosti. S svojo plačo enostavno ne znate več 
gospodariti. Če boste zategovali pas, ga nikar ne zategnite pri sebi. 

Ribi od 20. 2. do 20. 3.
V naslednjih dneh boste resnično presegli svoje sposobnosti. Kar se odnosov tiče, 
pa je sreča, da vam ljudje zaupajo tudi zato, ker vedo, da jih doslej niste nikoli pustili 
na cedilu. Zato, ker boste precej tečni, pa še sami ne boste vedeli, zakaj. Še je čas, 
da se stvari obrnejo v vašo korist, če se boste hitro otresli tega početja. Tudi kar se 
počutja tiče. V teh dneh boste končno izvedeli, kje delate napako. Oči pa vam ne bo 

odprl zdravnik, ampak prijatelj, ki se mu je nekaj podobnega, kot se sedaj vam, dogajalo pred kratkim. 
Ubogajte njegove nasvete! In uživajte v vsakem dnevu posebej. Skratka, privoščite si miselni odklop! 
Partner bo razumel.

- okraj Šoštanj so 8. avgusta leta 
1945 razdelili na 42 krajevnih 
ljudskih odborov, spadal pa je v 
okrožje Celje; 2. marca leta 1946 
je bil okraj Šoštanj ukinjen ter 
skupaj z okrajem Gornji Grad 
preimenovan v Šaleško–savinjski 
okraj s sedežem v Mozirju, ki je 
bil razdeljen na 41 krajevnih ljud-
skih odborov; predsednik okraja 
je bil Vlado Miklavc, tajnik pa 
Rudi Jesenšek;

- 8. avgusta leta 1998 sta Radio 
Velenje in tednik Kaj v Dravo-
gradu izvedla veliki finale pevske 
prireditve »Poletnih 13«, na kate-
ri je nagrado zlato sonce osvojila 
Velenjčanka Natalija Verboten;

- Jolanda Čeplak je 8. avgusta 
2002 osvojila zlato medaljo na 
evropskem prvenstvu v atletiki 
v Münchnu;

- 9. avgusta 1995 je na območju 
občine Šoštanj že drugič tisto 

poletje divjalo silovito neurje; 
potoki Velunja, Strmina in Sla-
nica so prestopili bregove in pov-
zročili pravo razdejanje; nastalo 
materialno škodo, ki jo je pov-
zročilo neurje, so ocenili na 500 
milijonov takratnih tolarjev;

- avgusta leta 1953 so po načrtih 
arhitekta Otona Gasparija in 
inženirja Stanka Bloudka začeli z 
udarniškim delom graditi velenj-
ski stadion ob jezeru;

- 10. avgusta 1962 se je v velenj-
skem premogovniku zgodila 
huda delovna nezgoda, ki je zah-
tevala življenja štirih rudarjev;

- od 2. do 11. avgusta 1996 je 
v Velenju potekalo svetovno 
prvenstvo Naviga, to je svetov-

no prvenstvo v daljinsko vodenih 
modelih čolnov;

- 14. avgusta 1990 so s krajšo slo-
vesnostjo označili dokončanje 
izgradnje stopnic na Velenjski 
grad; 235 stopnic so s pomočjo 
dijakov velenjske Rudarske teh-
niške in poklicne šole naredili 
delavci Rudarskega praktične-
ga pouka pod vodstvom zdaj 
že pokojnih Draga Bizjaka in 
Valterja Hudournika ter Jožeta 
Žalarja;

- prve povojne volitve v Krajevne 
narodnoosvobodilne svete okraja 
Šoštanj so bile 12. in 15. avgusta 
1945. 

n Damijan Kljajič 

Zgodilo se je … 
od 8. do 14. avgusta
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Velenje, 30. julija – Septembra 
2009 je Velenje dobilo novo avtobu-
sno postajo, nad njo pa prvo gara-
žno hišo v mestu. In že od takrat 
imajo v podjetju Tomaža Ročnika 
Toming Consulting težave z vzdrže-
vanjem reda v njej. Pomagale niso 
niti varnostne kamere v posameznih 
nadstropjih garažne hiše, saj vandali 
vedno najdejo način, da uničujejo, 
ko se jim, verjetno iz dolgega časa, to 
pač zdi »fajn«. Seveda pa to moti ne 
le uporabnike garažne hiše, ampak 
tudi lastnika, ki ima vsa leta veliko 
nepotrebnih stroškov, da uničeno 
nadomesti in popravi. 

»Vandalizem smo doslej poskušali 
preprečiti na veliko načinov. Tovr-
stno stihijsko vedenje je zelo težko 
učinkovito nadzorovati, kaj šele 
permanentno izkoreniniti. Škodo in 
uničenja, ki neprenehoma nastajajo, 

skušamo, kolikor je to v naši moči, 
sproti odpravljati. Prav tako se trudi-
mo ohranjati ta prostor čist in vzdr-
ževan,« so nam povedali v podjetju. 
In dodali, da so žal vsa njihova priza-
devanja zelo hitro izničena, predvsem 

na škodo uporabnikov parkirnih pro-
storov. »Vandalizem je še posebej 
pogost v nočnem času, med vikendi 
in u počitnicami. V tem času se tudi 
občutno povečajo naši stroški vzdrže-
vanja, ki so popolnoma nepotrebni,« 
še izvemo. 

Veliko škode so vandali v zadnjem 
času povzročali na hodnikih, ki vodijo 
do parkomata, tudi dvigalo so prav 
zaradi tega raje »ustavili«. Sedaj so 
se odločili, da bodo uvedli fizično 
varovanje garažne hiše. »Upamo, da 
bo to bolj učinkovito preprečevalo 
nadaljnjo stihijo. Prejšnji mesec smo 
podpisali pogodbo o varovanju z 
družbo Sintal, ki bo izvajala varova-
nje garažne hiše«. Poleg omenjenih 
težav opažajo tudi otežen dostop do 
same garažne hiše zaradi parkirne 
nediscipline. »Tudi za to bomo sku-
šali s povečanim nadzorom pristojnih 
vzpostaviti prvotno in za uporabnike 
garažne hiše ustrezno stanje.« Naj 
jim uspe!

n bš

Garažna hiša ne bo več raj za vandale?

Zagotovo se bodo, če bo uvedba prisotnosti redarjev 
učinkovala, bolje počutili tudi uporabniki garažne hiše nad 
velenjsko avtobusno postajo. Vandali pa se bodo verjetno 

preselili kam drugam.

Prva velenjska 
garažna hiša nad 
avtobusno postajo 
je nenehno tarča 
uničevalcev – Poslej 
jo bodo varovali tudi 
varnostniki

Antonija Meža iz Podkraja 10/a pri Velenju že 
vrsto let pridno obdeluje večji vrt vzdolž krajevne 
ceste. Da bi vsaj delno zaščitila vrt pred vplivi izpu-
šnih plinov in obiskov srn, posadi ob robu njive 
koruzo. To pa očitno nekomu ni všeč in letošnji 
zadnji petek v juliju so ji sredi noči uničili to narav-
no ograjo. Posekati jim je uspelo okrog 80 stebel.

»To se je doslej zgodilo že četrtič. Slišala sem, 
da se je nekdo pripeljal z motorjem in ga ustavil 
na našem malem parkirišču. Sprva sem pomislila 
na krajo bakrenih žlebov. Toda že takoj mi je bilo 

jasno, da je znova na vrsti koruza. Preden mi je 
uspelo videti, kaj se v resnici dogaja, sem z nekim 
predmetom močno zaropotala, da bi jih prestrašila 
in na ves glas rekla,da bom poklicala policijo. To 
jih je očitno prestrašilo, da se je možakar močnejše 
postave odpeljal nazaj v breg, fanta vitke postave pa 
sta stekla po cesti, ki vodi proti Kavčam. Eden se je 
spotaknil na robniku in padel, a se je hitro pobral iz 
zginil v temo, «pove Antonija nekaj dni po dogod-
ku. Seveda je pogumna krajanka Podkraja poklicala 
tudi policijo. To je bilo ob 2:10, policista pa sta se 
pripeljala ob 2:30. Napisali so zapisnik. Svetovala 
sta ji, da namestiti električnega pastirja. Antonija pa 
je nekoliko drugačnega mnenja in pravi: »Če ima 
kdo kaj proti meni, naj pride podnevi in pove, kaj 
želi. To je grozno! To je živa nesramnost.«

n H.J.

Kdo je posekal 
koruzo?

Antonija Meža nekaj dni po dogodku
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	 7.	avgusta	2014TV SPORED

06.10	 Odmevi,	ponov.
07.00	 S	soncem	v	očeh:	Krivda
07.15	 Zgodbe	iz	Školjke:	Bine
07.40	 Fračji	dol,	ris.	nan.
08.05	 Hura	za	Hopka,	ris.	nan.
08.30	 Juvi,	aerobika	za	otroke,	anim.	

ser.
08.40	 Studio	Kriškraš:	Veterinarji
09.05	 Ribič	Pepe,	ponov.
09.25	 V	boju	s	časom,	6/13
09.55	 Male	sive	celice,	tv	kviz
10.40	 Infodrom
10.45	 Kino	Kekec,	V	kavbojkah	skozi	

čas,	nizoz.	film
12.25	 Mladi	Leonardo,	19/26
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.25	 Tednik
14.25	 Prava	ideja!
14.50	 Na	lepše
15.25	 Slovenski	magazin
15.50	 Svizec,	dok.	odd.
16.20	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.15	 Na	vrtu,	tv	Maribor
17.40	 Planet	opičjih	ljudi,	1/2,	dok.	

odd.
18.30	 Ozare
18.40	 Vse	o	Rozi,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.05	 Burton	in	Taylorjeva,	ang.	film
21.30	 Na	poljih	Flandrije,	5/10
22.25	 Poročila,	vreme,	šport
23.00	 Poletna	scena
23.30	 Inšpektor	Banks	(II.),	3/3
01.00	 Ozare
01.10	 Dnevnik,	ponov.
01.55	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.15	 Infokanal

09.20	 Poletna	scena
10.30	 Slovenski	utrinki
11.00	 Slovenci	po	svetu,	tv	Maribor
11.40	 Polnočni	klub:	Prijateljice
13.00	 Kajak-kanu	SP
13.40	 Nogomet,	sp,	tekma	za	3.	

mesto:	Brazilija	–	Nizozemska,	
posn.

16.00	 Kleopatra,	film
20.00	 Nogomet,	prva	liga,	Maribor	–	

Gorica,	prenos
21.55	 Sem	za	vse,	am.	film
23.40	 Na	lepše
00.05	 Zabavni	kanal

07.00	 Oto	čira	čara
07.01	 Chuggington,	ris.
07.10	 Rori,	dirkalnik,	ris.
07.20	 Mojster	Miha,	ris.
07.30	 Dežna	kapljica,	ris.
07.55	 Perla,	ris.
08.20	 Winx	klub,	ris.
08.45	 Pod	košem,	ris.
09.10	 Lego	Chima,	ris.
09.35	 Samuraj,	ris.
10.00	 Hotel	13,	nan.
10.15	 Navodila	za	uporabo,	am.	film
11.50	 Na	trdnih	tleh,	am.	nan.
12.45	 Tv	prodaja
13.00	 Družinski	kamp	razvajencev,	

ang.	ser.
14.00	 Zmenki	milijonarjev,	am.	ser.
14.55	 Zvezda	dizajna,	am.	ser.
15.50	 Pošast	iz	vode,	am.	film
17.50	 Čista	desetka
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Troja,	am.	film
22.55	 Krožna	cesta,	am.	film
01.10	 24ur,	ponov.
02.10	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Miš	maš:	Kaj	so	internetni	

piškotki	
09.40	 Ustvarjalne	iskrice	(29):	

Prijazno	strašilo
09.55	 Oglasi
10.00	 Zverjasec,	gledališka	predstava	

Vrtca	Velenje
10.20	 Popotniške	razglednice:	

Bolgarija
11.20	 Napovedujemo	
11.25	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
11.45	 Videospot	dneva
11.50	 Videostrani,	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Mojca	in	medvedek	Jaka:	Ena	

sama	je	mama
19:10	 Mura	Raba	TV
19.40	 Videospot	dneva
19.45	 Videostrani,	obvestila	
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Novice	tega	tedna
20.20	 Jutranji	pogovori
21.10	 Graška	Gora	poje	in	igra	2013,	

posnetek	1.	dela
23.00	 Skrbimo	za	zdravje:	Okužbe	

dihal	
00.00	 Videospot	dneva
00.05	 Videostrani,	obvestila

07.00	 Živ	žav
sledi	 Mali	kralj,	ris.
07.05	 Nanigugu,	ris.
07.10	 Pravljice	o	zobnih	miškah,	ris.
07.15	 Svet	živali,	ris.
07.20	 Trala	trali,	ris.
07.25	 Manja,	ris.
07.30	 Viki	Vijak:	Ko	je	Brino	sam	dom
07.40	 Poniji	z	Zvezdnega	griča,	ris.
07.50	 Vse	o	Rozi,	ris.
08.00	 Živalski	čira	čara:	Konj,	ris.
08.05	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
08.10	 Larina	zvezdica,	ris.
08.20	 Svetovalka	Hana,	ris.
08.30	 Mucika,	ris.
08.40	 Mili	in	Moli,	ris.
08.50	 Adi	v	človeškem	telesu:	Zakaj	

nadzorujem	gibe,	ris.
08.55	 Zoran	in	Žarko,	ris.
09.05	 Knjiga	o	džungli,	ris.
09.15	 Pokukajmo	na	Zemljo:	Francija,	

ris.
09.20	 Zelo	poseben	dan,	ris.	nan.
09.45	 V	vrtincu,	ris.
09.50	 Pujsa	Pepa,	ris.
09.55	 Pim	in	Pom,	ris.
10.00	 Hura	za	Hopka,	ris.	nan.
10.20	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
10.25	 Kapitan	Sabljezobi,	21/26
10.45	 Prisluhnimo	tišini,	izob.	odd.
11.20	 Ozare
11.25	 Obzorja	duha
12.00	 Ljudje	in	zemlja,	tv	Koper
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.20	 23.	festival	narodnozab.	glasbe:	

Vurberk	2014,	1.	del
15.15	 Tista,	ki	sem	jo	čakal,	franc.	

film
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.15	 Miranda	(II.),	3/5
17.50	 Komisar	Rex,	nan.
18.40	 Mucika,	ris.
18.55	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Vonj	dežja	na	Balkanu,	7/14
20.55	 Intervju:	Robert	Štaba
21.50	 Poročila,	vreme,	šport
22.20	 Poletna	scena
22.45	 Dnevnik	nekega	naroda:	4/8
23.35	 Slovenski	magazin
00.00	 Dnevnik,	ponov.
00.50	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.20	 Infokanal

08.00	 Poletna	scena
09.00	 Slovenski	magazin
09.50	 Turbulenca,	spolnost
10.20	 Ugriznimo	znanost:	Življenje	v	

sladki	in	slani	vodi
10.35	 Glasbena	matineja,	koncert	zmz
13.00	 Kajak-kanu,	sp,	mirne	vode,	

posn.
13.40	 Nogomet,	sp,	finale,	Nemčija	–	

Argentina,	posn.
16.20	 Mozaik	preteklosti,	KUD	

Študent,	50	let,	2.	del
17.30	 V	vesolju	ni	čustev,	šved.	film
18.50	 Okus	po	hitrosti,	dok.	film
19.50	 Žrebanje	Lota
20.00	 Glasbeni	večer,	Stefan	

Milenkovich,	ponovitev
21.40	 Zavedeni	–	resnica	o	NLP-jih,	

dok.	odd.
23.05	 Phil	Collins	in	Motown,	ponov.
23.50	 Amelia,	igrani	film
00.10	 Zmaj,	igrani	film
00.30	 Zabavni	kanal

07.00	 OTO	čira	čara
07.01	 Chuggington,	ris.
07.10	 Rori,	dirkalnik,	ris.
07.20	 Dežna	kapljica,	ris.
07.50	 Perla,	ris.
08.15	 Winx	klub,	ris.
08.40	 Pod	košem,	risanka
09.05	 Lego	Chima,	ris.
09.30	 Samuraj,	ris.
09.55	 Hotel	13,	nan.
10.10	 Skodrana	Suzi,	am.	film
12.05	 Tv	prodaja
12.20	 Wallis	in	Edward,	ang.	film
14.15	 Zmenki	milijonarjev,	am.	ser.
15.10	 Zvezda	dizajna,	am.	ser.
16.05	 Znova	v	koloniji,	am.	film
17.50	 Čista	desetka,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Pod	toskanskim	soncem,	am.	

film
22.05	 Nori	dnevi	v	Alabami,	am.	film
00.15	 Živi	dokaz,	am.	film
02.05	 24ur,	ponov.
03.05	 Zvoki	noči

PONOVITEV	ODDAJ	TEDENSKEGA	
SPOREDA

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Miš	maš:	karate
09.45	 Ustvarjalne	iskrice	(30):	Etui	za	

mobi
10.00	Oglasi
10.05	 Pikin	VTV	studio	(5/2013)
10:40	 2224.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
11.10	 Kultura,	informativna	oddaja
11.15	 Letalski	miting	–	Maribor	

2010	
12:15	 Štrkova	noč,	20	let	ans.	Štrk	–	

2.del	
13.10	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
14.00	 Videostrani,	obvestila	
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Nanovo:	Z	nahrbtnikom	po	Indiji
19.15	 Pop	corn:	Demetra	Malalan,	

Sopranos
20.15	 Vabimo	k	ogledu
20.20	 Jutranji	pogovori
21.10	 Naj	viža:	Sašo	Avsenik,	Franci	

Ocvirk
22.25	 Kmetijski	razgledi	
22.55	 Iz	arhiva	VTV:	Ištar	se	vrača
23.55	 Videostrani,	obvestila

06.50	 Poletna	scena
07.15	 Utrip
07.30	 Zrcalo	tedna
08.00	 Adi	v	človeškem	telesu:	Zakaj	

ponoči	slabo	vidim,	ris.
08.05	 Mali	kralj,	ris.
08.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
08.15	 Pozabljeni	igrači,	ris.
08.20	 Gospodič	Jakob,	ris.
08.25	 Marcelino	Kruh	in	vino,	ris.	nan.
08.45	 Knjiga	o	džungli,	ris.
08.55	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
09.00	 Metka	in	Zverinko	Zver,	ris.
09.05	 Glasbila,	dude,	risanka
09.10	 Infodrom
09.20	 Moja	soba:	Zavod	Janeza	

Levca,	resn.	odd.
09.45	 Enajsta	šola:	Živalski	vrt,	ponov.
10.35	 Delo	v	najtežjih	razmerah,	1/3,	

dok.	odd.
12.00	 Ljudje	in	zemlja
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.50	 Polnočni	klub:	Prijateljice,	

ponov.
15.10	 Dober	dan,	Koroška
15.40	 Marcelino	Kruh	in	vino,	ris.	nan.
16.05	 Studio	Kriškraš:	Veterinarji,	

ponov.
16.35	 Za	devetimi	gorami,	pravljica,	

ponov.
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Poletna	scena,	ponov.
17.45	 Naš	ljubi	traktor,	dok.	feljton
18.05	 Moji,	tvoji,	najini,	16/17
18.40	 Knjiga	o	džungli,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Tednik
20.55	 Čez	planke,	Hrvaška	-	Kvarner
22.00	 Odmevi
22.55	 Poletna	scena
23.20	 Platforma:	Javni	prostor,	ponov.
23.45	 Slovenska	jazz	scena
00.45	 Dnevnik,	vreme,	šport
01.35	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.00	 Infokanal

07.00	 Otroški	kanal
08.45	 Zabavni	kanal
14.50	 Točka,	glasb.	odd.
16.05	 Na	lepše
16.40	 Intervju:	Robert	Štaba
17.45	 Dober	dan,	Koroška
18.15	 Škandalozni	impresionisti,	

frand.	dok.	odd.
19.10	 Točka,	glas.	odd.
20.00	 Vzhodnoberlinska	saga	(I.):	Vse	

za	ljubezen,	3/6
20.50	 Shetlandske	skivnosti,	3/4
22.45	 Točka,	glasb.	odd.
23.35	 Zabavni	kanal

06.00	 Franček,	ris.
06.25	 Spuži	Kvadratnik,	ris.
06.50	 Skrivnostni	ranč,	ris.
07.15	 Lego	Chima,	ris.
07.40	 Samuraj,	ris.
08.05	 Hotel	13,	nan.
08.20	 Tv	prodaja
08.35	 Kamp	razvajencev
09.35	 Tv	prodaja
09.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
10.45	 Tv	prodaja
11.00	 Sila,	nan.
12.00	 Tv	prodaja
12.15	 Vrtinec	življenja,	nan.
13.10	 Princeska,	kan.	serija
13.40	 Nori	dnevi	v	Alabami,	am.	film
15.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Divjakinja,	am.	film
22.00	 24ur	zvečer
22.20	 Modra	naveza,	nan.
23.10	 Rizzoli	in	Isles,	amer.	nanizanka
00.00	 Borgijci,	kanad.	nan.
01.05	 Na	terapiji,	nan.
01.35	 Policijska	družina,	nan.
02.20	 24ur,	pon.
03.20	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.00	 oglasi
10.05	 Miš	maš:	Vzgoja	psov
10.45	 To	bo	moj	poklic:	Fizik,	

meteorolog	(27)
11.15	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.00	 Videospot	dneva
12.05	 Videostrani,	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Regionalne	novice
18.35	 Modri	Jan:	Na	kmetiji
18.55	 Otrok	je	otrok,	gledališka	

predstava	Vrtca	Velenje
19.10	 Oglasi
19.15	 Ustvarjalne	iskrice	(31):	

Jesensko	okrašena	miza	
19:35	 Videospot	dneva
19.40	Videostrani,	obvestila
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Iz	oddaje	Dobro	jutro,	ponovitev
21.00	 Regionalne	novice	
21.05	 Iz	arhiva	VTV:	Naj	viža	stoletja,	

posnetek	2	dela
22.55	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
23.15	 Dotiki	gora:	Kamniško	

sedlo	 	
23.35	 Videospot	dneva
23.40	 Videostrani,	obvestila

06.40	 Poletna	scena
07.05	 Odmevi
08.00	 Adi	v	človeškem	telesu,	ris.
08.05	 Mali	kralj,	ris.
08.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
08.15	 Pozabljeni	igrači,	ris.
08.20	 Gospodič	Jakob,	ris.
08.25	 Marcelino	Kruh	in	vino,	nan.
08.45	 Knjiga	o	džungli,	ris.
08.55	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
09.00	 Metka	in	Zverinko	Zver,	ris.
09.05	 Glasbila,	bobni,	ris.
09.10	 Studio	Kriškraš:	Veterinarji
09.40	 Za	devetimi	gorami,	pravljica
09.50	 Zgodbe	iz	školjke:	Bine
10.35	 Zgodbe	o	razkošju,	2/2
11.55	 Prisluhnimo	tišini,	izob.	odd.
12.25	Gal	v	galeriji,	pravljica
13.00	 Poročila,	vreme,	šport
13.30	 Čez	planke:	Hrvaška	-	Kvarner
14.30	 Obzorja	duha:	Molitev	za	

Egipčanke
15.10	 Mostovi	Hidak
15.40	 Musti,	ris.
15.45	 Larina	zvezdica,	ris.
15.55	 Angelina	balerina,	ris.
16.10	 Ribič	Pepe
16.30	 S	soncem	v	očeh:	Krivda,	nan.
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Poletna	scena,	ponov.
17.45	 3	x	ekstremno,	dok.	feljton
18.10	 Moji,	tvoji,	najini,	17/17
18.40	 Luka,	ris.
18.45	 Pujsa	Pepa,	ris.
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Paradiž	(II.),	5/8
21.00	 Mračna	karizma	Adolfa	Hitlerja,	

3/3
22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
22.55	 Poletna	scena
23.20	 Pričevalci:	Janez	Bitenc
00.20	 Intervju:	Robert	Štaba,	ponov.
01.10	 Dnevnik,	ponov.
02.00	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
02.25	 Infokanal

07.00	 Otroški	kanal
08.45	 Zabavni	kanal
15.45	 Točka,	glasb.	odd.
16.40	 Sam	Sebastian:	Šesti	čut
17.00	 Mostovi	Hidak
17.50	 Žrebanje	Astra
18.00	 Atletika	–	ep,	prenos	iz	Zuericha
21.10	 Brez	repa	in	glave,	franc.	film
22.45	 Točka,	glasb.	odd.
23.30	 Zabavni	kanal

06.00	 Mufki,	ris.
06.05	 Balonar	Oskar,	ris.
06.20	 Franček,	ris.
06.45	 Skrivnostni	ranč,	ris.
07.10	 Lego	Chima,	ris.
07.35	 Power	Rangers,	ris.
08.00	 Hotel	13,	nan.
08.15	 Tv	prodaja
08.30	 Kamp	razvajencev,	ang.	ser.
09.30	 Tv	prodaja
09.45	 Želim	te	ljubiti,	nan.
10.40	 Tv	prodaja
10.55	 Sila,	nan.
11.55	 Tv	prodaja
12.10	 Vrtinec	življenja,	nan.
13.05	 Zmenki	milijonarjev,	am.	ser.
14.00	 Policijska	družina,	nan.
14.55	 Modra	naveza,	nan.
15.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nad.	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Preverjeno
20.50	 Trdoglavci,	nan.
21.40	 24ur	zvečer
22.00	 Modra	naveza,	nan.
22.50	 Rizzoli	in	Isles,	amer.	nanizanka
23.40	Borgijci,	kanadska	nan.
00.40	 Na	terapiji,	nan.
01.10	 Policijska	družina,	nan.
01.55	 24ur
02.55	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Modri	Jan:	Na	kmetiji
09.15	 Otrok	je	otrok,	gledališka	

predstava	Vrtca	Velenje	
09.35	 Ustvarjalne	iskrice	(31):	

Jesensko	okrašena	miza	
09.55	 Oglasi	
10.00	 Iz	arhiva	VTV:	Naj	viža	stoletja,	

posnetek	2.	dela	
11.50	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.40	 Videospot	dneva	
12.45	 Videostrani	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Nanovo:	DIFI	fest	in	S	

preventivo	nad	raka
19.10	 Oglasi
19.15	 Ustvarjalne	iskrice	(32):	Kača	iz	

kravate
19.35	 Videospot	dneva
19.40	 Videostrani,	obvestila	
19.55	Vabimo	k	ogledu
20.00	 Skrbimo	za	zdravje:	Kronična	

obstruktivna	pljučna	bolezen
21.00	 Oglasi
21.05	 2225.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
21.20	 Kultura,	informativna	oddaja
21.25	 To	bo	moj	poklic:	Veterinarski	

tehnik,	veterinar	(28)
21.55	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
22.20	 Mozaik	kulture:	Vrhunec	

festivalskih	dogodkov	Studenec	
2014

22.50	 Velenje,	mesto	rocka:	Res	
nullius

22.30	 Videospot	dneva
23.35	 Videostrani,	obvestila

06.40	 Poletna	scena
07.05	 Odmevi
08.00	 Adi	v	človeškem	telesu,	ris.
08.05	 Mali	kralj,	ris.
08.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
08.15	 Pozabljeni	igrači,	ris.
08.20	 Gospodič	Jakob,	ris.
08.25	 Marcelino	Kruh	in	vino,	ris.	nan.
08.45	 Knjiga	o	džungli,	ris.
08.55	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
09.00	 Metka	in	Zverinko	Zver,	ris.
09.10	 Glasbila,	električna	kitara,	ris.
09.15	 Ribič	Pepe
09.30	 Vetrnica:	Betonski	mešalnik
09.35	 S	soncem	v	očeh:	Krivda,	pon.
09.50	 Svet	živali:	Zebra	Petja,	ris.
09.55	 Čisto	novi	športni	copati,	igrani	

film
10.35	 Madagaskar,	1/3,	dok.	ser.
11.55	 Mračna	karizma	Adolfa	Hitlerja,	

3/3
13.00	 Poročila,	vreme,	šport
13.30	 Tednik
14.30	 Globus:	Gremo	na	svoje
15.10	 Mostovi	Hidak
15.40	 Veliki	malčki,	ris.
15.45	 Male	sive	celice,	tv	kviz
16.30	 Lottina	dobrota,	dok.	film
17.00	 Poročila,	šport,	vreme
17.20	 Poletna	scena
17.45	 Gospa,	ki	z	oblačenjem	slači,	

portret	kostumog.	Alenke	Bartl,	
ponov.

18.40	 Živalski	čira	čara,	ris.
18.45	 Trala	trali,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.05	 Bober,	am.	film
21.35	 Selitev,	igrani	film
22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
22.55	 Poletna	scena
23.20	 Resolucija	1960,	dok.	odd.
00.20	 Dnevnik,	ponov.
01.15	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.35	 Infokanal

07.00	 Otroški	kanal
08.45	 Zabavni	kanal
15.00	 Točka,	glasb.	odd.
15.50	 Evropski	magazin
16.15	 Mostovi	Hidak
16.45	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
17.10	 Na	vrtu,	tv	Maribor
17.55	 Atletika	–	ep,	prenos
22.00	 Žrebanje	Lota
21.05	 Sinovi	Norveške,	koprod.	film
23.30	 Točka,	glasb.	odd.
00.20	 Zabavni	kanal

06.00	 Mufki,	ris.
06.05	 Balonar	Oskar,	ris.
06.20	 Franček,	ris.
06.45	 Skrivnostni	ranč,	ris.
07.10	 Lego	Chima,	ris.
07.35	 Samuraj,	ris.
08.00	 Hotel	13,	nan.
08.15	 Tv	prodaja
08.30	 Kamp	razvajencev,	ang.	ser.
09.30	 Tv	prodaja
09.45	 Želim	te	ljubiti,	nan.
10.40	 Tv	prodaja
10.55	 Sila,	nan.
11.55	 Tv	prodaja
12.10	 Vrtinec	življenja,	nan.
13.05	 Zmenki	miljonarjev,	amer.	serija
14.00	 Policijska	družina,	nan.
14.55	 Modra	naveza,	nan.
15.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nad.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Hišna	varuška,	am.	film
21.55	 24ur	zvečer
22.15	 Modra	naveza,	nan.
23.05	 Rizzoli	in	Isles,	amer.	nan.
23.55	 Borgijci,	kanad.	nanizanka
00.55	 Na	terapiji,	nan.
01.25	 Policijska	družina,	nan.
02.15	 24ur,	ponov.
03.10	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.00	 Oglasi
10.05	 Nanovo:	DIFI	fest,	S	preventivo	

nad	raka
10.45	 2224.	VTV	magazin,	regionalni	

-	informativni	program
11.00	 Kultura,	informativna	oddaja
11.05	 Skrbimo	za	zdravje:	Kronična	

obstruktivna	pljučna	bolezen
12.05	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
12.30	 Videospot	dneva	
12.35	 Videostrani,	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Regionalne	novice
18.35	 Čas	za	nas,	tabornike:	ŠTPM	

2014,	Scoutball
19.10	 Ustvarjalne	iskrice	(33):	

Prijazna	čarovnica
19.30	 Videospot	dneva
19.35	 Videostrani,	obvestila
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Iz	oddaje	Dobro	jutro
21.00	 Regionalne	novice
21.05	 Pop	corn:	Zaklonišče	prepeva
22.05	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
22.30	 Dravograd,	turistična	občina
23:30	 Videospot	dneva
23.35	 Videostrani,	obvestila

06.45	 Poletna	scena
07.10	 Odmevi
08.00	 Adi	v	človeškem	telesu,	ris.
08.05	 Mali	kralj,	ris.
08.10	 Pokukajmo	na	Zemljo,	ris.
08.15	 Pozabljene	igre,	Duhovi,	ris.
08.20	 Gospodič	Jakob,	ris.
08.25	 Marcelino	Kruh	in	vino,	ris.	nan.
08.45	 Knjiga	o	džungli,	ris.
08.55	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
09.00	 Metka	in	Zverinko	Zver,	ris.
09.10	 Glasbila,	Klarinet,	

risanka	
09.15	 Male	sive	celice,	ponovitev
09.55	 Nekega	dne,	dok.	film
10.30	 Skriti	vrh,	dok.	oddaja
12.00	 O	živalih	in	ljudeh,	tv	Maribor
12.25	 Na	vrtu,	tv	Maribor
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.50	 Mostovi	besed,	portret	Vlady	

Kociancich
14.40	 Slovenski	utrinki,	madž.	oddaja
15.15	 Mostovi	Hidak
15.45	 Sončni	mlin,	ris.
15.50	 Adi	v	morju,	ris.
15.55	 Vse	o	Rozi,	ris.
16.10	 Firbcologi,	odd.	za	otroke
16.30	 Najdeni	zaklad,	igrani	film
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Poletna	scena,	ponov.
17.45	 Celica,	dokumentarni	feljton
18.10	 Moji,	tvoji,	najini,	14/17
18.35	 Svet	živali,	Pitonka	Peti,	ris.
18.40	 Bacek	Jon,	ris,
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 Umori	na	podeželju,	4/5
21.35	 Aplavzi
22.00	 Odmevi,	vreme,	šport
22.55	 Poletna	scena
23.20	 Povesti	in	novele	19.	stoletja,	

6/8
00.20	 Dnevnik,	ponov.
00.45	 Slovenska	kronika,	vreme,	šport
01.10	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.30	 Infokanal

07.00	 Otroški	kanal
08.45	 Zabavni	kanal
15.40	 Točka,	glasb.	odd.
16.35	 Evropski	magazin
16.50	 Slovenski	vodni	krog
17.35	 Mostovi	Hidak
18.05	 Učinki	elektromagnetnega	

valovanja,	fr.dok.o.
19.00	 Točka,	glasb.	odd.
19.50	 Žrebanje	deteljice
20.00	 Šport
23.00	 Moja	družina	(XI.),	4/9
23.30	 Točka,	glas.	oddaja
00.20	 Zabavni	kanal

i	06.00	Spuži	kvadratnik,	ris.
06.25	 Skrivnostni	ranč,	ris.
06.50	 Tara,	ris.
07.15	 Lego	Ninjago,	ris.
07.35	 Samuraj,	risanka
08.00	 Hotel	13,	nan.
08.15	 Tv	prodaja
08.30	 Kamp	razvajencev,	ang.	serija
09.30	 Tv	prodaja
09.45	 Želim	te	ljubiti,	nan.
10.40	 Tv	prodaja
10.55	 Sila,	nan.
11.55	 Tv	prodaja
12.10	 Vrtinec	življenja,	nan.
13.05	 Zmenki	milijonarjev,	ameriška	

serija
14.00	 Policijska	družina
14.55	 Modra	naveza,	nan.
15.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur,	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Popolni	umor,	am.	film
22.00	 24ur	zvečer
22.20	 Modra	naveza,	nan.
23.10	 Rizzoli	in	Isles,	amer.	naizanka
00.00	 Borgijci,	kanad.	nan.
01.00	 Na		terapiji,	slov.nan.
01.30	 Policijska	družina,	nan.
02.20	 24ur	zvečer
03.20	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Čas	za	nas,	tabornike:	Škalska	

liga	ka	te	briga
09.45	 Ustvarjalne	iskrice	(25):	

Počitniški	dnevnik
10.15	 Oglasi
10.20	 Pop	corn:	Demetra	Malalan,	

Sopranos
11.20	 Ekološka	samooskrba
12.20	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
12.45	 Videospot	dneva
12.50	 Videostrani,	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Regionalne	novice
18.35	 Mojca	in	medvedek	Jaka:	Samo	

ena	je	mama
19.15	 Ustvarjalne	iskrice	(27):	Pika	

Nogavička
19.30	 Videospot	dneva
19.35	Videostrani,	obvestila
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Popotniške	razglednice:	

Bolgarija
21.00	 Regionalne	novice	
21.05	 Naj	viža:	Sašo	Avsenik,	Franci	

Ocvirk
22.20	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja
22.40	 Iz	arhiva	VTV:	Ištar	se	vrača
23:40	 Videospot	dneva
23.45	 Videostrani,	obvestila

06.40	 Poletna	scena
07.05	 Odmevi
08.00	 Adi	v	človeškem	telesu,ris.
08.05	 Mali	kralj,	ris.
08.15	 Pozabljena	igra,	V	lunaparku,	

ris.
08.20	 Gospodič	Jakob,	ris.
08.25	 Marcelino	Kruh	in	vino,	ris.	

nan.
08.45	 Knjiga	o	džungli,	ris.
09.55	 Minuta	v	muzeju,	ponov.
09.00	 Metka	in	Zverinko	Zver,	ris.
09.10	 Glasbila,	Saksafon,	risanka
09.15	 Firbcologi,	odd.	za	otroke
09.35	 Bela	gospa,	3/3
10.00	 Megabiti	energije,	dok.	odd.
10.35	 Vodni	grob	orjaškega	lenivca,	

dok.	odd.
12oo	 Etiopija:	Adis	Abeba,	dok.	

odd.
13.00	 Dnevnik,	vreme,	šport	
13.50	 Polnočni	klub
15.10	 Mostovi	Hidak
15.45	 Mali	kralj,	ris.
15.50	 Gregor	in	dinozavri,	ris.
16.05	 Ciak	Junior:	Ne	povej	mami
16.15	 Moja	soba:	Zavod	Janeza	

Levca,	resn.	odd.
17.00	 Poročila,	vreme,	šport
17.20	 Poletna	scena,	ponov.
17.45	 Sam	Sebastian:	Šesti	čut
18.05	 Moji,	tvoji,	najini,	10/17
18.35	 Mili	in	Moli,	ris.
18.55	 Vreme
19.00	 Dnevnik,	vreme,	šport
20.00	 23.	fstival	narodnozabavne	

glasbe,	Vurberk	14
21.30	 Na	lepše
22.00	 Odmevi
22.55	 Poletna	scena
23.25	 Polnočni	klub
00.30	 Dnevnik	,	ponoviev
01.20	 Dnevnik	Slovencev	v	Italiji
01.45	 Infokanal

07.00	 Otroški	kanal
08.45	 Zabavni	kanal
12.50	 Točka,	glasb.	odd.
13.35	 Iz	noči	klavirjev,	pianist	Jure	

Goručan,	koncert
14.45	 Na	obisku
15.10	 Ale-Donava-Jadran,	dolina	

Glinščice
17.45	 Mostovi	Hidak
18.15	 Uskoška	dediščina	Bele	

krajine,	dok.	film
19.10	 Točka,	glasb.	odd.
20.00	 Škandalozni	impresionisti,	

franc.	dok.	odd.
20.50	 Stara	nergača,	5/6
21.20	 Materin	sin,	ang.	nad.	2/2
22.10	 Lovci	2,	švedski		film
00.15	 Točka,	glasb.	odd.
01.05	 Zabavni	kanal

06.00	 Skrivnostni	ranč,	ris.
06.25	 Neobičajna	šola,	ris.
07.15	 Lego	Chima,	ris.
07.35	 Samuraj,	ris.
08.00	 Hotel	13,	nan.
08.15	 Tv	prodaja
08.30	 Kamp	razvajencev
09.30	 Tv	prodaja
09.45	 Želim	te	ljubiti,	nan.
10.40	 Tv	prodaja
10.55	 Sila,	nan.
11.55	 Tv	prodaja
12.10	 Vrtinec	življenja,	nan.
13.05	 Zmenki	milijonarjev	amer.	

serija
14.00	 Policijska	družina,	nan.
14.55	 Modra	naveza,	nan.
15.50	 Želim	te	ljubiti,	nan.
16.45	 Sila,	nan.
17.00	 24ur	popoldne
17.10	 Sila,	nan.
17.55	 Vrtinec	življenja,	nan.
18.55	 24ur	vreme
19.00	 24ur
20.00	 Ful	gas	3,	am.	film
21.30	 24ur	zvečer
22.50	 Sanjam	o	Afriki,	am.	film
23.05	 Eurojackpot
23.10	 Sanjam	o	Afriki,	nad.	filma
23.55	 Na	terapiji,	nan.
00.25	 Zapleti	na	poroki,	am.	film
02.00	 24ur,	ponov.
03.00	 Zvoki	noči

08.55	 Napovedujemo
09.00	 Dobro	jutro,	informativna	

oddaja
10.00	 Oglasi
10.05	 Mojca	in	medvedek	Jaka:Samo	

ena	je	mama
10.45	 Naj	viža:	Sašo	Avsenik,	Franci	

Ocvirk
12.00	 Kuhinjica,	izobraževalna	oddaja	
12.20	 Videospot	dneva
12.25	 Videostrani,	obvestila
18.25	 Napovedujemo
18.30	 Regionalne	novice	
18.35	 Miš	maš:	Kaj	so	internetni	

piškotki	
19.20	 Ustvarjalne	iskrice	(28):	

Obešanka	za	vrata
19.35	 Videospot	dneva
19.40	 Videostrani,	obvestila
19.55	 Vabimo	k	ogledu
20.00	 Iz	oddaje	Dobro	jutro
21.00	 Regionalne	novice	
21.05	 Letalski	miting	Maribor	2010
22.05	 Koncert	dalmatinskih	klap,	

ponovitev	1.	dela
23.50	 Videospot	dneva
23.55	 Videostrani,	obvestila

Sreda,  
13. avgusta

Torek,  
12. avgusta

Ponedeljek,  
11. avgusta

Nedelja,  
10. avgusta

Sobota,  
9. avgusta

Petek,  
8. avgusta

Četrtek,  
7. avgusta
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Kdaj - kje - kaj
VELENJE
Četrtek, 7. avgust
7.00	 Kotalkališče	v	Sončnem	parku	

in	Vodni	center	ZOO	station	v	
avtokampu	Jezero

	 	 Kralji	v	Sončnem	parku	–	
Menserola	počitnice

9.00	 Knjižnica	Velenje
	 	 Igralne	urice
9.00		 Mestno	otroško	igrišče
	 	 Poletne	počitnice	na	otroškem	

igrišču
10.00		 Vila	Mojca
	 	 Poletne	počitnice	v	Vili	Mojca
16.00		 Kotalkališče	Velenje	in	Mladinski	

center	Velenje
	 	 Poletje	na	kotalkališču	4102
18.00	 Gostišče	Kavčič	v	Šaleku
	 	 Bridge	turnir:	Razmigajte	svoje	

možgane
20.00	 Atrij	Velenjskega	gradu
	 	 Koncert	Jure	Smirnov	Oštir,	

violina	in	Miha	Smirnov	Oštir,	
klavir	(30.	PKP)

Petek, 8. avgust 
7.00	 Kotalkališče	v	Sončnem	parku	

in	Vodni	center	ZOO	station	v	
avtokampu	Jezero

	 	 Kralji	v	Sončnem	parku	–	
Menserola	počitnice

9.00	 Knjižnica	Velenje
	 	 Igralne	urice
9.00		 Mestno	otroško	igrišče
	 	 Poletne	počitnice	na	otroškem	

igrišču
10.00		 Vila	Mojca
	 	 Poletne	počitnice	v	Vili	Mojca
20.00	 Havana	bar
	 	 Poletje	v	Havana	baru,	DJ	party	z	

DJ	Mrkyjem

Sobota, 9. avgust
8.00	 Ploščad	Centra	Nova
	 	 Kmečka	tržnica	
8.00	 Cankarjeva	ulica
	 	 Bolšji	sejem
10.30	 Travnik	pri	Domu	kulture	Velenje
	 	 Sobotne	lutkarije:	Lutkovna		

predstava	Trije	prašički	(30.	PKP)

Ponedeljek, 11. avg.
7.00	 Kotalkališče	v	Sončnem	parku	

in	Vodni	center	ZOO	station	v	
avtokampu	Jezero

Kralji	v	Sončnem	parku	–	Menserola	
počitnice

9.00	 Knjižnica	Velenje

	 	 Igralne	urice
9.00		 Mestno	otroško	igrišče
	 	 Poletne	počitnice	na	otroškem	

igrišču
10.00		 Vila	Mojca
	 	 Poletne	počitnice	v	Vili	Mojca
16.00		 Kotalkališče	Velenje	in	Mladinski	

center	Velenje
	 	 Poletje	na	kotalkališču	4102
18.00	 Ribiški	dom	ob	Škalskem	jezeru
	 	 Bridge	turnir:	Razmigajte	svoje	

možgane
21.00	 pred	Domom	kulture	Velenje
	 	 Filmska	projekcija:	komedija	

Ljubimci	nad	oblaki	(Zvezde	pod	
zvezdami	2014)

Torek, 12. avgust
7.00	 Kotalkališče	v	Sončnem	parku	

in	Vodni	center	ZOO	station	v	
avtokampu	Jezero

Kralji	v	Sončnem	parku	–	Menserola	
počitnice

9.00	 Knjižnica	Velenje
	 	 Igralne	urice
9.00	 Mestno	otroško	igrišče
	 	 Poletne	počitnice	na	otroškem	

igrišču
10.00		 Vila	Mojca
	 	 Poletne	počitnice	v	Vili	Mojca
10.00	–	12.00	in	16.00	–	19.00
	 	 Travnik	pri	Domu	kulture
	 	 Poletje	na	travniku	–	Torkove	

igrarije:	Moč	barv	(30.	PKP)
16.00	 Kotalkališče	Velenje	in	Mladinski	

center	Velenje
	 	 Poletje	na	kotalkališču	4102

Sreda, 13. avgust
X	 	 Koncert	zasedbe	Čompe	
	 	 je	prestavljen	na	3.	september!
7.00	 Kotalkališče	v	Sončnem	parku	

in	Vodni	center	ZOO	station	v	
avtokampu	Jezero

	 	 Kralji	v	Sončnem	parku	–	
Menserola	počitnice

9.00		 Mestno	otroško	igrišče
	 	 Poletne	počitnice	na	otroškem	

igrišču
10.00	 Knjižnica	Velenje
	 	 Zabavna	sreda:	Čarovniški	nastop	

čarovnika	Boyja
10.00		 Vila	Mojca
	 	 Poletne	počitnice	v	Vili	Mojca
16.00	 Kotalkališče	Velenje	in	Mladinski	

center	Velenje
	 	 Poletje	na	kotalkališču	4102

ŠOŠTANJ
Četrtek, 7. avgust
10.00	 Zbirno	mesto	pred	MS	Šoštanj
	 	 Predstavitev	znamenitosti	

Šoštanja

Petek, 8. avgust 
09.00	 Medgeneracijsko	središče	Šoštanj
	 	 Ustvarjalna	delavnica
11.00	 Zbirno	mesto	pred	Občino	Šoštanj
	 	 Kegljanje

Sobota, 9. avgust
X	 	 Odhod	iz	AP	Šoštanj
	 	 Kriški	podi,	Stenar,	Bovški	

Gamsovec,	Vrh	Planje,	Prisank	
(tura,	zelo	zahtevna	pot)

12.00	 Račji	polotok
	 	 Smallfest	2014,	pričetek	koncert	

ob	19:00

Ponedeljek, 11. avg.
X	 	 Zbirno	mesto	pred	MS	Šoštanj
	 	 Kolesarjenje

Torek, 12. avgust
09.00	 Medgeneracijsko	središče	Šoštanj
	 	 Ustvarjalna	delavnica

ŠMARTNO OB PAKI
Četrtek, 7. avgust
10.00	 Mladinski	center	Šmartno	ob	Paki
	 	 Počitniške	aktivnosti

Petek, 8. avgust
10.00	 Mladinski	center	Šmartno	ob	Paki
	 	 Počitniške	aktivnosti
18.00			Marof	–	Mladinski	center	Šmartno	

ob	Paki
	 	 Pričetek	likovne	delavnice	

''Pogled	vase''	–	delavnica	poteka	
v	sodelovanju	z	JSKD,	ima	že	
osemindvajsetletno	tradicijo,	vodi	
jo	akademski	slikar	Dušan	Fišer

Sobota, 9. avgust
ves	dan	 Marof	–	Mladinski	center	Šmartno	

ob	Paki
	 	 Likovna	delavnica	''Pogled	vase''

Nedelja, 10. avgust
ves	dan	 Marof	–	Mladinski	center	Šmartno	

ob	Paki
	 	 Likovna	delavnica	''Pogled	vase''

Ponedeljek, 11. avg.
ves	dan	 Marof	–	Mladinski	center	Šmartno	
	 	 Likovna	delavnica	''Pogled	vase''
10.00	 Mladinski	center	Šmartno	ob	Paki

	 	 Počitniške	aktivnosti

Torek, 12. avgust
ves	dan	 Marof	–	Mladinski	center	Šmartno	

ob	Paki
	 	 Likovna	delavnica	''Pogled	vase''
10.00	 Mladinski	center	Šmartno	ob	Paki
	 	 Počitniške	aktivnosti

Sreda, 13. avgust
ves	dan	 Marof	–	Mladinski	center	Šmartno
	 	 Likovna	delavnica	''Pogled	vase''
10.00	 Mladinski	center	Šmartno	ob	Paki
	 	 Počitniške	aktivnosti

Lunine mene

10. avgusta, ob 
2.50, prvi krajec

Knjižne novosti

PREDIN, Zoran: Druga 
žena v haremu
Od – Odrasli / 821-992 Potopis

Zoran	Predin	je	slovenski	kantavtor,	ki	
mu	zaradi	njegovih	provokativnih	bese-
dil,	tudi	največji	sovražniki	priznavajo	
duhovito	avtorsko	 izvirnost	 in	 iskrivo	
nekonvencionalnost.	Do	sedaj	je	izdal	32	
avtorskih	albumov	in	3	zbirke	poezije.	
Skladal	je	glasbo	za	filme	in	gledališče,	
se	preizkušal	v	različnih	glasbenih	stilih	
in	nastopal	po	celem	svetu.	Sam	pravi,	
da	najboljše	šele	prihaja	...	Knjiga	Druga	
žena	v	haremu	je	pravzaprav	potopis,	
dnevnik,	pisma	in	zabeležke	avtorja	med	
leti	1969	in	2003.	Kot	pravi	avtor	sam,	
je	napisana	v	duhu	izreka,	da	mora	vsak	
moški	v	svojem	življenju	zgraditi	hišo,	
posaditi	drevo,	zaploditi	sina	in	napisati	
knjigo.	Z	naslovom	pravi,	da	se	je	kar	
nekaj	časa	ubadal,	in	na	koncu	odločil	
za	Druga	žena	v	haremu,	saj	se	z	njim	
poklanja	svojim	reinkarnacijam.	Njegova	
tašča	je	namreč	izračunala,	da	je	bil	v	
enem	svojih	prejšnjih	življenj	druga	žena	
v	haremu.	V	Knjigi	potujemo	z	avtorjem	
vse	od	Maribora,	preko	Zagreba,	Anglije,	
Gruzije	do	poročnega	potovanja	po	Ame-
riki	in	nazaj	domov.	Duhovito,	zabavno	
in	iskrivo.

ZLOBEC, Ciril: Biti 
človek
Od –Odrasli / 821.163.6-1 
Slovensko pesništvo

Ciril	Zlobec	je	pesnik,	pisatelj,	prevajalec	
in	urednik.	Njegova	bibliografija	obsega	
okoli	110	knjižnih	enot.	Od	znamenite	
zbirke	Pesmi	štirih,	skupaj	s	Kovičem,	
Menartom	in	Pavčkom	leta	1953,	je	mini-
lo	šestdeset	let	in	pričujoča	knjiga	Biti	
človek	je	trideseta	avtorjeva	pesniška	
zbirka.	Za	svoje	literarno	delo	je	prejel	21	
slovenskih	in	mednarodnih	nagrad,	v	tujih	
prevodih	je	izšlo	18	knjig	njegove	poezije,	
dva	romana	in	ena	knjiga	esejistike.	Pre-
jel	je	številna	najvišja	domača	in	tuja	odli-
kovanja.	Po	naslovu	sodeč	lahko	bralec,	v	
pesniški	zbirki	Biti	človek,	pričakuje	refle-
ksivno	in	premišljujočo	poezijo,	nekaj	na	
robu	filozofije	–	ontološke	seveda.	Knjiga	
je	posvečena	avtorjevi	hčerki	Varji	(1964-
2007)	in	sinu	Jaši	(1951-2011),	ki	jima	
kliče:	»O	bog,	kako	sta	še	v	meni.«

LORENČIČ, Danaja: Ana 
v meni
Od – Odrasli / 821-94 Spomini

Ana	v	meni	je	iskrena	in	pretresljiva	izpo-
ved	o	življenju	z	anoreksijo,	s	katero	se	je	
avtorica	knjige	spopadala	dobrih	deset	
let.	Danaja	je	pogumno	in	neposredno	
spregovorila	o	svojem	življenju	z	Ano,	kot	
skrajšano	imenujemo	anoreksijo,	resno	
boleznijo,	ki	je	vse	bolj	razširjena	tudi	pri	
nas,	zlasti	med	mladimi	dekleti.	Zanjo	je	

značilna	obsedenost	s	telesno	težo	ozi-
roma	vsesplošen	občutek,	da	moramo	
biti	v	vseh	pogledih	popolni.	Avtorica	
opisuje,	kako	se	je	anoreksija	polastila	
njenega	življenja,	kako	jo	je	prepoznala	
in	se	končno	le	spopadla	z	njo.	Pretre-
sljiva	izpoved	o	doživljanju	anoreksije	iz	
prve	roke	je	odličen	priročnik	za	vse,	ki	so	
ujeti	v	labirintu	motenj	hranjenja	–	knjiga,	
kakršne	pri	nas	še	ni	bilo.	»Napisala	sem	
knjigo.	Tisto,	ki	sem	jo	iskala	na	knjižnih	
policah.	Kjer	je	ne	bi	nikdar	našla.	Ker	
sem	zgodbo,	ki	sem	jo	iskala,	nosila	v	
sebi	več	kot	deset	let.	Knjiga	odkriva,	kaj	
je	anoreksija,	kakšno	je	življenje	z	njo,	
kako	jo	je	mogoče	prepoznati	in	se	spo-

pasti	z	njenimi	uničujočimi	učinki.	Zgodba	
razkriva	najbolj	temačne	globočine	moje-
ga	življenja.	Ni	fikcija,	temveč	refleksija	
mojega	življenja	z	Ano,	kot	skrajšano	
imenujemo	anoreksijo.«

CAPUS, Alex: Léon in 
Louise
Od – Odrasli / 821.311.2 
Družbeni roman

Sodobni	švicarski	pisatelj	Alex	Capus	
(1961)	 je	nekaj	 let	delal	kot	novinar,	
kasneje	se	 je	povsem	posvetil	pisate-
ljevanju.	Je	predvsem	romanopisec,	a	
tudi	avtor	kratkih	zgodb	in	pripovedi	(in	
enega	stripa).	Za	svoje	delo	je	bil	večkrat	
nagrajen.	Kakor	mnoga	Capuseva	dela	
je	tudi	roman	Léon	in	Louise	naslonjen	
na	resnične	dogodke	in	zgodbe	resničnih	
oseb.	Le	da	si	pisatelj	tokrat	ni	izbral	uso-
de	kakšne	znamenite	zgodovinske	oseb-
nosti,	temveč	nekaj	ključnih	trenutkov	v	
življenju	svojega	deda	po	očetovi	strani,	
ki	je	doživel	in	preživel	dve	svetovni	vojni:	
kot	mladenič	prvo	v	Normandiji	 in	kot	
družinski	oče	drugo	v	okupiranem	Pari-
zu.	V	ospredju	romana	je	zgodba	o	veliki,	
skoraj	sedemdeset	let	trajajoči	ljubezni	
med	avtorjevim	dedom	Léonom,	in	Louise,	
žensko,	katere	obstoj	je	dedova	družina	

štela	za	njegovo	skrivnost.	Roman	se	zač-
ne	z	dedovim	pogrebom,	na	katerem	se	v	
cerkvi	zbere	zavidljivo	število	njegovih	
otrok	in	vnukov	ter	njihovih	najbližjih.	
Vse	poteka	v	skladu	s	pravili	in	običaji,	
potem	pa	vstopi	oseba,	 zaradi	katere	
vsi	obnemijo,	se	med	seboj	spogledajo	
in	si	začnejo	šepetati:	»Je	to	ona?	Je	to	
res	ona?«	Da,	seveda,	ta	urna	in	drobna	
gospa,	ki	prihiti	h	krsti	in	poljubi	deda,	
pomenljivo	pozvončklja	s	kolesarskim	
zvončkom,	potem	pa	odbrzi	 iz	cerkve,	
je	Louise,	dedova	skrivnostna	ljubimka.	
Ljubezen	v	času	svetovnih	vojn,	roman	
o	dvajsetem	stoletju.	Léon	in	Louise	je	bil	
leta	2011	nominiran	za	ugledno	nemško	
knjižno	nagrado.	Lepa	zgodba	o	lepi	ljube-
zni	v	grdih	časih.

JELLOUSCHEK, 
Hans: Pozornost v 
partnerstvu
Od – odrasli / 159.9 
Psihologija

Hans	Jellouschek	je	zakonski	terapevt,	
psihoterapevt,	avtor	več	knjig	ter	uči-
telj	transakcijske	analize	in	sistemsko	
integrativne	 terapije	za	pare.	V	knjigi	
Pozornost	v	partnerstvu	se	sprašuje	ali	
sta	partnerja	dovolj	pozorna	drug	do	dru-
gega?	Kaj	daje	globino	skupnemu	življe-
nju?	Za	to	je	potrebna	le	njuna	iskrenost.	
In	potem	pripravljenost,	da	izstopita	iz	
morda	 začaranega	 kroga	 nepozorno-
sti.	Biti	zares	pri	sebi	in	pri	drugem.	Ta	
izmenična	igra	omogoča	partnerjema,	da	
ostaja	njuna	zveza	živa	ter	ohranja	trajno	
globino.	To	je	bistvo	vsakega	odnosa.	
Uriti	se	v	pozornosti	v	partnerstvu	ter	
jo	negovati,	pomeni	odkrivati,	kaj	je	za	
drugega	 in	 zame	 pomembno,	 pri	 tem	
pa	se	ne	takoj	prepusti	ocenjevanju.	Ta	
izkušnja	je	koristna	za	skupno	življenje	v	
paru.	Z	veliko	praktičnimi	primeri	iz	svoje	
svetovalne	prakse	in	s	številnimi	navodili	
za	vadbo	pozornosti	avtor	prikazuje,	kako	
se	posvečati	tej	umetnosti.

n Brina Zabukovnik Jerič

CITY CENTER Celje
•	 četrtek,	7.8.,			od	14.00	

-19.00,	Biotržnica
•	 petek,	8.8.,		od	14.00	Kmeč-

ka	tržnica
•	 Nedelja,	10.8.,	ob	11.00	

Pravljične	urice,	Veliko	tek-
movanje	v	kakcih

•	 do	15.8.	Ustvarjalni	natečaj	
in	razstava	OŠ	Celje	»Nogo-
metno	prvenstvo	v	Braziliji	
2014			

•	 Vsak	dan	vabljeni	na	KAR-
TING	na	vrhnje	parkirišče!

•	 Vsak	dan	v	tednu	Praznujte	
rojstni	dan,	pokličite	425	
12	54	ali	se	oglasite	na	Info	
točki

KINO VELENJE • SPORED
KINO V VELIKI IN V MALI 
DVORANI HOTELA PAKA: 

VROČI POSNETKI 
Sex	Tape	(ZDA)	Komedija,	90	
minut.	Režija:	Jake	Kasdan.	
Igrajo:	Cameron	Diaz,	Jason	
Segel,	Rob	Corddry,	Ellie	Kem-
per,	Rob	Lowe,	Jolene	Blaloc	
Randall	Park,idr.

Petek, 8. 8., ob 20.45
Sobota, 9. 8., ob 21.00 
Nedelja, 10. 8., ob 18.00
Režiser	hudomušne	komedije	
Huda	 učiteljica	 predstavlja	
pikantno	 zgodbo	 o	 zapeljivi	
Annie	in	zabavnem	Jayu,	ki	sta	
po	desetih	letih	zakona	in	dveh	
otrocih	izgubila	nekdaj	neusta-
vljivo	strast	do	seksa.	Nekega	
večera	Annie	dobi	idejo,	da	bi	se	
posnela	med	posteljnimi	igricami	
in	res	preživita	nepozabno	vročo	
noč.	Na	njuno	grozo	naslednje	
jutro	ugotovita,	da	sta	posnetek	
pomotoma	poslala	vsem	najbliž-
jim	prijateljem	in	sorodnikom,	

zato	se	začne	zabavna	in	boleča	
misija,	kako	preprečiti	sramoto	
razkritja	njunih…...

HERKULES
Hercules	(ZDA)	Akcijska	pusto-
lovščina,	98	minut.	Režija:	
Brett	Ratner.	Igrajo:		Dwayne	
Johnson,	Ian	McShane,	Rufus	
Swell,	Joseph	Fiennes,	Peter	
Mullan,	John	Hurt,	Irina	Shayk,	
Rebecca	Ferguson,	idr.

Petek, 8. 8., ob 22.30
Sobota, 9. 8., ob 19.00 
Nedelja, 10. 8., ob 20.00
Režiser	akcijskih	uspešnic	Ful	
gas	in	Možje	X:	Zadnji	spopad	
predstavlja	novo	filmsko	adap-
tacijo	zgodbe	o	 legendarnem	
mitološkem	 junaku	 Herkulu.	
Starogrški	polbog	si	po	opra-
vljenih	dvanajsterih	junaštvih,	
med	katerimi	se	je	moral	soočiti	
s	številnimi	pošastmi	in	ubijal-
skimi	stvori,	želi	mirnega	in	obi-
čajnega	družinskega	življenja.	
Vendar	mora	znova	poprijeti	za	

meč,	ko	ga	za	pomoč	zaprosita	
traški	kralj	in	njegova	hčerka,	
da	bi	premagali	tiranskega	voja-
škega	vodjo	in	njegovo	vojsko	
nadnaravnih	bojevnikov.

AVIONI 2:  
V AKCIJI 3D
Planes:	Fire	&	Rescue	(ZDA)	
Animirana	družinska	komična	
pustolovščina,	85	minut.	Reži-
ja:		Roberts	Gannaway
Glasovi:	Rok	Kunaver,	Primož	
Ranik,	Jan	Bučar,	Saša	Pavkin,	
Niko	Goršič,	Primož	PirnatTina	
Gorenjak,	idr.

Petek, 8. 8., ob 19.00 3D
Nedelja, 10. 8., ob 16.00 3D 
– otroška matineja
Svetovno	znani	nebesni	dirkač	
Praško	po	zmagi	na	tekmi	Krila	
okrog	sveta	izve,	da	zaradi	težav	
z	motorjem	ne	sme	več	dirkati.	
Odloči	se	za	službo	reševalca	
v	družbi	izkušenih	gasilskih	in	
reševalnih	helikopterjev,	letal	in	
vozil.	Med	napornim	treningom	

Praško	preko	zabavnih	nezgod	
spoznava,	kako	mora	leteti	in	
ravnati	pravi	reševalec,	vendar	
še	vedno	ne	vzbuja	pravega	spo-
štovanja	med	kolegi.	Možnost	za	
dokazovanje	letalskega	znanja	
in	pravega	poguma	se	ponudi,	
ko	v	bližini	izbruhne	velikanski	
gozdni	požar.

LJUBIMCI NAD 
OBLAKI  
Los	Amantes	Pasajeros	(Špani-
ja)	Komedija,	90	minut.	Režija:	
Pedro	Almodóvar.	Igrajo:	
Penélope	Cruz,	Antonio	Bande-
ras,	Paz	Vega,	Blanca	Suárez,	
Lola		Duenas,	Javier	Cámara,	
Hugo	Silva,	idr.	

Ponedeljek, 11. 8., ob 21.00 
– Zvezde pod zvezdami pred 
Domom kulture Velenje
(v	primeru	slabega	vremena	v	mali	dvorani	
Kina	Velenje)

Španski	režiser	filmov	Govori	

z	 njo	 in	 Vrni	 se	 predstavlja	
zabavno	zgodbo	o	letalu,	ki	se	
pokvari	na	poti	proti	Mehiki,	zato	
je	prisiljeno	krožiti	nad	Španijo,	
dokler	reševalci	ne	pripravijo	
letališča	za	pristanek	v	sili.	Ker	
za	moralo	na	letalu	skrbi	troji-
ca	čudaških	stevardov,	krmilo	
upravlja	nepredvidljivi	pilotski	
tandem,	potniška	kabina	pa	je	
polna	obešenjaških	karakterjev,	
se	negotovo	čakanje	visoko	na	
nebu	spremeni	v	nepričakovani	
karneval	 smeha,	 joka,	 ljube-
zenskih	avantur	in	neukrotljive	
zabave.	

Naslednji vikend, 
od 15. 8. do 18. 8. 
napovedujemo: 
komedijo	ŠEF,	družinsko	komič-
no	pustolovščino	ANTBOY,	ZF	
pustolovščino	NEVERJETNI	
SPIDERMAN	2,	ter	v	Zvezdah	
pod	zvezdami,	v	ponedeljek,	
18.8.	ob	21.00	ob	domu	kultu-
re	romantično	dramo		OKUS	PO	
LJUBEZNI.

V pričakovanju 45. Lučkega dne
Ta konec tedna bodo vse poti vodile v Luče. Kulturno obarvani dogodki, športni turnirji 

in zabava do jutranjih ur. Tradicionalna prireditev, ki bo višek doživela v naslednjih dneh, 
bo obiskovalcem v petek postregla z mnogimi športnimi prireditvami, otvoritvijo Vlcarske 
bajte, druženju ob kuhanju golaža in za konec rokersko obarvana noč z Orleki. Komaj  bo 
po neprespani noči sonce vzšlo, se bodo ljubitelji gora povzpeli na Križevnik in Veliki vrh, 
najmlajše pa boste v sobotnem dopoldnevu lahko zaposlili v ustvarjalnih delavnicah, in 
prav tako kot dan prej bo po dnevu, polnem zanimivih dogodkov za še tako izbirčne, sledil 
zabavni večer z ansamblom Slovenski zvoki. Z budnico se bodo nato Lučani prebudili v 
nedeljsko jutro, ki ji bo sledilo pritrkavanje iz farnega zvonika in streljanje z možnarji. Na 
ta dan si bo moč ogledati stare, že skoraj pozabljene šege in navade, ki jih bodo prikazali na 
prireditvi »Od štanta do štanta.« 45. Lučki dan se bo v večernih urah zaključil s sprehodom 
z baklami po poti čez Breznico.

n Irena Budna

Koncert izjemnih 
glasbenih talentov 

Velenje, 7 avgusta – Nocoj ob 20. uri se bosta v atriju 
Velenjskega gradu predstavila domačina, brata Jure 
in Miha Smirnov Oštir. Starejši Miha je študent 3. 
letnika klavirja na Akademiji za glasbo v Ljubljani, 
mlajši Jure pa je izjemno, z odliko, zaključil študij na 
Konservatoriju za glasbo in balet v Ljubljani in kot 
redek izbranec nadaljuje študij na prestižni Kraljevi 
akademiji za glasbo v Londonu. Na koncertu se bosta 
predstavila s popularnim in poslušljivim programom 
mojstrov violinske glasbe.

n
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RADIO VELENJE

ČETRTEK, 7. avgusta   6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 
6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije 
- poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni 
utrip; 8.00 Iz policijske beležnice; 8.30 Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.30 
Poročila; Nasveti olimpijskega komiteja Slovenije; 10.00 Na svidenje; 14.00 
Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 
Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Zdravniški nasveti; Erosov 
kotiček; 18.00 Frekvenca mladih; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje

PETEK, 8. avgusta  6.00 Pozdrav in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Poročilo Avto moto 
zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.00 Šport; 8.30 
Poročila; 9.00 Gospodarski utrip; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 
Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 
Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Minute za kulturo; 17.00 Glasbene novo-
sti; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

SOBOTA, 9. avgusta  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 
8.00 Polepšajmo si sobotno jutro; 8.30 Poročila; 9.00 Skriti mikrofon; 9.30 
Poročila; Izbor pesmi tedna; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na 
današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Minute 
za kulturo; 18.00 V imenu Sove (vmes ob 18.30 Poročila); 19.00 Na svidenje.

NEDELJA, 10. avgusta  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 8.00 Duhovna iskanja; 8.30 Poročila; 8.45 
Današnji kulturni utrip; 9.00 Poglejmo v zvezde; 9.30 Poročila; 10.00 Na svi-
denje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; Čestitke; Nedeljsko popoldne 
na Radiu Velenje; 16.00 Glasbene novosti; 16.30 Poročila; 17.30 Minute z 
domačimi ansambli; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

PONEDELJEK, 11. avgusta   6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - poro-
čilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 
Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.00 107,8 Zanimivosti; 9.30 Poročila; 10.00 
Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 
Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Ponedeljkov 
šport; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

TOREK, 12. avgusta  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije Avto moto zveze Slovenije; 
7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 Poročila; 9.00 Kmetijski 
nasveti; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji 
dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 
17.00 Naši kraji in ljudje; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

SREDA, 13. avgusta  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 
6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informaci-
je Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 8.00 Težava je vaša, rešitev je 
naša; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji 
dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 
17.00 Vi in mi; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

Nagradna križanka Mestne Knjižnice Velenje

Center Nova
Šaleška cesta 19, Velenje

Telefon 03 898 25 50
www.knjiznica-velenje.si

Popestrite si čas dopustov in počitnic z dobro 
knjigo. Poletje je čas, da v roke vzamete zani-
mivo, a tudi uporabno knjigo, saj znanja nikoli 
ni preveč.

TUDI PO INTERNETU  
V KNJIŽNICO! 

Z geslom MOJA KNJIŽNICA si 
lahko urejate v knjižnici:

• izposojo
• podaljšanje
• rezervacije
• naročila e-knjig

Več lahko preberete na  
www.knjiznica-velenje.si

 Knjige so za dušo,  
kar je hrana za telo.  
(italijanski pregovor)

Rešeno križanko pošljite najkasneje do 18. 
avgusta  na naslov: NAŠ ČAS, d.o.o., Kidričeva 
2a, 3320 Velenje, s pripisom »MESTNA KNJI-
ŽNICA  VELENJE«. Izžrebali bomo tri  knjige 
– Karel Destovnik Kajuh.

ONESNAŽENOST ZRAKA
V tednu od 28. julija do 3. avgustaniso povprečne dnevne koncentracije SO

2
, 

izmerjene v avtomatskih merilnih postajah na območju mestne občine Velenje, 
občine Šoštanj in občine Šmartno ob Paki, nikjer presegale mejne 24-urne 
koncentracije 125 mikro-g SO2

/m3 zraka.

MEDOBČINSKA INŠPEKCIJA, REDARSTVO IN VARSTVO OKOLJA
obdelava: AMES, d. o. o., Ljubljana

MAKSIMALNE URNE KONCENTRACIJE SO2
od 28. julija do 3. avgusta (v mikro-g SO

2
/m3 zraka)

mejna vrednost: 350 mikro-g SO2
/m3  zraka

Vabimo vas na

12. rekreativni kolesarski
maraton Zelene Doline,

ki bo v soboto, 30. avgusta 2014.

www.zelenedoline.si

Več informacij:

MESTNA KNJIŽNICA 
VELENJE vas v poletnem 
času vabi:
• vsak ponedeljek, sredo in petek  

od 8. do 15. ure
• vsak torek in četrtek od 8. do 

19. ure.



23

Naš  čas, 7. 8. 2014, bar ve:  CMYK,  stran 23

7. avgusta 2014  OBVEŠČEVALEC

DEŽURNI telefon za pomoč 
alkoholikom. 
Gsm: 031 443 365 (AA)

RAZNO
CEPLJENA bukova drva, suha,  
prodam. Gsm: 031 517 415

PRIDELKI
REFOŠK, rose, savinon in muškat – 
klet Čehovin, prodam.  
Gsm: 031 749 671

JABOLČNIK,  račja jajca, domači kis, 
borovničevec, medenovec in več vrst 
žganja, prodam. Gsm: 041 687 371.

NUDIM
SAMI BREZPLAČNO odpeljemo sta-
ro železo, kmetijske stroje, razne peči. 
Golijan Miladin, s. p., Velenje.  
Gsm: 040 465 214.

STIKI-POZNANSTVA
ŽENITNA posredovalnica »Zaupanje« 
za različne starosti. Leopold Orešnik, s. 
p., Dolenja vas 85, Prebold,  

gsm: 031 836 378

ŽIVALI
PRODAJA nesnic v nedeljo, 10. 8., 
od 8. do 8.30, v Šaleku. Tel.: 02 8761 
202, gsm: 041 442 162
DVA BIKCA, križana, mesni tip, pro-
dam. Gsm: 041 693 313
PRAŠIČE najboljše mesnate pasme 
za dopitanje, prodam. Možna dostava. 
Fišar gsm: 041 619 372
DVE MLADI kozi in 2000 kom strešne 
opeke Trajenka (lepo ohranjena) pro-
dam. Cena po dogovoru.  
Gsm: 041 619 671

mali OGLASI

ZDRAVSTVENI 
DOM VELENJE
OBVESTILO
Spoštovane zavarovanke, spoštovani 
zavarovanci, obveščamo vas, da je 
tel.: 112 rezervirana za službo nujne 
medicinske pomoči. Na to telefonsko 
številko pokličite SAMO V NUJNIH 
PRIMERIH, ko je zaradi bolezni ali 
poškodbe ogroženo življenje in je 
potrebno takojšnje ukrepanje ekipe za 
nujno medicinsko pomoč. Pogovore 
na tej številki snemamo. Za informa-
cije v zvezi z reševalno službo kličite 
na telefonsko številko 8995-478, 
dežurno službo pa na 8995-445.

LEKARNA VELENJE
Lekarna Center Velenje, Vodnikova 
1. Izdaja nujnih zdravil in zdravil na 
recepte, predpisane istega dne. Ob 
nedeljah in državnih praznikih je 

organiziran odmor za kosilo od 13.00 
do 14.00, telefon 898-1880.

ZOBOZDRAVNIKI
(Dežurna zobna ambulanta ZD Vele-
nje, Vodnikova 1, Velenje od 8. do 12. 
ure). 9. 8. in 10. 8. – Daša Buršič, 
dr. dent. med.

VETERINARSKA 
POSTAJA ŠOŠTANJ
Tel.: 03 8911 146, dežurni gsm 
031/688-600.
Delovni čas Ambulante v Šoštanju, 
Kajuhova 13: ponedeljek, sreda, 
petek 7.30 - 9.00
torek, četrtek 12.00 - 14.00 
Delovni čas Ambulante v Velenju, 
Cesta talcev 35: ponedeljek - petek 
7.30 - 18.00, sobota 8.00 - 12.00

DEŽURSTVA

Upravna enota Velenje
POROKE
Marušić Peter, Šaleška cesta 19, 
Velenje in Avberšek Špela, Lopatnik 
12, Velenje.

SMRTI
Brdnik Ivan, roj. 1933, Vitanje, Graj-
ski trg 26; Vajdl Anton, roj. 1938, 

Šoštanj, Bele vode 63; Ferk Milan, roj. 
1953, Ravne na Koroškem, Javornik 
53; Strojanšek Alojzija, roj. 1933, Bra-
slovče, Podvrh 30; Terbovšek Franči-
šek, roj. 1925, Gornji Grad, Florjan pri 
Gornjem Gradu 9; Pogorelčnik Jožef, 
roj. 1949, Velenje, cesta Talcev 18.

GIBANJE PREBIVALSTVA

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame,  
stare mame, prababice, tašče in sestre

STANISLAVE JELEN
iz Laz

13. 6. 1929 – 30. 7. 2014

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in vso nudeno 

pomoč. Hvala gospodu župniku Mazeju, govorniku g. Kolarju, 
domačim pevcem, pogrebni službi Usar in vsem, ki ste jo v tako 

velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Ni res, da je odšla …
Nikoli ne bo!
Ujeta v naša srca,
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak
spremljala v tišini.

• Hišo  v dveh etažah v Paški 
vasi 140 m2, zgrajeno 2009, 
540 m 2 zemljišča. 
Cena 165.000 evr.

• Hišo v treh etažah v Lipju na 
sončni legi, 180 m2, zgrajena 
1987, 669 m2 zemljišča. 
Cena 149.000  evr

14. KULTURNI POLETNI FESTIVAL 

STUDENEC 2014

Informacije in nakup vstopnic preko telefona in spleta:

051 / 61 61 51(Marjana), 051 / 61 41 41(Urša)

www.studenec.net

Poletno gledališče Studenec
PREDSTAVE: 31. julij, 1., 2., 7., 8., 9., 10., 

14., 15., 16. avgust
Vse predstave ob 21. uri

Domača gledališka predstava s petjem - KOMEDIJA 

Avtor: Roman Končar, priredba in režija: Alojz Stražar,  
glasbeni producent: Slavko Avsenik ml.

Cena vstopnice: 
odrasli 15 € 
otroci 10 € 

nedeljske predstave: 
popust 2 €

Domača gledališka predstava s petjem - KOMEDIJA 

Avtor: Roman Končar, priredba in režija: Alojz Stražar,

VESELICA
V DOLINI TIHI

Naš �as - oglas Studenec 31-7 in 7-8.indd   1 27.7.2014   10:13:09 Nagrajenci nagradne križanke  Gostilna pri Kumru, 
objavljene v tedniku Naš čas,  
24. 7., so:

1. nagrada nedeljsko kosilo: TOMO BELAVIČ, Metleče 23, Šoštanj
2. nagrada pizza: MARJANA KREMER, Dušana Kvedra 9, Velenje
3. nagrada savinjski žlinkrofi,  KLEMEN ČREP, Lokovica 136 e, Velenje

Nagrajenci naj se s potrdilom oglasijo v Gostilni pri Kumru v Ljubnem ob 
Savinji, ki je odprta od torka do sobote od 8. - 22. ure, nedelje in prazniki pa od 
9. - 22.ure.Tel.: 03 838 13 50

Poišči 10 razlik!

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega očeta, dedka in pradedka

ANTONA VAJDLA
 iz Belih Vod

6. 1. 1938 - 26. 7. 2014

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, ga podpirali v času 
bolezni, darovali cvetje, sveče in izrekli sožalje.

Posebno se zahvaljujemo sosedom in družinama Bačovnik za vso 
pomoč in podporo. Iskrena zahvala tudi  Pogrebni službi Usar in 
g. župniku msgr. Jožetu Pribožiču za opravljen pogrebni obred.

Žalujoče hčere Magda, Irena in Tatjana z družinami

Zapel je zvon, 
 tebi v slovo ...
Poln bolečin,  
ostaja spomin,
ostaja praznina,
molk in tišina ...
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Tokratni flosarski praznik na 
Ljubnem ob Savinji je trajal kar ves 
teden; kot je bilo slišati, se je tam 
okrog delo skoraj ustavilo. Nekaj 
zaradi številnih ljudi, angažiranih 
pri organizaciji in izvedbi številnih 
prireditev, nekaj pa jih je uživalo v 
prazniku ob zabavi in napornem 

sproščanju za šanki. A je vse mini-
lo, tudi tistim, ki jim je bil to posel 
in jim je navrgel nekaj cekinov. 
Mnogi pa so svoje vloge opravili 
tudi – in kot že vrsto let, povsem 
prostovoljno. 

Nedeljska etnografska povorka 
na temo žito in kruh, s katero se 

je pričela ena najlepših turistično-
-zabavnih poletnih prireditev v 
Sloveniji na Ljubnem ob Savinji, je 
privabila množico gledalcev iz širše 
Zgornje Savinjske in Šaleške doli-
ne ter Slovenije. Precej je bilo tudi 
tujih gostov, ki ta čas dopustujejo v 
teh krajih. V lepem vremenu v senci 

dreves in velikanskega šotorišča v 
Vrbju se je dogajalo, da skoraj ni 
bilo mogoče vsega pospremiti. A 
so še najbolj pritegnili flosarji, ki 
so udrli (nekoliko oskubljen) flos, 
se popeljali kakšnih sto metrov po 
Savinji in nato oprali glavo mlade-
mu »smrduhu«, pripravniku za lju-
benskega flosarja »zelencu« Maticu 
Jeraju Šintiju iz Okonine. Potem 
ko so po enournem petju motornih 
žag, s katerimi so kiparili umetniki, 
le-te odložili, je začel svoj zabavni 
program s koncertom ansambel 
Spev, ki je za veliki finale uprizoril 
še Flosarsko noč.

Etnografska 
predstava Žito

Žito in kruh! Čeprav morda 
nekaterim gledalcem ni bilo všeč, 
da izjemno dobro pripravljena 
povorka s prikazi domačih opravil 
na Ljubnem in okoliških zaselkih 
ni bila več maratonsko dolga in vse-
mogoče pisana z vsem, s čimer se 
tamkajšnji domačini ukvarjajo, je 
bilo več tistih, ki so pritrdili zasnovi 
letošnje organizacije tega dela 54. 
tradicionalne prireditve. Tokratni 
sprevod s prikazi pridelave žita in 
povezanih del na kmetijah v zvezi 
s kruhom je bila traktorska povorka 
s prikazi različnih del in druženja 
krajanov vasi in zaselkov Savina, 
Ter, Mrzli Vrh, Radmirje, Primož 
in Planina ter nekaterih drugih, ki 
so tudi kasneje na prireditvenem 
prostoru prikazovali stare šege, 

povezane z delom na kmetijah, na 
polju, in zgodbo od setve, žetve, 
mlačve in veselja po opravljenem 
trdem delu.

Udiranje flosa že 
skoraj rutina

Na postavljenih stojnicah so 
tamkajšnja društva vabila po naku-
pu domačih dobrot in izdelkov 
domače umetnostne obrti, mede-
nih pridelkov in kulinarike. A se je 
največ radovednežev zbralo prav 
ob vdiranju dveh flosov, enega 
manjšega za flosarski podmladek. 
Na ho-ruk, ki ga je, kar nekajkrat, 
zavpil starešina, so zvezane priz-
me le spravili v vodo, kamor je 

čofnil tudi malce »preutrujen« flo-
sar. Klel je on sam ter tudi glavni 
krmaniš Martin Juvan Čuks, ki je 
še vedno zvezda med domačimi in 
evropskimi flosarji. Ko je zadrgnil 
štrik okrog vesla, sta po zelenka-
sti vodi zdrsnila največji, nato še 
manjši flos. Za novega splavarja 
so izbrali 23-letnega Okoninčana 
Matica Jeraja, ki si je moral trdo 
prislužiti uradni flosarski stan. Ko 
so mu s škafom Savinje skozi sito 
oprali glavo, je prisegel, da bo trdo 
garal, z eksom litra rdečega vina pa 
je podpisal izjavo, da bo spoštoval 
flosarske postave. Ob strani mu je 
stal boter Marjan Žveplan, ki je ves 
ceremonial izdatno »požveplal« s 
sponzorskim denarcem.

n Jože Miklavc

Privlačen flosarski praznik 
Narodopisna povorka s sporočilom o žitu in kruhu – Martin Juvan Čuks še vedno »glavni« 
krmaniž ljubenskih flosarjev

Ustvarjali iz lesa
V okviru osrednjega prazničnega dne na ljubenski 

flosariji se je v ustvarjalni kiparski delavnici pomerilo 
pet rokohitrcev z motorno žago in presenetljivo 
natančna kiparka Helena Rismondo iz Valburge 
pri Smledniku. Med moškimi so ustvarjali Dejan 
Kastelic iz Stične, Matija Vavdi iz Solčave, Matjaž 
Ugovšek iz Gornjega Grada, Vlado Cencelj iz Vele-
nja ter Tadej Brgles, domačin z Ljubnega ob Savinji. 
V hitrostnem kiparjenju so se po eni uri brenčanja 

z žagami iz lesenih klad prikazali neverjetni kipi, na 
moč podobni različnim živalim; fazanu, medvedki, 
orlu, rački in napadalnemu biku. Ko so končali svoje 
umetnine, so jih organizatorji licitirali na povsem 
izviren način. Prodali so na stotine poceni kuponov, 
le te izžrebali med srečne dobitnike kipov, izkupi-
ček pa namenili za stroške organizacije prireditve 
Flosarski bal. Velja omeniti, da so kiparska dela 
iz lesa vredna po več sto evrov, saj so jih ustvarili 
eni najboljših tovrstnih umetnikov, med njimi tudi 
državni prvak Tadej Brgles.

n Jože Miklavc

Na vprašanje Maticu Jeraju, kaj 
mu pomeni druženje z Ljuben-
skimi flosarji, je dejal: »Počaščen 
sem, da so me prijatelji, kolegi 
povabili k 
sodelovanju, 
da bom lah-
ko občasno 
v  n j i hov i 
družbi ter 
t u d i  s a m 
doprinesel k 
ohranjanju 
flosarskega izročila. Tudi moj 
stari oče Ivan Jeraj je bil za pre-
živetje in debelejši kos kruha del 
tega, ko je šlo v tistih časih zelo 
zares. Poklic flosarja je bil težak, 
nevaren, a tudi lep, saj je bil to 
za nekatere edini denar, ki so si 
ga zaslužili s tvegano plovbo po 
Savinji in vse tja do Donave. Ja, 
jaz Šinti sem zdaj pravi ljubenski 
flosar. Klobuk gor!« 

Martin Juvan Čuks je najsta-
rejši flosar, znan po vseh spla-
varskim mestih Evrope ter tudi 
najbolj izkušen v tem izjemnem 
»poklicu«. Zares mi je prišlo pod 
kožo, da sem za najstarejšimi, 
že skoraj edini pravi flosar, ki je 
nasledil očetovo tradicijo. On se 
je moral preživljati s tem, kar je 
zdaj moj hobi. A je tudi obuja-
nje običaja 
dokaj odgo-
v o r n o  i n 
včasih nevar-
no opravilo, 
saj zahteva 
nekaj  več 
resnosti, kot 
jo pokaže-
jo moji sotrpini. Toda do vseh, 
še najbolj do naših prednikov, 
imam visoko spoštovanje. Zato, 
na svidenje na prihodnjem, 
55-flos-balu na Ljubnem priho-
dnje leto!

Mojstri kiparjenja z motorno žago 
po uspešni delavnici na Ljubnem 

Bojana Špegel

Velenje, 1. avgusta – Mestna občina Vele-
nje je oktobra 2013 sprejela odlok o odva-
janju in čiščenju komunalne padavinske 
odpadne vode. Gre za »davek na dež«, za 
katerega ste zagotovo že slišali in ob tem 
morda celo pomislili, na kaj nam bodo v tej 
državi še »nabili« davke. A »davek na dež« 
ne bo nikakršna posebnost, saj ga bodo 
morale uvesti vse slovenske občine. Koli-
kšen bo, pa je odvisno od občin samih in 
njihove komunalne infrastrukture. Z njim 
bi radi, tako razlagajo, spodbudili občane, 
da si vgradijo več zadrževalnikov za dežev-
nico, saj bodo tako oproščeni plačila tega 
davka. Deževnica se bo sicer zaračunavala 
za vse objekte, s katerih se odpadna pada-
vinska voda zliva v javno kanalizacijo. V 

Velenju naj bi »davek na dež« začeli pla-
čevati v začetku leta 2015. Še pred tem 
pa mora velenjsko Komunalno podjetje 
pripraviti natančne evidence površin objek-
tov v občini in tudi elaborat cen. Na Mestni 
občini Velenje zatrjujejo, da za uporabnike 
v povprečju bistvenega dviga cen zaradi 
»davka na dež« ne bo. 

Obračun bo 
odvisen od več 
dejavnikov

Osnova za zaračunava-
nje in obračunavanje cen 
za deževnico so tri uredbe: 
Uredba o metodologiji za oblikovanje cen 
storitev obveznih občinskih gospodarskih 
javnih služb varstva okolja (MEDO), 
Uredba o okoljski dajatvi za onesnaževa-
nje okolja zaradi odvajanja odpadnih voda 
in Uredba o odvajanju in čiščenju komu-
nalne in padavinske odpadne vode. Prav 
na osnovi teh uredb in druge zakonodaje 
je MO Velenje pripravila občinski Odlok 
o odvajanju in čiščenju komunalne in 
padavinske odpadne vode. Obračun dežja 

bo odvisen od lokacije, velikosti strehe in 
načina vračanja padavinske vode v okolje: s 
kanalizacijo, preko zadrževalnika ali nepo-
sredno v ponikanje.

Zaračunavanje odvajanja deževnice je 
novost. »S tem poskušamo uporabnike 
spodbuditi, da bi svojo padavinsko vodo 
poniknili ali zadržali, preden jo izpustijo v 

kanalizacijo. Namen je povečanje 
nivoja podtalnice in zmanjšanje 
poplavne ogroženosti,« pravijo 
na MO Velenje. 

Deževnica se bo zaračunavala 
za vse objekte, s katerih se odpa-
dna padavinska voda odvaja v 
javno kanalizacijo. Količina 
padavinske vode s streh se bo 

izračunavala na osnovi tlorisne površine 
strehe in ne po površini strehe, po kateri 
ima naklon strešine bistven vpliv na veli-
kost.

Na območju treh občin Šaleške doline 
obstajajo, glede na medij, ki se distribui-
ra, trije tipi javne kanalizacije v lasti vseh 
treh občin. Prva je fekalna kanalizacija, 
po kateri odvajajo komunalno odpadno 
vodo od uporabnikov do Centralne čistil-
ne naprave. Drugi je mešana kanalizacija, 

po kateri odvajajo komunalno odpadno 
vodo, padavinsko odpadno vodo iz javnih 
površin ter padavinsko odpadno vodo s 
streh in zasebnih utrjenih površin. Odpa-
dno vodo odvajajo na Centralno čistilno 
napravo, v času padavin pa se je nekaj (zelo 
razredčene) prelije preko razbremenilnih 
objektov v reko Pako. Tretja pa je meteorna 
kanalizacija. Ta odvaja padavinsko odpa-
dno vodo z javnih površin ter padavinsko 
odpadno vodo s streh in zasebnih površin. 
Padavinsko odpadno vodo odvaja direktno 
ali preko mešanega primarnega omrežja v 
glavni mešani kolektor Velenje–Šoštanj, v 
Šmartnem ob Paki v njihov primarni kanal 
ali direktno v reko Pako. 

Bo obračun bolj pošten?
Uporabniki javne kanalizacije v Šaleški 

dolini smo že doslej plačevali odvajanje 
in čiščenje vseh vrst padavinske odpadne 
vode. Obračunavajo nam jo po porabljeni 
količini porabljene pitne vode. Z uveljavitvi-
jo nove uredbe, ki povzema zahteve zako-
nodaje EU predvsem iz načela, da vsakdo 
plača le dejansko koriščene javne storitve, 
se torej sedanji strošek odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpadne vode 
razdeli na dve storitvi. Prva bo odvajanje 
in čiščenje komunalne odpadne vode ter 
padavinske vode iz javnih površin, druga pa 
odvajanje in čiščenje padavinske odpadne 

vode s streh in zasebnih utrjenih površin. 
Poleg razdelitve prej enotne storitve na dve 
ločeni storitvi pa se morata (v skladu z ured-
bo MEDO) ti storitvi obračunavati ločeno.

Strošek odvajanja in čiščenja padavinske 
odpadne vode, tako tiste z javnih površin 
kot tiste z zasebnih strešnih in ostalih utr-
jenih površin, so do sedaj »pokrivali« vsi 
uporabniki komunalnih storitev, ne glede 
na to, ali se z njihovih privatnih strešnih 
padavinska voda dejansko odvaja v javno 
kanalizacijo ali direktno v odvodnik ozi-
roma ponikovalnico. Tisti uporabnik, ki je 
do sedaj poleg komunalne odpadne vode v 
javno kanalizacijo odvajal tudi padavinsko 
odpadno vodo s streh, je za to storitev do 
sedaj plačeval nekoliko manj, ker so mu en 
del tega stroška plačevali tisti uporabniki, ki 
padavinske vode s streh niso odvajali v jav-
no kanalizacijo, pač pa so investirali v izgra-
dnjo ponikovalnic ali zasebnih odvodnih 
kanalov do bližnjega odvodnika. Po uvelja-
vitvi obeh storitev pa bo tisti uporabnik, ki 
padavinske odpadne vode ne odvaja v javno 
kanalizacijo, plačeval nekoliko manj, tisti 
uporabnik, ki pa padavinsko odpadno vodo 
odvaja v javno kanalizacijo, pa nekoliko več 
kot doslej. A počakajmo, da bodo izračuni 
opravljeni. Šele potem bomo vedeli, pri 
čem smo občani. In šele takrat bo jasno 
tudi, kaj to pomeni za gospodarstvenike, 
ki imajo že tako težave s preživetjem in 
stroški.                                                         n

»Davek na dež« tudi v Velenju

Flos so udrli in ga zapeljali po Savinji.   

Od pšenice do kruha so prikazali vrli Ljubenke in Ljubenci 
dela na polju in doma  

Kolikšen bo, še ni znano 
– Uvedli naj bi ga v 
začetku leta 2015 – Cene 
komunalnih storitev se 
naj ne bi bistveno zvišale 


